

**မေတ္တာ၏ အကျိုးအာနိသင်**  
 မေတ္တာ၏ အကျိုးအာနိသင်သည် အလွန်များပြား ကြီးမားမြင့်မြတ်၏။  
 ဘဝသမ္ပတ္တိအကျိုးပေးသန်သော ကောင်းသောကံတကာတည်းတွင်  
 ကျမေတ္တာကံသည် အထွတ်မြတ်ဆုံး၊ အသာဆုံးတည်း။ မေတ္တာကံကို  
 တုပြိုင်နိုင်သော ကံဟူ၍ မရှိပေ။  
 သေကျွတောင်ဆရာတော် ဦးတိလောက

## မန္တလေးသင်္ကြန်ပွဲတော်ကို မဏ္ဍပ်ပေါင်း ၃၇ ခုဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပမည်

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

မန္တလေး ဧပြီ ၅

ယခုနှစ် မန္တလေးမဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်ကြီးကို ကျင်းပတတ်လည်တွင် မဏ္ဍပ် ၂၃ခု၊ မြို့တွင်းမဏ္ဍပ်ကိုးခုနှင့် ကန်တော်ကြီးတွင် မဏ္ဍပ်ငါးခု စုစုပေါင်း မဏ္ဍပ် ၃၇ ခု ဆောက်လုပ်၍ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့အပြင် ဖျော်ဖြေမှုအစီအစဉ်များအနေဖြင့် မြို့တော်ဝန်မဏ္ဍပ်တွင် ကျောင်းသူအင်အား ၃၀၀၀ ဖြင့် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပသွားမည့်အပြင် ဒေသခံ တေးဂီတအဖွဲ့များနှင့်တွဲဖက်၍ မန်းစည်ပင်လှပျိုဖြူလေးများ၏ အကအလှများ၊ နိုင်ငံကျော်အဆိုတော်များ၏ တေးသံသာများဖြင့် သင်္ကြန်အကြိုနေ့မှအတက်နေ့အထိ စည်ခံဖျော်ဖြေ တင်ဆက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ သတင်းနှင့် ပြန်ကြားရေးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

“မန်းသင်္ကြန်ကို ကျင်းပတတ်လည်တင်မကဘဲ တစ်မြို့လုံးအတိုင်းအတာနဲ့ စည်ကားအောင်စီစဉ်ထားပါတယ်။ ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်တွေ၊ အလှပြယာဉ်တွေ၊ သံချပ်ပြိုင်ပွဲတွေအပြင် မြို့တွင်းမှာလည်း ရေကစားမဏ္ဍပ်အရေအတွက် တိုးလာတဲ့အတွက် မန်းသင်္ကြန်က အရင်နှစ်တွေလိုပဲ စည်ကားနေမှာပါ”ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

ကျေးတောင်ဘက် Alpine မဏ္ဍပ်တွင်လည်း The Trees Band နှင့်အတူ ယခင်နှစ်များအတိုင်း နာမည်ကြီးအဆိုတော်များ လာရောက်ဖျော်ဖြေ တင်ဆက်ကြမည်ဖြစ်သည်။



၂၀၁၄ ခုနှစ် သင်္ကြန်ကာလအတွင်း မန္တလေးမြို့ ကျင်းပတတ်လည်တွင် ရေကစားနေကြသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

## ချင်းနှင့်မကွေးဆက်မည့် ပေါက်တံတား မကြာမီဖွင့်လှစ်မည်

ပေါက် ဧပြီ ၅

၂၀၁၀ ခုနှစ် ဝီရိနှင့် ၂၀၁၃ ခုနှစ် အိုတွားဘီ မုန်တိုင်းများ၌ မျောပါပျက်စီးခဲ့သော မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူခရိုင်

ပေါက်မြို့နယ် ယောချောင်းရှိ အမှတ်(၁)ပေါက်တံတား (အုန်းတော)ကို ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၁၁ ရက်မှ ပြန်လည်တိုးချဲ့တည်ဆောက်လျက်ရှိရာ ယခုအခါ

စီမံကိန်းတစ်ခုလုံး၏ ၉၈ ရာခိုင်နှုန်း တည်ဆောက်ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ပြီး မကြာမီ ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တာဝန်ယူတည်ဆောက်နေသော အထူးစီမံကိန်းကြီး

အဖွဲ့(၃)အင်ဂျင်နီယာ ဦးစောဇော်လှက ပြောသည်။ အဆိုပါတံတားသည် ဆိပ်ဖြူကန် တော-ပေါက်ကားလမ်း (၄၉/၁-၄၉/၆)မိုင်တိုင်ကြားနှင့်

ပခုက္ကူ-ပေါက်-မတူပီ ပြည်ထောင်စုကားလမ်းရှိ ပေါက်မြို့နယ် ယာကြီးပြင်ကျေးရွာနှင့် အုန်းတောကျေးရွာကြား ယောချောင်း၌ တည်ရှိသည်။ မူလတံတားသည် အကျယ် ၂၁ ပေနှင့် ပေ ၆၀ ရှိအခန်း ၂၃ ခန်းပါ အရှည်ပေ ၁၃၈၀ ရှိသည်။ ယာကြီးပြင်ဘက်ကမ်း၌ တိုးချဲ့တံတားသည် အကျယ် ၂၅ ပေနှင့် ပေ ၆၀ အရှည်ရှိ အခန်း ၆ ခန်း၊ ပေ ၉၀ ရှိ အခန်း ၁၆ ခန်းပါဝင်ပြီး အရှည်ပေ ၁၈၀၀ ရှိရာ မူလနှင့်တိုးချဲ့တံတားအရှည်ပေ ၃၁၈၀ ရှိပြီး နှစ်လမ်းသွားခံနိုင်ဝန် ၃၆ တန် ဖြစ်သည်။

ငွေရင်းမှ ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ဘဏ္ဍာနှစ်မှ စတင်တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး တံတားစီမံကိန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် သန်းပေါင်း ၄၈၅၀ နှင့် ချဉ်းကပ်လမ်းအတွက် ငွေကျပ် သန်းပေါင်း ၅၀၀ စုစုပေါင်းငွေကျပ် သန်း ၅၃၅၀ ဖြင့် တည်ဆောက်ခဲ့သည်။ ယခုအခါ တံတားကြမ်းခင်း၊ တံတားလက်ရမ်းလုပ်ငန်းများ ပြီးစီး၍ နိုင်လွန်ကတ္တရာခင်းခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် အထူးစီမံကိန်းကြီးအဖွဲ့(၁)မှ ချဉ်းကပ်လမ်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး မကြာမီဖွင့်လှစ်မည် ဖြစ်သည်။ ချဉ်းပြည်နယ်နှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဂန်ဂေါခရိုင်နှင့် ပေါက်မြို့နယ် ပြည်သူများ၏ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အထောက်အကူများစွာရရှိမည့် တံတားတစ်စင်း ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။

အဆိုပါ အမှတ်(၁)ပေါက်တံတားကို ပြည်ထောင်စုငွေလုံး

ဖိုးသားလေး(ယောမြေ)



**လူကြီးမင်းတို့၏ ဂေဟာ၊ အလုပ်ရုံ၏ ထုတ်ကုန်ပမာဏများတိုးမြှင့်ပေးဖို့**  
**KHIN MAUNG NYUNT TRADING CO., LTD. သို့ ဆက်သွယ်ကြပါနိ**

- ❖ လေပူတ်စက်နှင့် ပတ်သက်သော စက်ယန္တရားများအား စမ်းသပ်အခြေရာခြင်း
- ❖ ကျွမ်းကျင်သော Engineer များမှ လုပ်ငန်းခွင်အရောက် ဝန်ဆောင်မှုပေးခြင်း
- ❖ လိုအပ်သော အပူပေးစနစ်များကို အချိန်တိုအတွင်း အာမခံဖြင့် တပ်ဆင်ပေးနိုင်ခြင်း
- ❖ နှစ်အလိုက်၊ လအလိုက် Maintenance Package များ ဝယ်ယူနိုင်ခြင်း



75 - 185 KW



Piston Air Compressors  
1/2 - 15 HP



Oil Free High Pressure  
Air Compressor  
100 & 175 HP



Screw Air Compressors  
20 - 350 HP



Blower

**KHIN MAUNG NYUNT TRADING CO., LTD.**  
 No.18, Pyidaungsu Road, (24) Ward, South Dagon Township, Yangon.  
 Tel : (95-1) 590227, 591306 Fax : (95-1) 590818

အတွေးအမြင်

ကြေးမုံ စာတည်း ရှုထောင့် ၆-၄-၂၀၁၅ တနင်္လာနေ့

နွေဦးရာသီကာလ မိုးလေသတိပြု

မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ပုံမှန်လည်ပတ်သော နွေ၊ မိုး၊ ဆောင်းရာသီတွင် သတိပြုရသည့် နွေဦးရာသီကလေးပါပြီ။ နွေရာသီ၏သဘာဝ မတည်ငြိမ်သော နွေလေပူများက အရပ်ရပ်မှာ အန္တရာယ် ယောက်ယက်ခတ်နေတတ်သည်။ ယခုပိုဆိုးလာနေသည်။

ယခု နွေရာသီ အပူရှိန်ပြင်းထန်မှုဒဏ်ကို နိုင်ငံအနှံ့ခံစားလာနေရသည်။ ဖောက်ပြန်သည့်ရာသီဥတု၏ အကျိုးဆက်မှာ ပူတဲ့လေ ဆယ်နေတဲ့ဆိုရလောက်သည်။ ခရမ်းလွန်ရောင်ခြည်က တစ်ပူပေါ် နှစ်ပူဆင့် ဒုက္ခပေးလာနေရာ သတိထားနေထိုင်တတ်မှ အန္တရာယ်ကင်းဝေးသက်သာခွင့်ရနိုင်မည်။ အသက်ကို ဉာဏ်စောင့်ဆိုစကားအတိုင်း ဉာဏ်လျှင်ရှေ့သွားပြု ကျင့်ကြံနေထိုင်တတ်မှ တော်ကာကျမည်။

ကလေး၊ ဟိုပုံးနှင့်တောင်ကြီးမြို့နယ်များ၌ အစိုးရပါဠိ ပထမပြန်စာမေးပွဲဖြေဆို

နေပြည်တော် ဧပြီ ၅ - သာသနာရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်းသည် ဧပြီ ၄ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ကလေးမြို့၊ သိမ်တောင်ပရိယတ္တိ စာသင်တိုက်သို့ သွားရောက်၍ အစိုးရပါဠိပထမပြန်စာမေးပွဲ ၄ ရက် မြောက် ဖြေဆိုနေမှုတို့ကို ကြည့်ရှု ဖူးမြော်သည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော် ဗဟိုသံယုဂ်ဆောင် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တပညာဝံသနှင့် မြို့နယ် သံယုဂ်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တကုသလတို့ အမျိုးမျိုးသော စာမေးပွဲကြီးကြပ်ရေးဆရာတော်များ အား ဖူးမြော်၍ လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး သာသနာရေး ဆိုင်ရာများ လျှောက်ထားသည်။ ဧပြီ ၅ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင်

ဟိုပုံးမြို့၊ တုံခမ်းကျောင်းတိုက်သို့ သွားရောက်၍ အစိုးရပါဠိ ပထမပြန်စာမေးပွဲ အငယ်တန်း နောက်ဆုံးနေ့ ဖြေဆိုမှုကို ကြည့်ရှုဖူးမြော်သည်။ ယင်းနောက် မြို့နယ်သံယုဂ်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တအာလောက အမျိုးမျိုးသော ကြီးကြပ်ရေး ဆရာတော်များအား ဖူးမြော်၍ လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး သာသနာရေး ဆိုင်ရာများ လျှောက်ထားသည်။ ထို့နောက် တောင်ကြီးမြို့၊ မူလ မင်းကွန်းပရိယတ္တိစာသင်တိုက်သို့ သွားရောက်၍ ပြည်နယ်သံယုဂ်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တပညာသီရိ၊ အကျိုးတော်ဆောင် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဥက္ကဋ္ဌအဖွဲ့ဝင် ဆရာတော်များအား ဖူးမြော်ပြီး လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း၍ သာသနာရေးဆိုင်ရာ များ လျှောက်ထားသည်။ တစ်နိုင်ငံလုံးအနေဖြင့် စာဖြေငှာန



၂၃၈ ခုတွင် ပထမကြီးတန်းဖြေဆို သံယုဂ် သီလရှင် ၁၁၄၉၁ ပါး၊ ပထမ လတ်တန်းဖြေဆို သံယုဂ် သီလရှင် ၁၁၄၁၁ ပါး၊ ပထမငယ်တန်းဖြေဆို သံယုဂ် သီလရှင် ၂၂၂၂၅ ပါး နေ့တွင် ပထမပြန်စာကြီးတန်းစာမေးပွဲများ ဖြေဆိုပြီးဆုံးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)



ကျေးလက်နေပြည်သူများ ဆိုလာမီးဖြင့် လူနေမှုစနစ်တိုးတက်မြှင့်တင်ရေး

တပ်ကုန်း ဧပြီ ၅ - နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ တပ်ကုန်းမြို့နယ် သံပရာကုန်းကျေးရွာ တွင် ဧပြီ ၂ ရက် ညနေ ၆ နာရီက ကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(ခွဲ)၌ ရွာလုံးကျွတ် ဆိုလာမီးလင်းရေးဖွင့်ပွဲ ကျင်းပခဲ့သည်။ အဆိုပါ အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကံစောလှိုင်က မီးလင်းရေးနှင့် ပတ်သက်သည့် အချက်အလက်များကို ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးအား လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ပြီး နေပြည်တော်ကောင်စီ ဝင် တပ်ကုန်းမြို့နယ် တာဝန်ခံ ဦးမြင့်ရွှေ၊ ကောင်စီဝင် ဦးဖုန်းဇော် ဟန်နှင့် နေပြည်တော်တိုင်းလျှပ်စစ် ဒုတိယအင်ဂျင်နီယာချုပ် ဦးသန်းထွန်း အောင်တို့က စက်ခလုတ်နှိပ် ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ သံပရာကုန်းကျေးရွာသည် တပ်ကုန်း မြို့၏ အနောက်မြောက် လှေးစမ်း တောင် အနောက်ဘက်တွင် တည်ရှိ

နန်းဦးလှိုင် ဆင်းတော်ကြီး ရွှေပဒါ။
• ထားဝယ်ရင်တိုးရင်း မောင်းမကန်ကမ်းခြေ၊ ကိုကျွမ်း၊ စက်(၆)ရက်-ဆက်၍-မြိတ်(ဘိတ်)ပါ (၁)ရက်
• အင်းတော်ကြီးရွှေပဒါ၊ မြစ်ကြီးနား၊ ငမာ-မလိခမြစ်ဆုံ၊ ရွှေဘို (၇)ရက်-မိုးကုတ်၊ ဖွဲ့လေးပါ (၁၀)ရက်
• ရွှေစက်တော်၊ စက္ကီ-တဲာနဂါးပွဲကန်ကျောင်းတော်ရာပထမကျွန်းမြို့ပြည်(၇)ရက် သင်္ကြန်ဆုံချိတ်များ
• ရွှေစက်တော်၊ ပုဂံဘုရားစုံပွဲ၊ ပုဂံ၊ စွယ်တော်လေးသူ၊ ပဒုက္က၊ သီဟိုဠ်ရှင် (၅)ရက် ကြိုတင်စုစည်းပြီး
• ရွှေစက်တော်၊ ပုဂံ၊ ပုဂံ၊ စွယ်တော်လေးသူ၊ တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ထပ်စမ်း၊ ဖွဲ့စည်းတော်ကျွန်း(၈)ရက်
• ရွှေစက်တော်၊ ပုဂံ၊ ပုဂံ၊ ဖွဲ့လေး၊ စစ်ကိုင်း၊ မုံရွာ၊ ပြင်ဦးလွင်၊ အလောင်းတော်ကဿပ (၈)ရက်
• တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ထပ်စမ်း၊ ဖွဲ့လေး၊ စစ်ကိုင်း၊ မုံရွာ၊ ပြင်ဦးလွင်၊ အလောင်းတော်ကဿပ (၈)ရက်
• ရွှေစက်တော်၊ အလောင်းတော်ကဿပ(၅)ရက် အလောင်းတော်ကဿပ၊ စစ်ကိုင်း၊ မုံရွာဘုရားစုံ (၇)ရက်
• တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ထပ်စမ်း(၄)ရက်-ကယားပြည် လှိုင်ကော် ပါ (၆)ရက် ☎ 01-391577
အမှတ်(၄၂)၊ လမ်းမတော်လမ်း၊ မြို့မရေအေးအနောက်၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ 09-5122961
အမှတ်(၂၅၁)၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း(အထက်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ 09-254340569
အမှတ်(၁၇)၊ ကျောက်လမ်း၊ ကျောက်မြောင်းဝေး၊ တာဝေမြို့နယ်၊ 09-254821597

HIGHWAY STAR TRAVELS & TOURS CO., LTD
April 12 - သင်္ကြန်ခရိုင်ခွဲ၊ April 4, 12, 13
• အတောင်ကြီး-အင်းလေး၊ • ကိုကိုးတော်ဆောင်၊ မဲလဲ၊ လင်းတိုက်၊
• အပင်၊ သောင်ဦး၊ ပုဂံ၊ ရွှေစက်တော်၊ • အတောင်တောင်ပြည်၊ သရေခေတ္တရာ၊
• အလောင်းတော်ကဿပ၊ မုံရွာ၊ • ဇွဲတောင်၊ ဆန်နီဂူ၊ ဘုရင့်ညီဂူ ရေပူစမ်း၊
• ရွှေစက်တော်၊ • မော်လမြိုင်-တို့ကွဲမိတ်ခဲ၊ ဘားတံ၊ • မော်လမြိုင် တို့ကွဲမိတ်ခဲ၊ ဘားတံ၊
Discount Scania, Yutong, Huger
09 253235411-22, 09 253241300, 09 36220162-108

၂၀၁၅ ခုနှစ် (၉)နှစ်မြောက် နှစ်သစ်ကူး မဟာသင်္ကြန် ခရီးစဉ်
ထားဝယ် ဝှင်တိုးရင် နှင့် ထီးသီး (တန်ချာရုံ/ဖြ ဘုရား)
၁၁-၄-၂၀၁၅ မှ ၂၀-၄-၂၀၁၅ ထိ
သွာပိန်စာပေ ၀၁ ၂၅၃၀၇၉ / ၀၉ ၅၁ ၅၅၆၅၄ / ၀၉ ၃၀၀၄၁၃၇

POST (IPPTT) 09420129333
• စနေ၊ တနင်္ဂနွေ (၁၁.၄.၂၀၁၅) ၈:၀၀-၁၁:၀၀ / ၁၁:၃၀-၂:၃၀
• စာပေးပို့အနိကပ် (၆) ရက်တက်တန်းခွဲများ သင်္ကြန်ပြုစုပေး
• ၁၈.၄.၂၀၁၅စပုဒ် • စာအုပ်ရရှိ ၆၀၀၀။
၁၆၅၊ သိမ်ကမ်းသာလမ်း(လယ်) ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ပန်းဆိုးတန်းပုတ်တိုင်

ပြည်တွင်းရေးရာ

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်းနှင့်ဇနီး ဒေါ်ခင်လေးသက်တို့အား အမျိုးထား၍ စုပေါင်းရှင်ပြု အလှူတော်မင်္ဂလာအခမ်းအနားများ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၅

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်း၊ ဇနီး ဒေါ်ခင်လေးသက်နှင့် အလှူရှင်များက နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေ ဇေယျာသီရိမြို့နယ်အတွင်းရှိ ပြည်သူများ၏ သားလုရတနာရှင်သာမဏေလောင်း ၅၇၇ ပါးတို့အား ရှစ်ပါးပရိက္ခရာစုံလင်စွာဖြင့် မြတ်ဗုဒ္ဓ၏ သာသနာတော်အတွင်း ပဗ္ဗဇ္ဇအမွေ ရှင်သာမဏေအဖြစ် သွတ်သွင်း ချီးမြှောက်ခြင်း စုပေါင်းရှင်ပြုပွဲကို ဇေယျာသီရိမြို့နယ်အတွင်း ဧပြီ ၃ ရက်မှ ၆ ရက်အထိ လေးရက်တိုင်တိုင် ကျင်းပလှုပ်ရှားခဲ့သည်။

ဧပြီ ၃ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် ကျည်တောင်ကျေးရွာ အလှူတော်မင်္ဂလာမဏ္ဍပ်၌ ရှင်သာမဏေလောင်း ၁၆၇ ပါးတို့အား ရှင်သာမဏေအဖြစ် သွတ်သွင်းချီးမြှောက်ခဲ့သည်။

အလားတူ ဧပြီ ၄ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင်ကျောက်ချက် ကျေးရွာ မေ့သေ့ လယ်ပြင်ဦးကျောင်းတိုက်၌ ရှင်သာမဏေလောင်း ၉၇ ပါးတို့အား ရှင်သာမဏေအဖြစ် သွတ်သွင်း

ချီးမြှောက်ခဲ့သည်။ ထို့အတူ ဧပြီ ၅ ရက် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် ရေဆင်းကျေးရွာ ရွှေကျောင်း၌ ရှင်သာမဏေလောင်း ၁၉၇ ပါးတို့အား ရှင်သာမဏေအဖြစ်သွတ်သွင်း ချီးမြှောက်ခဲ့သည်။

အလှူတော်မင်္ဂလာအခင်းအနားတွင် ညနေပိုင်း၌ ရှင်လောင်းလှည့်ခြင်း၊ ရှင်လောင်းများဆံ့ချခြင်း၊ ရှင်သာမဏေများအား သင်္ကန်းတောင်း၊ သင်္ကန်းစည်းခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး အလှူတော်မင်္ဂလာနေ့များတွင်နံနက်ပိုင်း၌ မြန်မာ့ရိုးရာထုံးတမ်းစဉ်လာနှင့်အညီ ရှင်သာမဏေများအား အရက်ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်း၊ ပင့်သံယာများအား လှူဖွယ်ဝတ္ထုဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းနှင့် ရေစက်ချတရားနာခြင်း၊ ပင့်သံယာများနှင့်ရှင်သာမဏေများအား နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်း၊ ဧည့်ပရိသတ်များအား ဧည့်ခံကျွေးမွေးခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

အလားတူ ဧပြီ ၆ ရက်နေ့တွင် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် နန်းဩကျေးရွာဝိဇ္ဇာသိပ္ပံကျောင်းတိုက်၌ ရှင်သာမဏေ



လောင်း ၁၁၈ ပါးတို့အား ရှင်သာမဏေအဖြစ် သွတ်သွင်း ချီးမြှောက်ခြင်း အလှူတော်မင်္ဂလာတို့ကို ဆက်လက်ကျင်းပ သွားမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ အလှူတော်မင်္ဂလာအခမ်းအနားများသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်း၊ ဇနီးဒေါ်ခင်လေး

သက်နှင့် အလှူရှင်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည် တော်များ၊ လွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်ဝန်ထမ်းများ၊ ဇေယျာသီရိမြို့နယ်အတွင်းမှ ဒေသခံပြည်သူများ တက်ရောက်ကြည့်ညှိခဲ့ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)

လာအိုပြည်သူ့တပ်မတော်မှ ချစ်ကြည်ရေးယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ ဇေယျာသီရိပိမာန်သဘင်ဆောင်၌ ပျော်ပြေပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ



နေပြည်တော် ဧပြီ ၅ လာအို ပြည်သူ့တပ်မတော်မှ Colonel Saisamone SALAPSENG ဦးဆောင်သည့် ချစ်ကြည်ရေး ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့၏ ပျော်ပြေပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော် ဇေယျာသီရိပိမာန်ရုံ သဘင်ဆောင်၌ ကျင်းပရာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့်

ဇနီး ဒေါ်ကြာကြာလှတို့ တက်ရောက် အားပေးချီးမြှင့်သည်။ ပျော်ပြေပွဲသို့ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်(ကြည်း)ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး ဖိုးဝင်းနှင့်ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်၊ ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီး များနှင့် ဇနီးများ၊ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊

မိသားစုများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ လာအိုနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E.Mr. Lyying SAYAXANG နှင့် ဇနီးတို့ တက်ရောက်ကြသည်။ အခမ်းအနားတွင် လာအိုပြည်သူ့ တပ်မတော်မှ ချစ်ကြည်ရေးယဉ်ကျေး မှုအဖွဲ့က လာအိုယဉ်ကျေးမှုရိုးရာ အဆိုအကများ၊ လာအိုတပ်မတော် တေးသီချင်း၊ အာဆီယံဂုဏ်ပြုတေး သီချင်းများအပြင် မြန်မာ့တေးသီချင်း

အချို့ဖြင့် သီဆိုကပြပျော်ဖြေကြရာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် နှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ ပျော်ပြေတင်ဆက်မှုအပြီးတွင် လာအိုယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့မှ အနုပညာ ရှင်များအား တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်နှင့်ဇနီး၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ လာအိုနိုင်ငံသံအမတ်ကြီးနှင့် ဇနီး တို့က ဂုဏ်ပြုပန်းခြင်းပေးအပ်ခဲ့ပြီး

အမှတ်တရပေါင်းစာတပ်ပုံရိတ်ခဲ့ကြ သည်။ (အပေါ်ပုံ) အဆိုပါပျော်ဖြေရေးအဖွဲ့သည် ဧပြီ ၇ ရက်တွင် နေပြည်တော် တည်းခိုရေးစခန်းရှိ ဆင်ဖြူရှင်ခန်းမ၌ လည်းကောင်း၊ ဧပြီ ၉ ရက်တွင် မန္တလေးမြို့ နန်းမြို့တွင်းတို့၌ လည်းကောင်း ထပ်မံပျော်ဖြေတင် ဆက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။ (ရိတ်)

● ရှေးမိုးမှ “ကျွန်တော်တို့ Alpine ကုမ္ပဏီက မန္တလေး ဒေသခံတွေ သင်္ကြန်မှာ ပျော်ရွှင်စေဖို့အတွက် နှစ်စဉ်ပျော်ဖြေ ပေးခဲ့တာဒီနှစ်နဲ့ဆို (၁၂)ကြိမ်မြောက် ရှိပါပြီ။ ဒီနှစ်မှာတော့ ထူးခြားချက် အနေနဲ့ ယခင်နှစ်တွေက မဏ္ဍပ်ကို အကျယ်ပေ ၂၂၀ တည်ဆောက်ခဲ့ပေ မယ့် ဒီနှစ်ကတော့ ပေ ၂၈၀ အထိ တိုးချဲ့ထားတဲ့အပြင်စင်ပေါ်ပျော်ဖြေ မှုတွေကို အားပေးတဲ့ပရိသတ်တွေ ကောင်းမွန်စွာကြည့်ရှုနိုင်ဖို့ LED ဘုတ်တွေကို စင်ပေါ်မှာတပ်ဆင်ပေး ထားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် မန်းယိုဖြူလေးတွေ ပျော်ရွှင်စွာ ရေကစားနိုင်ဖို့လည်း ဖိတ်ခေါ်ထား ပါတယ်” ဟု ၎င်းကုမ္ပဏီမှ ကိုသောင်းထိုက်ခေတ္တ ပြောသည်။ ကျိုးမြောက်ဘက်ခြမ်း မဏ္ဍပ် တွင်လည်း SIR တေးဂီတအဖွဲ့ကြီး၏ သံစဉ်များနှင့်အတူသီဆိုတင်ဆက်မှု အစီအစဉ်များလည်း ပါဝင်ကြောင်း သိရှိရပြီး မြို့တွင်းမဏ္ဍပ်များတွင် လည်း အတာရေပတ်ဖျန်းခြင်း၊ ယိမ်း အကများဖြင့် ပျော်ဖြေခြင်း၊ စတုဒိသာ ကျွေးမွေးလှူဒါန်းခြင်းများဖြင့် အတာ တန်ခူးအားမြှူထူးပျော်ရွှင်စွာဆင်နွှဲ ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကျောမိုးမှ

အသက်(၃၄)နှစ်အရွယ်ရှိနေပြီဖြစ်တဲ့ အမေရိကန်ရဲ့ ပရော်ဖက်ရှင်နယ် တင်းနစ်မယ် ဆရီနာဝီလျံက စပိန်တင်းနစ်မယ် ကာလာဆွာရတ်ဇ်နာဟရီကို ၅၆ မိနစ်ကြာကစားပြီး ၆-၂၊ ၆-၀ ဆိုတဲ့ရလဒ်နဲ့ အနိုင်ရရှိလိုက်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

ဆရီနာဝီလျံအနေနဲ့ ယခုတစ်ကြိမ်အနိုင်ရရှိလိုက်ခြင်းဟာ ကရန်ဝန် ပတ်စ်တင်းနစ်ပြိုင်ကွင်းမှာ ကျင်းပခဲ့တဲ့ မီယာမီအိုးပင်း အမျိုးသမီးတစ်ဦးချင်း တင်းနစ်ဖလားကို သုံးကြိမ်ဆက်တိုက်အနိုင်ရရှိလိုက်ခြင်းလည်းဖြစ်ပြီး ကာလာ ဆွာရတ်ဇ်နာဟရီနဲ့ ကစားခဲ့တဲ့ နောက်ဆုံး ၁၀ ပွဲစလုံးမှာ ရှုံးပွဲမရှိစီချိန်လည်း တင်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။

အသက်(၂၆)နှစ်အရွယ် ဆွာရတ်ဇ်နာဟရီအနေနဲ့ ဆရီနာဝီလျံကို ရှုံးနိမ့် ခဲ့ပေမယ့် ဆရီနာဝီလျံရဲ့ ညီမဖြစ်သူ ဗီးနပ်ဝီလျံကို နောက်ဆုံးလေးကြိမ် တွေ့ဆုံမှုမှာ နိုင်ပွဲတွေဆက်ကာ အောင်ပွဲခံနိုင်ခဲ့သူပါ။ ဆရီနာဝီလျံကတော့ ကစားသမားဘဝတစ်လျှောက် ကွာတားဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်တွေမှာ ပွဲပေါင်း ၇၀၀ အထိ နိုင်ပွဲရရှိခဲ့တဲ့ မှတ်တမ်းသစ်တစ်ရပ်လည်း ရေးထိုးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

ဒါ့အပြင် ဆရီနာဝီလျံအနေနဲ့ ယခုတစ်ကြိမ် အမျိုးသမီးတစ်ဦးချင်း တင်းနစ်ဖလားကို ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့တာကြောင့် အမျိုးသမီးတစ်ဦးချင်းတင်းနစ် ချန်ပီယံဆု ၆၆ ကြိမ်အထိ ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့သည့် ပရော်ဖက်ရှင်နယ် တင်းနစ်မယ် တစ်ဦးအဖြစ်လည်း မှတ်တမ်းတင်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။

(နိုင်လင်းကြည်)

မြို့နယ်နှင့် ရပ်/ကျေးကော်မရှင်အဖွဲ့ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းစည်းဝေး

နမ့်ဆန် ဧပြီ ၅

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ပလောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ နမ့်ဆန်မြို့နယ် မြို့နယ်နှင့် ရပ်ကွက်ကျေးရွာ ကော်မရှင်အဖွဲ့လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ဧပြီ ၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကြည်မြင့်က အဖွဲ့အမှတ် စကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျင်စိန်က ကော်မရှင်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာကိစ္စများကို ရှင်းလင်းတင်ပြ ခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ မြို့နယ်ကော်မရှင်အတွင်းရေးမှူး ဦးကျော်လွင်ကလည်းကောင်း၊ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် လဝက ဦးစီးမှူး ဦးလှထွန်းအေးက မဲစာရင်းများ မှန်ကန်တိကျမှုရရှိစေရေးနှင့် ကော်မရှင်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများကို လည်းကောင်း၊ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဥပဒေအရာရှိ ဒေါ်နန်းသီဟနီက ကော်မရှင်အဆင့်ဆင့်တာဝန်ယူဆောင် ရွက်ရမည့် ဥပဒေလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌများ၊ ကော်မရှင်အတွင်းရေးမှူးများ ဆွေးနွေးကြပြီး မြို့နယ်ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက ပြန်လည်ဖြေကြားဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စိုးဝင်း(နောင်ချို)

မြန်မာ့ရပ်မြင်သံကြား Entertainment Channel ၆-၄-၂၀၁၅ (တနင်္လာနေ့) ၆:၀၅ ပြည်သူ့နီတိ "ကိုယ့်ကိုစွမဟုတ်ဘူး" ၆:၃၅ ဒါသကြိန်အဆို၊ အကများ ၆:၅၀ "ဝန္တဝင်အလှမြန်မာရာမ" (အပိုင်း-၄) ၇:၀၅ နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ "ညသူရဲကောင်း" (အပိုင်း-၂၉) ၈:၀၀ နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ "ဒဏ္ဍာရီပန်းတစ်ပွင့်" (အပိုင်း-၃၀) ၈:၅၅ ပြည်သူ့နီတိ "အိမ်ထောင်ဖြုန်း" ၉:၀၅ "ဖက်ဖက်စိမ်း" (ပထမပိုင်း) (ရဲသီဟအောင်၊ ရဲနိုင်အောင်၊ အိမ်ထောင်အောင်) (ဒါရိုက်တာ-ကျော်ထက်ဇော်) ၁၀:၀၅ ဒါသကြိန်အဆို၊ အကများ ၁၀:၁၅ မြန်မာဒီဇိုင်းဇာတ်လမ်း "ဖောက်ပြန်ကြသူများ" (ဝေဠုကျော်၊ ဇေယျာအောင်၊ မေကဏ္ဍ)(ဒါရိုက်တာ-နေမင်းမြတ်) တစ်နေ့ ၆ နာရီစာ လေးကြိမ် ပြသပါမည်။

# တရုတ်တွင် တရားမဝင် ဂေါက်ကွင်း ၇၀ နီးပါးကို ပိတ်လိုက်ပြီ



များ၌ပင်လျှင် ဂေါက်ရိုက်ခြင်းသည် ငွေကြေးချမ်းသာသော လူတန်းစားများ၏ အားကစားတစ်ခုဖြစ်သည်ဟု သာ ယူဆကြကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

တရုတ်နိုင်ငံ၌ ဂေါက်ကလပ်အဖွဲ့ဝင်များ၏ ကုန်ကျစရိတ်သည် သာမန်လူတန်းစားများနှင့် အရာရှိများ၏ သာမန်နှစ်စဉ်ငွေများ၏ အပေါ်တွင်ရှိသည်။ ထို့အပြင် နှစ်စဉ်တာဝန်ရှိသူများသည် ဂေါက်ရိုက်ခြင်း၌ စွဲလမ်းသွားသည်အခါ ပြည်သူလူထုနှင့် ထိတွေ့ဆက်ဆံမှုများ ပျက်ကွက်ကြသည်ဟုဆိုသည်။

ဂေါက်ကလပ်များသို့ အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်လိုသော အရာရှိများသည် အဝတ်လိုက်စားမှုဖြင့် မပြု စောင့်ကြည့်ခံရခြင်းကို သတိထားကြသကဲ့သို့ ဂေါက်ကလပ်များသို့ အဖွဲ့ဝင် လျှောက်ထားရာတွင် နာမည်ပြောင်း၍ လျှောက်ထားကြသည်ဟု စာရေးဆရာ ဒန်းဝပ်ရှ်ဗန်းက ၎င်း၏ “ပိတ်ပင်ထားသော အားကစား-ဂေါက်နှင့် တရုတ်အိပ်မက်” စာအုပ်တွင် ရေးသားထားသည်။

မြို့တော်ပေကျင်းရှိ ဂေါက်ကွင်းတစ်ကွင်းကို ဒီဇိုင်း ပြန်ဆွဲပေးရန်အတွက် အမေရိကန်ဂေါက်သီး အကျော်အမော် တိုက်ဂါးဝုဒ်သို့ ခေါ်လာ ၁၆ ဒသမ ၅ သန်းပေးရမည်ဟု သတင်းထွက်လာပြီးနောက် ဂေါက်ကွင်းများ ပိတ်သည့်သတင်းထွက်လာခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဝပ်ရှ်ဗန်းက တွစ်တာပေါ်တွင် ထောက်ပြထားသည်။

မြေယာနှင့် သဘာဝအရင်းအမြစ်ဝန်ကြီးဌာနမှ စာရင်းများအရ ပိတ်လိုက်သော ခွင့်ပြုချက်မဲ့ ဂေါက်ကွင်း ၆၆ ကွင်းအနက် သုံးကွင်းသည် ပေကျင်းမြို့တွင်ရှိသည်။ ရှစ်ကွင်းသည် အရှေ့ပိုင်းပြည်နယ် ရှန်ဒေါင်းတွင်ရှိသည်။ တောင်ပိုင်းနှင့် အနောက်တောင်ပိုင်းပြည်နယ် ဝွမ်ဒေါင်းနှင့် ယူနန်တို့တွင် ခြောက်ကွင်းစီရှိသည်။

တရုတ်နိုင်ငံ၏ အားကစားမြို့တော်ဟုဆိုသော ဟိုင်နန် ကျွန်းပြည်နယ်တွင်းမှာပင် သက်သာခွင့်မပေးဘဲ သုံးကွင်း အပိတ်ခံရသည်ဟု ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြသည်။ သို့သော် ကွင်းများပိတ်သည့် အချိန်ကာလကိုမူ ဖော်ပြထားခြင်း မရှိပေ။

၂၀၀၄ ခုနှစ်တွင် ဂေါက်ကွင်းအသစ်များတည်ဆောက်ခြင်းကို ရပ်ဆိုင်းထားရန် ဗဟိုအာဏာပိုင်များက အမိန့် ထုတ်ခဲ့သော်လည်း လိုက်နာမှုမရှိဘဲ ဆက်လက်တည်ဆောက်ကြသည်။ ဟိုင်နန်ကဲ့သို့သော ဒေသများမှ အခွန် တော်စည်းကြပ်ခွင့်ရှိသော အရာရှိများသည် ကွင်းအသစ် တည်ဆောက်ပေးသော ကန်ထရိုက်တာများအား အခွန်ပေးဆောင်ခြင်းကို ဆိုင်းငံ့ပေးမည်ဟုပင် ကမ်းလှမ်းခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါ ပိတ်ပင်သော အမိန့်ထုတ်ပြန်သောကာလတွင် တရုတ်နိုင်ငံ၌ ဂေါက်ကွင်းအရေအတွက်သည် ၂၀၀ အောက်မျှသာရှိခဲ့ပြီး လက်ရှိအချိန်တွင် ၆၀၀ ကျော် နေပြီဖြစ်ကြောင်း အစိုးရပိုင်သတင်းဌာန ဆင်ဟွာက ဖော်ပြသည်။ **ဘီဘီစီ။**

**ပေကျင်း ဧပြီ ၅**  
တရုတ်နိုင်ငံတွင် အစိုးရက တရားမဝင်ဂေါက်ကွင်း ၇၀ နီးပါးကို ပိတ်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း ကြေညာခြင်းဖြင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ ဂေါက်ရိုက်ကစားခြင်းကို အလိုမရှိကြောင်း ပြသလိုက်သည်။  
ဆယ်စုနှစ်တစ်စုကြာမျှ တားမြစ်ပိတ်ပင်ထားမှုကို လိုက်နာရန် ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် အရေးယူဆောင်ရွက်လိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။  
သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်က လာဘ်ပေးလာဘ်ယူမှု တိုက်ဖျက်ရေးကို ဦးဆောင်အကောင်အထည်ဖော်နေစဉ် မြေယာနှင့် သဘာဝအရင်းအမြစ်ဝန်ကြီးဌာန၏ ကြေညာချက်ထုတ်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်သည်။ ဧည့်ခံပွဲကြီးများ ကျင်းပခြင်း၊ တန်ဖိုးကြီးမားသော လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးကမ်းခြင်းတို့ကို သမ္မတက တိုက်ဖျက်လျက်ရှိသည်။  
“ယခုအချိန်တွင် ဒေသဆိုင်ရာအစိုးရအဖွဲ့များသည် တရားမဝင် တည်ဆောက်ထားသော ဂေါက်ကွင်းများကို

ပိတ်၍ ယင်းကွင်းများကို မူလအခြေအနေအတိုင်း ပြန်ရောက်ရန် ရှင်းလင်းလုပ်ဆောင်ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း” မြေယာဝန်ကြီးဌာန ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် မတ် ၃၀ ရက်နေ့ရင်း ပိုင်း၌ ဖော်ပြထားသည်။  
သမ္မတရှီကျင့်ဖျင်၏ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းရှစ်ချက်ကို ချီးဖောက်ကာ ဂေါက်ရိုက်သည့် အတွက် အရာရှိ ဝမ်ကျင်းရန်ကို စုံစမ်းစစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း စီးပွားရေးဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ကြေညာပြီးသည့် နောက် မတ် ၃၁ ရက်တွင် တရားမဝင်ဂေါက်ကွင်းများ ပိတ်သည့်သတင်း ထုတ်ပြန်ခြင်းဖြစ်သည်။  
တရုတ်နိုင်ငံတွင် ဆင်းရဲချမ်းသာ ကွာဟမှုကြီးမားလာ၍ ပြည်သူလူထုက ဒေါသထွက်နေကြစဉ် မကြာသေးမီနှစ်များအတွင်း သမိုင်းဝင် အဆောက်အအုံများနှင့် ပန်းခြံများ၌ ပုဂ္ဂလိကပိုင်ကလပ်များ ဖွင့်လှစ်ခြင်းကဲ့သို့သော ငွေဖြုန်းတီးမှုလုပ်ငန်းများကို အာဏာပိုင်တို့က ပိတ်ပင်ထားခြင်းဖြစ်သည်။

သို့သော်ငြားလည်း ထိုကဲ့သို့သော အမိန့်များကို မကြာခဏ မထိမဲ့မြင်ပြုကာ လိုက်နာခြင်းမပြုကြပေ။  
ယမန်နှစ်တွင် တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ၏ ဝွမ်ဒေါင်းပြည်နယ် လာဘ်ပေးလာဘ်ယူမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်က ဂေါက်ကလပ်များသို့ အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ဝင်ရောက်ခြင်းအပါအဝင် ဂေါက်နှင့်ဆိုင်သော လှုပ်ရှားမှုကိုမျိုးတွင် မည်သည့်အမျိုးအစားတွင် ပါဝင်သည်ဖြစ်စေ ပါဝင်သောပြည်နယ် ကွန်မြူနစ်ပါတီမှ တာဝန်ရှိသူများသည် အပြစ်ပေးခြင်းခံရမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာခဲ့သည်။  
တာဝန်ရှိကွန်မြူနစ်ပါတီ ထိပ်ပိုင်းပုဂ္ဂိုလ်များသည် အဆိုပါ စည်းကမ်းချက်များကို ဖောက်ဖျက်သည်ဟု သံသယရှိပါက အရေးပေါ် ဖုန်းလိုင်းမှတစ်ဆင့် သတင်းပေးပို့ကြပါရန် ပြည်သူလူထုကိုလည်း တိုက်တွန်းထားသည်။  
ကော်မရှင်၏ ဝက်ဘ်ဆိုက်၌ ရှင်းလင်းချက်ထုတ်ပြန်ထားရာ ကမ္ဘာပေါ်တွင် ဂေါက်ရိုက်ခြင်းသည် ငွေဖြုန်းတီးသည့်သဘောနှင့် အလားတူပင်ဖြစ်ကြောင်း ဖွံ့ဖြိုးပြီးနိုင်ငံ

**ကျူးဘားခေါင်းဆောင်ဟောင်း ဖိလ်ဒယ်ကတ်စထရို အများပြည်သူမြင်ကွင်းသို့ ပြန်လည်ထွက်ပေါ်လာ**  
**ဟာဗားနား ဧပြီ ၅**  
ကျူးဘားနိုင်ငံ၏ သမ္မတဟောင်း ဖိလ်ဒယ်ကတ်စထရိုသည် လွန်ခဲ့သည့် ၁၄ လတာကာလအတွင်း အများပြည်သူမြင်ကွင်းမှ ပျောက်ကွယ်ခဲ့ချိန် နောက်ပိုင်း ကြုံတောင့်ကြုံခဲအဖြစ် ၎င်း၏ ရုပ်ပုံလွှာများ ပြန်လည်ထွက်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း ယနေ့ဘီဘီစီသတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။  
အသက် (၈၈) နှစ်အရွယ်ရှိပြီဖြစ်သည့် ကျူးဘား တော်လှန်ရေးခေါင်းဆောင်၏ပုံရိပ်ကို ကျူးဘားနိုင်ငံထုတ် မီဒီယာများတွင် မျက်နှာဖူးပြည့်အဖြစ် ဖော်ပြခဲ့သည်။  
အဆိုပါသတင်းမှာ မစ္စတာ ကတ်စထရိုက ဗင်နီဇွဲလားနိုင်ငံမှ ကျူးဘားနိုင်ငံသို့ လာရောက်၍ ဒေသဆိုင်ရာ ကျောင်းတစ်ကျောင်း၌ သွေးစည်းညီညွတ်ရေး အဖွဲ့အဖြစ် ဆောင်ရွက်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံသည့် သတင်းဖြစ်သည်။  
ယင်းမှာ ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလအတွင်းက ကျင်းပခဲ့သော ဟာဗားနားမြို့ရှိ ကျူးဘားနိုင်ငံ ယဉ်ကျေးမှုဗဟိုဌာန ဖွင့်ပွဲအပြီးတွင် လူထုမြင်ကွင်း၌ ပျောက်ကွယ်သွားခဲ့သည့် ကျူးဘားခေါင်းဆောင်ဟောင်း၏ ပထမဆုံးအကြိမ် လူထုမြင်ကွင်းသို့ ထွက်ပေါ်ခဲ့သည့် သတင်းလည်းဖြစ်သည်။  
ဆိုဗီယက်ယူနီယံပြိုပွဲပြီးကာလ၏ နောက်ပိုင်းတွင် ရေနံသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ဗင်နီဇွဲလားနိုင်ငံသည် ကျူးဘား၏ အဓိကမဟာမိတ်ဖြစ်လာခဲ့သည်။ **ဘီဘီစီ။**

**တိုကျို ဧပြီ ၅**  
အသက် (၁၀၀) ရှိပြီဖြစ်သော ဂျပန်အဘွားအို မိကို နာဂါအိုကာသည် ဧပြီ ၄ ရက်က ဂျပန်နိုင်ငံ အနောက်ပိုင်း မတ်ဆူယာမာမြို့တွင်ကျင်းပသော ရေကူးပြိုင်ပွဲတွင် မိတာ ၁၅၀၀ ကို တစ်နာရီ ၁၅ မိနစ် ၅၄ ဒသမ ၃၉ စက္ကန့်ဖြင့် ကူးခတ်နိုင်ခဲ့သည်။  
မိကို နာဂါအိုကာကို ၁၉၁၄ ခုနှစ်တွင် မွေးဖွားခဲ့ပြီး အသက်(၈၂)အရွယ်တွင် ဣဒဏ်ရာ သက်သာစေရန်အတွက် ရေကူးလေ့ကျင့်ခဲ့ရာမှ နောက်ပိုင်းတွင် ရေကူးချန်ပီယံ ဖြစ်လာခြင်းဖြစ်သည်။ နာဂါအိုကာ၏ အဖြစ်အပျက်က အောင်မြင်မှုနှင့် စွမ်းဆောင်မှုအသစ်များ ရရှိဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အသက်ကြီးပြီ (သို့မဟုတ်) နောက်ကျနေပြီဟူ၍ မည်သည့်အခါမျှမရှိဟူသော သင်ခန်းစာကို ပေးစွမ်းလျက်ရှိသည်။  
အသက် (၁၀၀) ရှိ အဘွားအို နာဂါအိုကာသည် ဂျပန်နိုင်ငံ၏ အသက်အကြီးဆုံး ရေကူးအားကစားမယ်ဖြစ်လာပြီး ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံရစ် နိုင်ငံတကာရေကူးအားကစားပြိုင်ပွဲတွင် ပါဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည်။ နာဂါအိုကာသည် အသက် (၈၄) နှစ်အရွယ်တွင် ဂျပန်ရေကူးပြိုင်ပွဲများတွင် စတင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည်။ ၂၀၀၂ ခုနှစ် အသက်(၈၈) နှစ်အရွယ်တွင် နယူးဇီလန်နိုင်ငံ ခရစ်ချင်မြို့၌ ကျင်းပသည့် ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံရေကူးပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုံးဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ပြီး မိတာ ၅၀ ပက်လက်ကူးပြိုင်ပွဲတွင် ကြေးတံဆိပ်ရရှိခဲ့သည်။ ၂၀၀၄ ခုနှစ် အိတလီနိုင်ငံ ရီဆီယိုမြို့၌ ကျင်းပသည့် ပြိုင်ပွဲတွင် မိတာ ၅၀၊ မိတာ ၁၀၀နှင့် မိတာ ၂၀၀ ပက်လက်ကူးပြိုင်ပွဲများတွင် ငွေတံဆိပ်သုံးခုရရှိခဲ့သည်။  
အသက် (၉၀) ပြည့်နှစ်တွင် မိတာ ၈၀၀ စိတ်ကြိုက်ကူးပြိုင်ပွဲတွင် နိုင်ငံအဆင့်စံချိန်တင်ကူးခတ်နိုင်သောကြောင့် နိုင်ငံတော်အဆင့် အသိအမှတ်ပြုခံခဲ့ရသည်။ အဘွားအို

## အသက် (၁၀၀) ရှိ ဂျပန်အဘွားအို မိတာ ၁၅၀၀ ရေကူးပြိုင်ပွဲတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်



နာဂါအိုကာသည် သူ၏ အောင်မြင်မှုများကို အားသစ်လောင်းရန် ရေကူးနည်းပြတစ်ဦးဖြင့် လေ့ကျင့်ခဲ့ပြီး ကိုယ်တိုင်လည်းလေ့ကျင့်ခဲ့သလို သူ၏စံချိန်တင်ကူးခတ်မှုများကို ချီးဖျက်ရန်လည်း ကြိုးစားလျက်ရှိသည်။  
အသက် (၉၅) နှစ်တွင် အဘွားအို နာဂါအိုကာ၏ ကြိုးစားအားထုတ်မှုများ အရာထင်လာခဲ့ပြီး မိတာ ၅၀ ပက်လက်ကူးပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုံးအကြိမ် ကမ္ဘာ့စံချိန်တင်နိုင်ခဲ့သည်။ ယခုလောလောဆယ် နာဂါအိုကာသည် ကမ္ဘာ့စံချိန် ၂၄ ခုတင်ထားနိုင်ပြီး တာတိုနှင့် တာဝေးပြိုင်ပွဲနှစ်ခု

လုံးတွင် ဆုတံဆိပ်များထပ်မံရရှိရန် ကြိုးစားလျက်ရှိသည်။  
နာဂါအိုကာသည် တစ်ပတ်လျှင် လေးကြိမ်ကူးခတ်လေ့ကျင့်ပြီး တစ်ကြိမ်ကူးလျှင် နှစ်နာရီကြာမြင့်သည်။ ဖြည်းဖြည်းမှန်မှန်ကူးရသည်ထက် တာဝေးကူးခတ်ရမှုကို နာဂါအိုကာက ပိုမိုနှစ်သက်သည်ဟု ဆိုသည်။ နာဂါအိုကာ၏ မိသားစုတွင် သားဖြစ်သူမှ မြေများအထိရေကူးအားကစားတွင် ထူးချွန်ကြပြီး အခြားရေကူးအားကစားသမားများကိုလည်း ကူးနိုင်သည့် အသက်အရွယ်အထိကူးခတ်ကြရန် နာဂါအိုကာက အားပေးလေ့ရှိသည်။ **ဆင်ဟွာ။**

ပြည်တွင်းရေးရာ

# သီတဂူ စကျွဒါနဆေးရုံတည်ဆောက်ရန် ပန္နက်တော်တင်မင်္ဂလာနှင့် အလှူငွေပေးအပ်ပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဧပြီ ၅

သီတဂူစကျွဒါန ဆေးရုံတည်ဆောက်ရန် ပန္နက်တော်တင် မင်္ဂလာနှင့်အလှူငွေပေးအပ် လှူဒါန်းပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်လေးပင်မြို့နယ် ပြန်တန်ဆာမြို့၌ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးညွှန်ဝင်း၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုးမြင့်၊ ဦးမင်းဆွေ၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး ဦးရဲမြင့်ထွန်း၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ အလှူရှင်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသ ကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးညွှန်ဝင်းနှင့် တက်ရောက် လာသူများက မဒေါက်မြို့ ပန်းဓမ္မရတောရ ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဘဒ္ဒန္တသုမနာ ဘိဝံသထံမှငါးပါးသီလခံယူဆောင်တည်ကြ ပြီး ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုးမြင့်နှင့် အလှူရှင် သိရိသုဓမ္မသီရိ ဒေါ်ရွှေသက်တို့က ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များထံ ပန္နက်တော် များ၊ ရွှေတူများနှင့် လှူဖွယ်များကို ဆက်ကပ် လှူဒါန်းကြရာ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များက ပရိတ်တရားတော်များ ရွတ်ပွားချီးမြှင့်တော်မူ ကြသည်။

ယင်းနောက် သီတဂူစကျွဒါနဆေးရုံတည် ဆောက်မည့် မြေနေရာတွင် ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေး၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးညွှန်ဝင်း၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုးမြင့်၊ ဦးမင်းဆွေ၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ် စားလှယ် ဦးစိုးပိုင်နှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး ဦးရဲမြင့်ထွန်းတို့ က မင်္ဂလာပန္နက်ရိုက်ပေးကြသည်။

ထို့နောက် ပြန်တန်ဆာမြို့ ဇမ္ဗူအေး တောရ(အင်ပိုင်) ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဘဒ္ဒန္တဝိဇယက ငွေကျပ်သိန်း ၅၀၀နှင့် အလှူရှင်များ၏ လှူဒါန်းငွေကျပ် သိန်း ၁၅၀၀ စုစုပေါင်း ငွေကျပ်သိန်း ၂၀၀၀ အား အလှူရှင်များ ကိုယ်စား သိရိသုဓမ္မသီရိ ဒေါ်ရွှေသက်က ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်ထံ ပေးအပ်



လှူဒါန်းပြီး နိုင်ငံတော်ဗဟိုသံဃာ့ဝန်ဆောင် ပဲခူးမြို့ ကြခတ်ပိုင်းကျောင်းတိုက် အဂ္ဂမဟာ ပဏ္ဍိတဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဥပယုဓမ္မာ ဘိဝံသ က ဩဝါဒကထာချီးမြှင့်ကာ ညောင်လေးပင်မြို့နယ် မြို့နယ်သံဃာယက ဥက္ကဋ္ဌ(သုဓမ္မာ) မင်္ဂလာသုခကျောင်း ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တပညာ ဇောတက ရေစက်ချတရားတော်ချီးမြှင့်သည်။ (သတင်းစဉ်)

## မေတ္တာပရဟိတဂေဟာပွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပ

ရန်ကုန် ဧပြီ ၅

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့တို့၏ လမ်းညွှန်မှုဖြင့် Mother Trading Co.,Ltd. နှင့် Mother Construction Co.,Ltd. မှ ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းသည့် မေတ္တာပရဟိတဂေဟာပွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှည်းကူးမြို့နယ် မရမ်းချောင်းကျေးရွာ မေတ္တာပရဟိတ ဂေဟာ၌ ကျင်းပရာ ရှေးဦးစွာ လှုပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်စိုး၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ(မြို့တော်ဝန်)ဦးလှမြင့်၊ တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်သိန်း၊ တိုင်းဒေသကြီး အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့နာယက ဒေါ်ခင်သက်ဌေးနှင့် Mother Trading Co.,Ltd. နှင့် Mother Construction Co.,Ltd. မှ မန်နေဂျင်း ဒါရိုက်တာ ဦးအောင်မြတ်တို့က မေတ္တာပရဟိတဂေဟာကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ် ပေးကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးခင်မောင်စိုးနှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့်ဆွေတို့ က မေတ္တာပရဟိတ ဂေဟာဆိုင်းဘုတ်အား စက်ခလုတ်နှိပ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးပြီးအမွှေးနံ့သာရည် များ ပက်ဖျန်းပေးသည်။

ဆက်လက်၍ အစီအစဉ်ဒုတိယပိုင်းကို ဘက်စုံခန်းမ၌ ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့်ဆွေက အမှာစကားပြောကြားပြီး တိုင်းဒေသကြီး အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့နာယက ဒေါ်ခင် သက်ဌေးက မေတ္တာပရဟိတဂေဟာ ဆောက်လုပ်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြား သည်။

ထို့နောက် မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ ဦးအောင်မြတ်က အဆောက်အအုံနှင့်ပတ်သက်သည့် စာရွက်စာတမ်းများအား မေတ္တာပရဟိတဂေဟာဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှဌေးထံသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဦးစီးဌာနမှ ဦးအောင်ကျော်စိုးက ငွေကျပ် ၁၁၅ သိန်းတန်ဖိုးရှိ ခုတင်အလုံး ၈၀၊ မြတ်မီဘအဖွဲ့မှ ငွေကျပ်သိန်း ၂၅၀ တန်ဖိုးရှိ ရေသန့်စက်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့နှင့်အလှူရှင်များက စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၁၃၅ သိန်းအား တာဝန်ရှိသူ များထံ ပေးအပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ထို့နောက်မေတ္တာပရဟိတဂေဟာဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှဌေးနှင့်ဝေဒနာရှင်များကိုယ်စား ဦးကျော်စိုး ဝင်းတို့က ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ဂေဟာနေပူဂိုလ်များအား အမှတ်တရပစ္စည်းများပေးအပ်ပြီး ဂေဟာအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှု အားပေးကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

## Novotel Yangon Max ဟိုတယ်သစ် ဖွင့်လှစ်

ရန်ကုန် ဧပြီ ၅

မြန်မာတိုင်းရင်းသားပိုင် ကြယ်ငါးပွင့် အဆင့် Novotel Yangon Max ဟိုတယ်သစ် ဖွင့်လှစ်ခြင်းအခမ်းအနားကို ဧပြီ ၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ ပြည်လမ်းရှိ အဆိုပါ ဟိုတယ်၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

Novotel Yangon Max ဟိုတယ်သစ် သည် Max Myanmar Holding လက်အောက် ရှိ Max Hotel Group ၏ ခြေလှမ်းသစ် တစ်ရပ်ဖြစ်ပြီး မြန်မာတိုင်းရင်းသားပိုင် ကြယ်ငါးပွင့်အဆင့်ရှိ နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ ဟိုတယ်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါ ဟိုတယ်သစ် ဖွင့်လှစ်ခြင်းအခမ်းအနားကို ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်း ဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဌေးအောင်၊ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့်ဆွေ၊ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ဦးလှမြင့်နှင့် တာဝန်ရှိသူ များ၊ ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြ သည်။ အခမ်းအနားကို ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန်

ဦးလှမြင့်၊ ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင် ကိုဝင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်များနှင့် စက်မှု လက်မှု လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းအောင်၊ Max Myanmar Holding မှ ဦးဇော်ဇော်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဌေး အောင်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့်ဆွေတို့က စက်ခလုတ်နှိပ် ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ သည်။

Novotel Yangon Max ဟိုတယ်သစ် သည် ၂၀၁၃ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလတွင် မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်၏ ခွင့်ပြုမိန့်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဟိုတယ်တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်းအတွက်

ပြည်ပချေးငွေကျပ် ဘီလီယံ ၃၀ အပါအဝင် စုစုပေါင်း ကျပ် ဘီလီယံ ၈၆ သန်းကျော် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံတည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ဟိုတယ်တွင် ၂၉ စတုရန်း မီတာမှ ၅၇ စတုရန်းမီတာအထိ ကျယ်ဝန်း သည့် အခန်းပေါင်း ၃၆၆ ခန်း ပါဝင်ပြီး ဧည့်သည် ၇၀၀ ဆံ့ Ballroom၊ ဧည့်သည် ၄၀၀ ဝင်ဆံ့သည့် Junior Ballroom၊ အစည်းအဝေးခန်းမများ၊ နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ စားသောက်ဆိုင်များ၊ ရုံးခန်းများ၊ ကိုယ်ကာယ လေ့ကျင့်ခန်းများအပါအဝင် အဆောက်အအုံ တစ်ခုလုံး ဧရိယာစတုရန်းပေ ၈ သိန်းရှိ သည်။ ဟိုတယ်စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ် များကို အာရှပစိဖိတ်တွင် အကြီးဆုံး နိုင်ငံ

တကာ ဟိုတယ်လုပ်ငန်း စီမံခန့်ခွဲသူ ပြင်သစ် အခြေစိုက် Accor Group က တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်နေသည်ဟု သိရသည်။ ဟိုတယ် သစ်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းပေါင်း ၁၀၀၀ ကျော်ကို ဖန်တီး ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး အများစုမှာ မြန်မာတိုင်းရင်း သားဝန်ထမ်းများကို ခန့်အပ်နိုင်မည်ဖြစ် သောကြောင့် နိုင်ငံတကာဧည့်သည်များ လာရောက်မှုများပြားလာသည့် မြန်မာ့ ခရီးသွားကဏ္ဍအတွက် အထောက်အကူပြုနိုင် မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဌေးအောင်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီး ချုပ် ဦးမြင့်ဆွေတို့က ဂုဏ်ပြုအမှာစကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (၀၀၀)

သွေးသည် အသက်

### အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း

ဖေဖေ ဦးသာကောင်းနှင့် မေမေ ဒေါ်ခင်မျိုးအိ(သရုပ်ဆောင် မယ်လီဒီ) တို့၏ သားဦးရတနာလေးကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၃ ရက်တွင် အောင်မြင်စွာ မွေးဖွားနိုင်ခဲ့ပြီး ရင်သွေးငယ်လေးနှင့် မိခင်၏ဘဝတစ်သက်တာ ကျန်းမာရေး အတွက် တန်ဖိုးရှိလှသော အချင်းသွေး၊ အချင်းတစ်သျှူးနှင့်အဆီတစ်သျှူး ပင်မဆဲလ်များကို Bangkok Stem Cell ပင်မဆဲလ်ဘဏ်တွင် တစ်သက် တာ အောင်မြင်စွာ သိမ်းဆည်းနိုင်ခဲ့သည့်အတွက် Bangkok Stem Cell (Myanmar)/Parents' Best Choice Co.,Ltd. မှ အထူးပင်ဂုဏ်ယူ ဝမ်းမြောက်မိပါသည်။

**Bangkok Stem Cell (Myanmar)/ Parents' Best Choice Co.,Ltd.**  
Ph: 09-798152217

### ဆင်မင်းပုဆိုး

နှစ်သစ်ကူး အချိန်အခါသမယတွင် ဆင်မင်းပုဆိုးမှ အသစ်ထပ်မံထုတ်လုပ် သော ချည်ချောပုဆိုးများကို မိမိတို့၏ ကုမ္ပဏီဝန်ထမ်းများနှင့် ချစ်ခင် နှစ်သက်သောသူတို့အား လက်ဆောင်ပေးရန်အတွက် အထူးထုတ်လုပ်ထားပါ သည်။ ဆင်တူ အော်ဒါထည်များကိုလည်း မှာယူရရှိနိုင်ပါသည်။

ဆိုင်(၁) အမှတ်(၁၅၅)၊ လမ်း၃၀၊ ၈၂x၈၃လမ်းကြား၊ မန္တလေးမြို့။  
Ph:02-34101, 02-24286, 09-5184426  
ဆိုင်(၂) (G-48)၊ မြေညီထပ်၊ မိန်းလမ်းဝင်ပေါက်(၈)၊ ယုဇနပလာဇာ၊ ရန်ကုန်မြို့။ Ph:01-200747, Ext:1090, 09-43177199

ဧပြီ ၆ ရက်ထုတ် The Voice Weekly အတွဲ (၁၁) အမှတ် (၁၂) တွင် ဖော်ပြထားသော ဆောင်းပါးအား ဂျာနယ်နှင့် စာရေးသူတို့၏ ခွင့်ပြုချက်အရ ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။

“ဖြူဖြူပြာပြာ နီနီဝါဝါ ဝေဆာမြူးလို့လွင်... ဟောတစ်ရုံ ဟောတစ်ရုံ ပန်းမျိုးစုံတဲ့အပင်”

မကြာမီ မြန်မာ့ရိုးရာသင်္ကြန်ပွဲတော်ကြီး ကျရောက်တော့မည်။ သင်္ကြန်ပွဲတော်နှင့်အတူ အသားကျနေသော ရေကစားမဏ္ဍပ်များသည်လည်း အပြိုင်အဆိုင်ဆောက်လုပ်နေကြသည်။ သင်္ကြန်ပျော်လှူငယ်များကလည်း အတာသင်္ကြန်ပွဲကို မီးကုန်းယမ်းကုန် ဆင်နွှဲရန် စီစဉ်နေကြသည်။

ရန်ကုန်မြို့တော် သင်္ကြန်ရေကစားမဏ္ဍပ်များကား ဒီဇိုင်းစုံ၊ ကာလာစုံ၊ ဝန်ဆောင်မှုအစုံဖြင့် သင်္ကြန်ပျော်လှူငယ်များကို ဆွဲဆောင်နေကြသည်။ နာမည်ကျော် အဆိုတော်များ၊ မော်ဒယ်လ်များ၊ ဒီဂျေများနှင့်အတူ မဏ္ဍပ်များကား သင်္ကြန်၏ပျော်ရွှင်မှုကို ပို၍ အရောင်တောက်စေမည်လား။

အဆိုပါမဏ္ဍပ်များ၏ နောက်ဘက်မျက်နှာတွင်ရောမည်သို့ရှိသနည်း။

“ကျွန်မက သင်္ကြန်ဆိုတာကြားတာနဲ့ကို သင်္ကြန်ပျော်မိန်းကလေးတွေအတွက် စိတ်ပူမိတယ်။ ကျွန်မကိုယ်တိုင်လည်း ကြုံခဲ့ရတော့ ပိုပြီးစိတ်ပူမိပါတယ်” ဟု သင်္ကြန်မဏ္ဍပ်များ၏ နောက်ခြမ်းဆီက အကျိုးဆက်ကို ကိုယ်တွေ့ ကြုံတွေ့ခံစားခဲ့ရဖူးသည့် မဒါလီက ရင်ဖွင့်လာသည်။

မဒါလီသည် ယခုမူ စင်ကာပူနိုင်ငံတွင် ရောက်ရှိနေသည်။ သူမသည် ၂၀၁၂ ခုနှစ်သင်္ကြန်တွင် သင်္ကြန်ပျော်မိန်းကလေးပီပီ ခေတ်လွန်အဝတ်အစားများဝတ်လျက် ရေကစားခဲ့သူများထဲမှ တစ်ယောက်ဖြစ်သည်။

စင်ကာပူနိုင်ငံတွင် အလုပ်တစ်ဖက်နှင့် ကျောင်းတက်နေရာမှ ၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ခေတ္တခဏပြန်လည်ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီး သင်္ကြန်ပွဲတော်တွင် သူငယ်ချင်းများနှင့်အတူ ဝင်ရောက်ပွဲပျော်ဖြစ်ခဲ့သည်ဟု ဆိုသည်။

“အဲဒီနှစ်ကတောင် မဏ္ဍပ်ကြေးက VIP လက်မှတ်ဆိုတော့ တစ်သိန်းနှစ်သောင်းပေးရပါတယ်” ဟု သူမက ဆိုသည်။

ထိုစဉ်က သူမသည် ကန်တော်ကြီးပတ်လမ်းရှိ နာမည်ကျော်မဏ္ဍပ်တစ်ခုတွင် ရေကစားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ သူမတို့ရေကစားသည့် နာမည်ကျော်မဏ္ဍပ်ကြီးတွင် အရက်၊ ဘီယာများနှင့် အခြားမူးယစ်စေသည့်အရာမှန်သမျှကို ငွေပေးကာ ရယူနိုင်ခဲ့သည့်အပြင် မူးယစ်မှု၏ အလွန် ကာမဆန္ဒဖြည့်လိုသည့် ချစ်သူစုံတွဲများအတွက် မဏ္ဍပ်၏နောက်ကွယ်တွင်လည်း ဗီဒီယို၊ ဝါးထရပ်စသည်တို့ဖြင့် ကာရံထားသော ငါးပေပတ်လည် အခန်းငယ်များ ပါရှိကြောင်း သူမကြုံခဲ့ရသည့် မဏ္ဍပ်ဖွဲ့စည်းပုံကို ပြောပြလာသည်။

“ပထမတစ်နှစ်ကစားတုန်းက မဏ္ဍပ်ပေါ်မှာ အရက်၊ ဘီယာလောက်နဲ့တင် အဆင်မပြေတော့ဘူး။ အရမ်းကဲလို့ကောင်းတာကို။ အဲဒီမှာ မဏ္ဍပ်ပေါ်မှာပဲ ရာဘာတွေကလည်း အရောင်းအဝယ်ဖြစ်ကြတော့ ကျွန်မကိုယ်တိုင်ကလည်း သူငယ်ချင်းတွေရဲ့ ဆွဲဆောင်မှုကြောင့် သုံးဖြစ်သွားတယ်။ ကျွန်မတို့ ဆေးချတော့လည်း နောက်အခန်းထဲမှာ သွားချတာပေါ့။ အဲဒီမှာ တစ်ဖက်က အခန်းတွေကလည်း ၆x ပိုင်းဆိုင်ရာတွေ အရှက်မဲ့ပြုနေတာကို တွေ့ရတော့လည်း အားလုံးက တစ်မျိုးမဟုတ်တစ်မျိုး မူးနေတော့ မြင်သူရော ယိုသူရော ရှက်ရမှန်းကို မသိတော့ပါဘူး” ဟုဆိုကာ မဒါလီတစ်ယောက် မဏ္ဍပ်ပေါ်တွင် ကိုယ်တိုင်တွေ့ကြုံမြင်တွေ့ခဲ့ခြင်းများကို အသေးစိတ်ရှင်းပြနေလေသည်။

ထို ၂၀၁၂ ခုနှစ်သင်္ကြန်မှစ၍ သူမ၏ဘဝသည်

# မဏ္ဍပ်များ၏ နောက်ခြမ်းဆီ

## ခက်ဇော်

မူးယစ်သားကောင်ဘဝအဖြစ် လုံးဝကျရောက်သွားရာ မပြီးပြတ်သေးသည့် ပညာရေးဆက်လက်သင်ကြားရန် အတွက် စင်ကာပူသို့ပင် မပြန်နိုင်တော့။

မဒါလီသည် လူကုသ်အသိုင်းအဝိုင်းမှ မွေးဖွားလာသူပီပီ ငွေကြေးကို အတိုင်းထက်အလွန် သုံးစွဲနိုင်သူလည်း ဖြစ်ရာ သူမ၏မိဘများကလည်း ပြောဆိုဆုံးမ၍မရနိုင်တော့သောသမီးဖြစ်သူကို ရင်ထုမနာဖြစ်ကာ ထိုင်ကြည့်နေရုံမှ အပ မည်သို့မျှမတတ်နိုင်ခဲ့ဟု ဆိုသည်။

“အဲဒီတုန်းက ဆေးတွေလည်းသုံး၊ ဘီယာကလည်း သောက်၊ အဝတ်အစားဆိုမလုံတလုံဆိုတာမျိုးပဲ ရွေးဝတ်၊

မဏ္ဍပ်ပေါ်အပြတ်ကဲ၊ တွေ့သမျှမဏ္ဍပ်ပေါ်က ယောက်ျားတွေနဲ့တွဲက။ ကိုယ့်ကို ဘယ်သူကလာဖက်ပြီး ဘယ်သူက နမ်းမှန်းမသိ။ ဒါကိုပဲ အဲဒီအချိန်က Feel တစ်မျိုးဖြစ်ခဲ့တာပေါ့” ဟု သူမက ဆိုသည်။

ယခုအခါ ဂျင်းပင်ကို တီရှပ်လက်တိုနှင့် လုံလုံခြုံခြုံ တွဲဝတ်ထားပြီး အသားအရောင်မွတ်ကာ ရွှေအိုရောင်ဆံပင်ကို ကျောလယ်ထိချထားသည့် မဒါလီက အချော

သူဘဝနှင့် ခန္ဓာကို သင်္ကြန်မဏ္ဍပ်၏နောက်ကွယ် ဗီဒီယိုစကားထားသော အခန်းလေးများအတွင်း မည်သူမည်ဝါမှန်းမသိသူ၏ အဖျက်အဆီးကို ခံခဲ့ရခြင်းပင်။

သင်္ကြန်ပြီး နှစ်လကြာသည့်အချိန် ဆေးခန်းပြုကြည့်ရာမှာ သူမတွင် ကိုယ်ဝန်ရှိမှန်းသိခဲ့ရသည်။ မည်သူမည်ဝါ၏လက်ချက်ဆိုသည်ကိုပင် ခေါင်းစဉ်မတပ်နိုင်ခဲ့သည့် အခြေအနေ။

ထိုအဖြစ်အပျက်များကြောင့် ချစ်လွန်း၍ အလိုလိုက်ခဲ့သည့် မိဘများကပင် အရှက်လွန်ကာ သေကြောင်းကြံရန် ကြိုးစားခဲ့၍ မဒါလီတစ်ယောက် အသိတရားပြန်ဝင်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု မျက်ရည်များတွင်တွင်စီးကျရင်း ရင်ဖွင့်ဆိုလာသည်။

“အတက်နေ့ အပြတ်ကဲမယ်ဆိုပြီး မူးတာမှန်သမျှ အကုန်ချထားတော့ ကိုယ့်ကို ဘယ်သူက ဘာလုပ်သွားမှန်းတောင် မသိဘူး။ နှစ်လလောက်နေမှ ကိုယ် ဒီလိုဖြစ်



## သင်္ကြန်ပွဲတော်သည် မြန်မာတို့၏ တန်ဖိုးမဖြတ်နိုင်သော ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုပွဲတော်တစ်ခုပင်ဖြစ်သော်လည်း ထိုပွဲတော်ကို အရပ်ဆိုးအကျည်းတန်အောင် ပြုလုပ်ခဲ့သူများက သူမကဲ့သို့ ခေတ်လွန်သင်္ကြန်ပျော် လှူငယ်များပင်ဖြစ်သည်ဟု သူမက ထပ်မံဆိုပြန်သည်။

တယ်ဆိုတာ သိရတာ။ တကယ့်ကို ဘဝက ရုပ်ဆိုးလွန်းသွားပါတယ်။ တခြားမိန်းကလေးတွေ ကျွန်မလိုဖြစ်မှာတော့ ကြောက်တာအမှန်ပါ” ဟုဆိုလာချိန်သည် မဒါလီ၏ အသက်အရွယ်က(၂၇)နှစ်သို့ ရောက်ရှိချိန်ဖြစ်ပြီး တစ်ချိန်က ကြုံတွေ့ခဲ့ရသော အဖြစ်ဆိုးလှိုင်းဂယက်အားလုံးလည်း တည်ငြိမ်စပြုနေချိန်ဖြစ်သည့်အပြင် စင်ကာပူရှိ ဆော့ဖ်ဝဲကုမ္ပဏီတစ်ခု၌ပင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေပြီဖြစ်သည်။

သင်္ကြန်ပွဲတော်သည် မြန်မာတို့၏ တန်ဖိုးမဖြတ်နိုင်သော ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုပွဲတော်တစ်ခုပင်ဖြစ်သော်လည်း ထိုပွဲတော်ကို အရပ်ဆိုးအကျည်းတန်အောင် ပြုလုပ်ခဲ့သူများက သူမကဲ့သို့ ခေတ်လွန်သင်္ကြန်ပျော်လှူငယ်များပင် ဖြစ်သည်ဟု သူမက ထပ်မံဆိုပြန်သည်။

စည်းလွတ်ဝါးလွတ် ခေတ်ပေါ်သင်္ကြန်ယဉ်ကျေးမှုနှင့်အတူ ရေကစားမဏ္ဍပ်များ၏နောက်ကွယ်ရှိ နားနေခန်းဟူသော ဗီဒီယိုကားအခန်းလေးများတွင် သူမကဲ့သို့ မိန်းကလေးအရေအတွက် မည်မျှအထိ ဘဝပျက်ခဲ့ပြီနည်း။

မကြာခင်ရက်ပိုင်းအတွင်း နှစ်သစ်ကူးအတာသင်္ကြန် ကျရောက်တော့မည်ဖြစ်သည့်အတွက် သင်္ကြန်ပွဲတော်တွင် ပါဝင်ပွဲပျော်မည့်မိန်းကလေးများအနေဖြင့် လိင်စိတ်လှုံ့ဆော်သည့်ဆေးဝါးများကို သတိပြုသင့်ပေသည်။ ထိုဆေးဝါးများသည် ဈေးကွက်တွင် အလွယ်တကူ ဝယ်ယူ၍မရဘဲ တစ်ဖက်နိုင်ငံမှ သင်္ကြန်ပွဲတော် နီးကပ်သည့်ရက်များတွင် သီးသန့်တင်သွင်းလေ့ရှိကြောင်းလည်း ပန်းဆိုးတန်းရှိ လိင်ဆိုင်ရာဆေးဝါးရောင်းချသူ ကိုမန်းနီးက ဆိုသည်။

“ကော်ဖီထုပ်၊ ပီကေရီတယ်။ နောက်မဏ္ဍပ်တွေက အရက်စပ်ထားတဲ့ပုံးတွေထဲထည့်ဖို့က အနံ့အရသာမပါတဲ့ တရုတ်ကလာတဲ့ဆေးရိတ်တယ်။ အထူးသဖြင့်



အလှစာရင်းဝင်တစ်ယောက်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် မဒါလီသည် ထိုစဉ်က သင်္ကြန်တွင်းနာမည်ကျော်သွားသော နာမည်ကျော်မင်းသမီးတစ်လက်၏ သူငယ်ချင်းတစ်ဦးလည်း ဖြစ်သည်။

“ကျွန်မက မိမဆုံးမ မမဆုံးမလိုကို ဖြစ်သွားတာ။ သင်္ကြန်ပြီးတော့ ဆေးစွဲတယ်။ အိမ်ကလည်း သမီးတစ်ယောက်တည်းပါတော့ ချစ်လည်းချစ်၊ အလိုလည်းလိုက်၊ ဘာမှလည်းမပြောနိုင်တော့ ကျွန်မက အရမ်းဆိုးခဲ့တာ။ အဲဒီနောက်ပိုင်း ခန္ဓာကိုယ်အနံ့ တက်တူးတွေထိုး၊ ဘီယာအချိန်ပြည့်သောက်၊ ဆေးချ။ တကယ့်လမ်းဘေးစရိုက်ပဲ” ဟု မဒါလီတစ်ယောက် အတိတ်၏ အရိပ်ဆိုးများကို ပြန်လည်တူးဆွလျက် ပြောပြလေသည်။ သူ၏ သင်္ကြန်အတွေ့အကြုံမှာ ၂၀၁၂ သင်္ကြန်မှာတင် မရပ်ပါ။

၂၀၁၃ ခုနှစ် သင်္ကြန်တွင်မူ ယခင်နှစ်ကဲ့သို့ ဆေးစွဲသည်ထက် ပိုမိုဆိုးရွားသော အတွေ့အကြုံကို သင်္ကြန်ရေကစားမဏ္ဍပ်များထဲမှ မဒါလီလက်ဆောင်ရလိုက်သည်။

ပြည်တွင်းရေးရာ

မြိတ်မြို့တွင် နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေး OPOT ကုန်စည်ပြပွဲ ကျင်းပ

မြိတ် ဧပြီ ၅ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြိတ် ဝန်ကြီးဌာနမှ ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကိုက အဖွင့်

အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် ကုန်သွယ်မှုအခန်းကဏ္ဍများ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်စေရေးအတွက် ထီးခီးမော

လက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသန်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံကုန်သည် များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ



ဆင်ဖြူတော်ရတနာ ရန်ကုန်မြို့ လှော်ကားဥယျာဉ်မှတစ်ဆင့် နေပြည်တော်သို့ ဆက်လက်သယ်ဆောင်

ရန်ကုန် ဧပြီ ၅ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ် မြို့နယ် သလပ်ခွာကြီးပိုင်းအတွက် အမှတ်(၈) သစ်ပုတ်ချောင်းဖျားမှ

သင် ဆင်စခန်းမှ ဧပြီ ၃ ရက်က မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် သယ်ဆောင် လာခဲ့ရာ ဧပြီ ၄ ရက် ညနေပိုင်းက

မည်ဖြစ်ရာ မိုင်တိုင်အမှတ်(၈၃)ရှိ မြို့ချောင်းတွင် ခေတ္တရပ်နားပြီး ထိုမှ တစ်ဆင့် မိုင်တိုင်အမှတ်(၁၇၃)ရှိ ပဲခူး



အဆိုပါကုန်စည်ပြပွဲတွင် ပရာ ကျွတ်ဒီရီခန့်ခွင့် OPOT လုပ်ငန်းရှင် များမှ ပရာကျွတ်ဒီရီခန့်ခွင့်အတွင်း ထုတ်လုပ်သော လူသုံးကုန်၊ အိမ်သုံး

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာ ၁၅၂၉ ခန်း တည်ဆောက်ပြီးစီး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၅ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ပြည်သူများနှင့် ဝန်ထမ်းများနေထိုင်ရေး အဆင်ပြေစေရေးအတွက်

အိမ်ရာစီမံကိန်းမှတည်ဆောက်ပြီး လေးခန်းတွဲ လေးထပ် ၂၇ လုံးမှ အခန်းပေါင်း ၄၃၂ ခန်း၊ ထပ်မံ

တည်ဆောက်မည့် ရှစ်ခန်းတွဲ ငါးထပ် အလုံး ၂၀ မှ အခန်းပေါင်း ၈၀၀ သို့ဖြစ်၍ တည်ဆောက်ပြီး အခန်း ပေါင်း Units ၁၅၂၉ ခန်းနှင့် တည်ဆောက်ဆဲအခန်း ၈၀၀ စုစုပေါင်းအခန်း ၂၃၂၉ အား ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

တမုက်နာ ၆ မှ အမျိုးသမီးတွေစိတ်ကို ဘာမျှမသိအောင် ဖြစ်စေတာ။ လိင်စိတ်ကြွစေတာမျိုးတွေ ဟု ကိုမန်းနီးက ဆိုသည်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်မတိုင်မီ အတာသင်္ကြန်ကာလများ အတွင်း လိင်စိတ်ကြွကော်မီ၊ ပီကောများသာ သုံးစွဲမှုများရှိ ခဲ့သော်လည်း ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၄ ခုနှစ် သင်္ကြန်ကာလမှ စတင်၍ တရုတ်နိုင်ငံထုတ် အနီအရသာမရှိသော 1 ml အဖြူရောင်လိင်စိတ်ကြွဆေးပုလင်းများ သုံးစွဲလာသည် ဟု ရန်ကုန်မြို့တော်သင်္ကြန်မဏ္ဍပ်များတွင် ရေကစားခဲ့သူ အသက်(၂၄)နှစ်အရွယ် ကိုသက်မျိုးထွန်းက ဆိုသည်။ အဆိုပါဆေးရည်မှာ ဝယ်ယူရလွယ်ကူသည့်အပြင် သုံးစွဲရာတွင်လည်း သောက်သုံးမည့်အချို့ရည်များတွင် ထည့်သုံးရသည့်အတွက် လွယ်ကူသောကြောင့် သင်္ကြန် မဏ္ဍပ်များတွင် အများအားဖြင့် သုံးစွဲခဲ့ကြသည်။ ထိုလိင် စိတ်ကြွဆေးရည်များကို သာမန်အားဖြင့် သုံးစွဲရာတွင် 1 ml တစ်ပုလင်းကို နှစ်ကြိမ်သုံးစွဲနိုင်ပြီး သုံးစွဲပြီး မိနစ် ၂၀ အကြာ လိင်စိတ်ပြင်းပြလာကြောင်း အဆိုပါဆေး ညွှန်းများတွင် တရုတ်ဘာသာဖြင့် ရေးသားထားသည်။ သို့သော် ထိုဆေးရည်၏ နောက်ဆက်တွဲဆိုးကျိုးမှာ နှလုံးခုန်မြန်ကာ ဝမ်းသွားနိုင်သည့်အတွက် နှလုံးရောဂါ အခံရှိသူများအတွက် အသက်အန္တရာယ်ရှိနိုင်ကြောင်း စိတ်ရောဂါအထူးကုဆရာဝန်တစ်ဦးဖြစ်သူ ဒေါက်တာ ဇော်မျိုးအောင်က ရှင်းပြသည်။ အသက်အန္တရာယ်နှင့် မကြုံတွေ့ရပါကလည်း နောက်ဆက်တွဲ လူမှုရေးပြဿနာများဖြစ်သည့် အရွယ် မရောက်သေးမီ အိမ်ထောင်ပြုရခြင်း၊ အတူနေအမျိုးသား က ကူးစက်ရောဂါအခံရှိလျှင် ထိုရောဂါပါကူးစက်ခံရခြင်း၊ မည်သူမည်ဝါမှန်း တိကျစွာမဖော်နိုင်ဘဲ ကိုယ်ဝန်ဆောင် ရခြင်းများဖြစ်လာနိုင်သောကြောင့် သင်္ကြန်ပွဲနွဲ့များမှည့် မိန်းကလေးများအတွက် အထူးစိုးရိမ်မိကြောင်း ၎င်းက ဆိုသည်။

မဒါလီသည် ပိုက်ဆံရှိအသိုင်းအဝိုင်းမျှဖြစ်သည့် အတွက် သူမ၏အရှက်သိက္ခာများကို ငွေကြေးဖြင့် ဖြေရှင်း နိုင်ခဲ့သော်လည်း ငွေကြေးမတတ်နိုင်သည့် မိန်းကလေး များ၏ဘဝသည်ကား ထိုသင်္ကြန်သုံးရက် အပျော်လွန်မှု ကြောင့် လမ်းဘေးရောက်သွားနိုင်သည့်အပြင် အသက် သေဆုံးခြင်းများပါ ဖြစ်ပေါ်နိုင်ကြောင်း ဒေါက်တာဇော် မျိုးအောင်က ဆိုလာသည်။ စိတ်ဓာတ်မြူးကြွပျော်ရွှင်ဖွယ်ကောင်းသော တက္ကနိ မြူးစစ်၊ အရောင်စုံလှလှလှလှများဖြင့် ပျော်ရွှင်ဖွယ်ရာ အတီ ဖုံးလွှမ်းနေသော ရေကစားမဏ္ဍပ်များ၏နောက် တွင် မိန်းကလေးများအတွက် ကြောက်မက်ဖွယ်ရာ ထောင်ချောက်များစွာကား ရှိနေသည်။ အရက်၊ ဘီယာ တရားဝင်နီးပါး သုံးစွဲခွင့်ရနေသော စိတ်ကြွဆေးဝါးများ၊ လိင်စိတ်ကြွစေသည့် ဓာတုဆေးဝါးများ၊ မူးယစ်ထုံထိုင်း၍ အသိစိတ်ပျောက်ရှုနေသည့် ဖိမိများ၊ မဏ္ဍပ်နောက်ဘက် မှ နားနေခန်းအမည်ခံ ဝိဒိုင်းကာ အခန်းလွတ်များ။ ယခုအခါ စင်ကာပူနိုင်ငံတွင်နေထိုင်ကာ သင်္ကြန် ပွဲတော်တွင် မြန်မာနိုင်ငံကို ခေတ္တပြန်လာသော မဒါလီ သည် လွန်ခဲ့သောနှစ်များက ခေတ်လွန်သင်္ကြန်၏ မဏ္ဍပ် ထောင်ချောက်များကို ဘဝနှင့်ရင်း၍ သိလိုက်ရသည်။ ယခုတော့ မဒါလီတစ်ယောက် သင်္ကြန်၏အနှစ် သာရကို တည်ငြိမ်စွာရှာဖွေတွေ့ ရှိခဲ့လေပြီ။ “ကျွန်မအခု ဆေးလည်းပြတ်ပြီ။ ဒီနှစ်တရားစခန်း ဝင်မယ်။ ကျွန်မကို ပြီးခဲ့တဲ့သင်္ကြန်တွေက ဘဝသင်ခန်းစာ တွေ အများကြီးပေးလိုက်ပါပြီ” ဟူ၍ သာ။

ပုဂ္ဂလိကမီဒီယာနှင့် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများ၏ သဘောသဘာဝနှင့် ရပ်တည်ချက်မတူညီသော်လည်း အများပြည်သူကျယ်ပြန့်စွာ သိရှိစေရန်အလို့ငှာ ဖော်ပြ ခွင့်ပြုခြင်းဖြစ်ပါသည်။ (အယ်ဒီတာ The Voice Weekly)

ဌာနဆိုင်ရာနှင့် ပုဂ္ဂလိကပူးပေါင်းပြီး SRT(1) ယာဉ်လိုင်းပြေးဆွဲ

ရန်ကုန် ဧပြီ ၅ ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးနှင့် စနစ် ရောင်းကိစ္စကုမ္ပဏီလီမိတက်တို့ ပူးပေါင်း ကာ SRT(1) ခရီးသည်ပို့ဆောင်ရေး မော်တော်ယာဉ်အသင်းက ဗိုလ်တ ထောင်(ခရီးသည်ပို့ဆောင်ရေးဝင်း) မှ အောင်မင်္ဂလာအဝေးပြေးသို့ စီးတီး ဘတ်စ်ယာဉ်စီးရေ ၂၀ ဖြင့် SRT(1) ယာဉ်လိုင်းပြေးဆွဲနေကြောင်း သိရ သည်။ အဆိုပါယာဉ်လိုင်း ပြေးဆွဲရန် အတွက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ အဖွဲ့ရုံးမှ မတ် ၁၄ ရက်က ခွင့်ပြုလိုက် ခြင်းဖြစ်ပြီး ဆက်လက်ပြီး ယာဉ်ငါးစီး ထပ်မံအားဖြည့်ရန် စီစဉ်နေကြောင်း သိရသည်။ ထိုယာဉ်များတွင် ယာဉ် အသင်း၏တံဆိပ်ကို ယာဉ်နဖူးစီးတွင် ကပ်ထား၍ ပြေးဆွဲနေပြီး ခရီးစဉ် တစ်လျှောက် အပိုင်းများ ပိုင်းဖြတ်ကာ တစ်ပိုင်းလျှင် ယာဉ်စီးခ ကျပ် ၅၀

နှုန်းသတ်မှတ်၍ ခရီးစဉ်အစအဆုံး ငွေကျပ် ၂၀၀ သတ်မှတ်ထားသည်။ ရန်ကုန်မြို့တွင်း နေ့စဉ်သွားလာနေ သူများမှာ ပျမ်းမျှ ၂ ဒသမ ၅ သန်း ကျော်ရှိနေရာ ရုံးတက်၊ ရုံးဆင်းချိန် များတွင် ခရီးသည်ပြည့်ကျပ်ကာ သွားလာနေရမှုအပေါ် အဆင်ပြေ ချောမွေ့စေရေးအတွက် ပုဂ္ဂလိက

ယာဉ်ပိုင်ရှင်တစ်ဦးချင်းစီမှ တည် ထောင်ထားသော ယာဉ်လိုင်းများ သာမကဘဲ ယင်းကဲ့သို့သော ဌာန ဆိုင်ရာနှင့် ကုမ္ပဏီအဖွဲ့အစည်းများ ပူးပေါင်းလုပ်ကိုင်သော ယာဉ်လိုင်း များဖြင့်လည်း ဝန်ဆောင်မှုများပေး ကာ သယ်ယူပို့ဆောင်နေလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ (၆၀၀)

Table with 2 columns: Time (၆:၀၀, ၆:၄၅, ၁:၄၅) and Program/Channel (တောင်တန်းသာသနာပြု ဆရာတော်ကြီး၏ ပရိတ်တရားတော်, ထူးထွေးဆန်းလည်အောင်ဖောင့် တောင်ညွန့်ထက်တည် မဟာသကျ ရံသီ ရုပ်ရှင်တော်မြတ်ဆီ, နေရယ်၊ လရယ်၊ အမှန်တရားရယ် (ရွှေကောက်ပွဲ)(ဇာတ်သိမ်း) (မိုးယံဇွန်၊ နေယံ၊ ဘုဏ်းသိုက်၊ ဆူပန်ထွာ) (ဒါရိုက်တာ-အောင်ကိုလတ်), News Channel ထုတ်လွှင့်မှုအစီအစဉ်, ၇:၃၅ "ဘဝအလင်းရောင် မီးရှူးတန်ဆောင်", ၈:၀၀ ပြည်တွင်းသတင်း၊ နိုင်ငံတကာ သတင်း၊ မိုးလေဝသအခြေအနေ အခြေအနေ, ၉:၀၀ ပြည်တွင်းသတင်း၊ မိုးလေဝသ အခြေအနေ -ပြည်သူ့အတွက်ကြီးပမ်းမှု ပုံရိပ်များ -နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ "လက်တွဲဖော်" (အပိုင်း-၇)





ပြည်ထွင်းရေး

# ထင်ထင်ရှားရှား ပုံရိပ်များ (၁)

၂၀၁၀-၂၀၁၂ ဘဏ္ဍာနှစ်မှ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာနှစ် (စက်တင်ဘာလ)အထိ လမ်းအမျိုးအစားအလိုက် ဖောက်လုပ်ပြီးစီးမှု (မိုင်)

စဉ်	အမျိုးအစား	၂၀၁၀-၁၁ ဘဏ္ဍာနှစ်	၂၀၁၄-၁၅ ဘဏ္ဍာနှစ်	တိုးလာသည့်မိုင်
၁။	ကွန်ကရစ်လမ်း		၆၀၄	၆၀၄
၂။	ကတ္တရာလမ်း	၁၆၄၄၄	၁၉၃၀၉	၂၈၆၅
၃။	ကျောက်လမ်း	၁၉၂၈၆	၁၉၉၄၂	၆၅၆
၄။	အမာခံလမ်း	၃၂၂၃	၃၃၇၉	၁၁၅၆
၅။	မြေလမ်း	၃၅၁၁၄	၄၀၀၀၈	၄၈၉၄
	<b>စုစုပေါင်း</b>	<b>၇၄၀၆၇</b>	<b>၈၄၂၄၂</b>	<b>၁၀၁၇၅</b>

တွဲတွဲလမ်း(၃၀/၁)မိုင်၊ မြိတ်-တနင်္သာရီ-ဘုတ်ပြင်-ကော့သောင်းလမ်း၊ မိတ္ထီလာ-တောင်ကြီး-ကျိုင်းတုံ-တာချီလိတ်လမ်း၊ မင်းဘူး-စလင်းလမ်းအပါအဝင် လမ်းမိုင် ၁၀၀၇၅ မိုင် တိုးချဲ့ဖောက်လုပ်ခဲ့ပါသည်။ ကသာ-ဗန်းမော်လမ်း၊ ဟားခါး-ဂန့်ဂေါလမ်း၊ ပုသိမ်-မုံရွာလမ်း၊ ရန်ကုန်-ကျောက်ဖြူလမ်း၊ တောင်ကုတ်-မအိ-ပဒဲကြော-အမ်းလမ်း၊ ရေလဲကလေး-ရွှေတောင်မော်-ကျိုက်ပိ-မော်လမြိုင်ကျွန်းလမ်း၊ မအူပင်-တွဲတွဲလမ်း၊ မြစ်ကြီးနား-ဆွမ်ပရာဘွမ်-ပူတာအိုလမ်း၊ မန္တလေး-ရွှေဘို-မြစ်ကြီးနားလမ်း၊ တောင်ငူ-လိပ်သို-ယာဒို-လျှိုင်ကော်-ဟိုပုံးလမ်း၊ တောင်ငူ-မော်ချီး-လျှိုင်ကော်လမ်း၊ ကလေး-ဂန့်ဂေါလမ်း၊ မင်းလှ-စိန်ကန်လမ်း-မြို့ချောင်း-ဖခို-ပိန်းလှလမ်း၊ ပျဉ်းမနား-တောင်ညို-တောင်တွင်းကြီးလမ်း၊ ရန်ကုန်-စစ်တွေလမ်း၊ ပျဉ်းမနား-ပင်လောင်းလမ်း၊ ထီလုံ-တာပေါင်-ပတ-နဘူး-အောက်ဗိုလ်တဲလမ်း၊ ကသာ-စင်းခန်းလမ်း၊ ရွှေဘို-စပါယ်နံ့သာ-ကန်ဘလူလမ်း၊ မုံရွာ-ပုလဲ-ဂန့်ဂေါလမ်း(ဆားလင်းကြီး)၊ ကလေး-ဂန့်ဂေါလမ်း(ကလေး)၊ မြိတ်-တနင်္သာရီ-ဘုတ်ပြင်-ကော့သောင်းလမ်း၊ ရန်ကုန်-မော်လမြိုင်-ထားဝယ်-မြိတ်လမ်း၊ ကျောက်ဆည်-ပြင်ဦးလွင်-မိုးကုတ်လမ်း၊ ကိုပင်-သာဂရလမ်း၊ မန္တလေး-ရွှေဘို-မြစ်ကြီးနားလမ်း၊ မိတ္ထီလာ-တောင်ကြီး-ကျိုင်းတုံ-တာချီလိတ်လမ်း၊ ဟင်္သာတ-ဆုံကုန်း-မြန်အောင်လမ်း၊ ပုသိမ်-ငပုတောလမ်း၊ လျှိုင်လင်-ပန်ကေတု-သီပေါလမ်းများကို ဖောက်လုပ်ခြင်း၊ ပြုပြင်ခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

**ဟားခါးခရိုင်အတွင်းရှိ ဟားခါးမြို့နယ် ပဆင်မှု တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လုပ်နေသော ဟားခါး-ဂန့်ဂေါလမ်းပိုင်း မိုင်တိုင်(၀/၀ မှ ၇၀/၄ ထိ) (၇၀)မိုင် (၄)ဖာလုံ ဆောက်လုပ်ပြီးစီးမှုအခြေအနေ**



၂၀၁၀ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ရှေးကောက်ပွဲကျင်းပပြီး ၂၀၁၁ခုနှစ် မတ်လ ၃၁ ရက်နေ့မှစ၍ နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို ပခုံးပြောင်း ထမ်းဆောင်ခဲ့သည့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရသည် ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်ကြီး ပေါ်ထွန်းလာစေရန်အတွက် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို အားသွန်ခွန်စိုက် တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ နိုင်ငံတကာ အသိုက်အဝန်း မှလည်း ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးဖြစ်စဉ်များကို အပြုသဘောဖြင့် စဉ်ဆက်မပြတ် တုံ့ပြန်လျက်ရှိပါသည်။

အနောက်နိုင်ငံအစိုးရများမှ ယခင်က ချမှတ်ထားသော စီးပွားရေး ပိတ်ဆို့မှုများကို ဖျက်သိမ်းခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် ပဲရစ်ကလပ် (Paris Club) စာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့သဖြင့် ကမ္ဘာ့ဘဏ်နှင့် အာရှဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်တို့တွင် တင်ရှိနေသော ကြေးမြီများကို ပြေလည်အောင် ရှင်းထုတ်နိုင်ခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အဓိက ကြေးမြီကို ပြေလည်စေလျက် စာချုပ်သစ်များက ချေးငွေ သစ်များဖြင့် နိုင်ငံ၏အရေးတကြီးလိုအပ်နေသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အဓိကပံ့ပိုးပစ္စည်းများကို ရရှိနိုင်မည် ဖြစ်သည်။

အစိုးရ၏ ပထမ(၅)နှစ်စီမံကိန်း (၂၀၁၁-၂၀၁၂ မှ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ခုနှစ်) အထိကို "ပြည်သူ့ပုဂ္ဂိုလ် ဖွံ့ဖြိုးမှု" ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ချမှတ်အကောင်အထည် ဖော်လျက်ရှိပါသည်။ စီမံကိန်းများ ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် ပြည်သူများ အမှန်တကယ် လက်တွေ့ခံစားနိုင်သည့် တိုးတက်မှုကို ရရှိနိုင်စေရန် ဆောင်ရွက်သကဲ့သို့ ဦးစားပေးနယ်ပယ် (၇)ရပ်ဖြစ်သည့် လျှပ်စစ်မီးရရှိရေး၊ သောက်သုံးရေရရှိရေး၊ စိုက်ပျိုးရေးတိုးတက်ကောင်းမွန်ရေး၊ အလုပ်အကိုင်ရရှိရေး၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ငွေကြေးလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့ကို လက်တွေ့ကျကျ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဆေးရုံများ၊ ကျောင်းများ တည်ဆောက်ပေးခြင်း၊ လမ်းများ ဖောက်လုပ်ပေးခြင်း၊ တံတားများဆောက်လုပ်ပေးခြင်း၊ ဆက်သွယ်ရေးလွယ်ကူချောမွေ့စေရေး တယ်လီဖုန်း၊ အင်တာနက်လိုင်းများ ဖန်တီးပေးခြင်းစသည့် hard infrastructure များသာမက နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ကောင်းမွန်သော မူဝါဒများ ချမှတ်ပေးခြင်း၊ အုပ်ချုပ်မှုစနစ် ပြုပြင်ပြောင်းလဲခြင်း၊ ဘဏ်စနစ်ပြုပြင်ပြောင်းလဲခြင်း၊ လူမှုဘဝသာယာဝပြောရေးအတွက် လူမှုရေးဆိုင်ရာများ ဖြည့်ဆည်းပေးခြင်း စသည့် soft infrastructure များကိုလည်း ဖြည့်ဆည်းပေးလျက်ရှိပါသည်။

ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံး စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပြီး လူမှုဘဝသာယာဝပြောရေးအတွက် အခြေခံအဆောက်အအုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဒေသအားလုံးတွင် ဖြန့်ဖြူးနိုင်သမျှ ဖြန့်ဖြူးပေးထားသည်။ ချိတ်ဆက်နိုင်သမျှ ချိတ်ဆက်ပေးထားသည်။ အနာဂတ်၌ စိန်ခေါ်လာနိုင်သည့် အခြေအနေအရပ်ရပ်အပေါ် တွက်ဆပြီး ရေရှည်ရပ်တည်နိုင်ရေး စီမံဖန်တီးပေးထားသည်။

နိုင်ငံတော်၏ ဦးစားပေးလုပ်ငန်းစဉ် (၇)ရပ်မှ တစ်ခုဖြစ်သည့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန်အတွက် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး အခြေခံအဆောက်အအုံများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသည် မရှိမဖြစ် လိုအပ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုရရှိရန် အရှိန်အဟုန် မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုများဖြင့် အောက်ခြေမှတစ်ဆင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုလုပ်ငန်းစဉ်များကို တွန်းအားပေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ လူဦးရေ ၅၁ သန်းကျော်ရှိပြီး သဘာဝ သယံဇာတများ ပေါကြွယ်ဝသောနိုင်ငံဖြစ်သည့် မြန်မာနိုင်ငံသည် အခြေခံအဆောက်အအုံပြည့်စုံပါက ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အလျင်အမြန်ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု လုံခြုံချောမွေ့စေရေးနှင့် နယ်စပ်ဒေသအပါအဝင် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများ တစ်ပြေးညီတိုးတက်ရေးနှင့် တိုင်းရင်းသား စည်းလုံးညီညွတ်ရေးကို ရှေးရှုလျက် လမ်း၊ တံတားများကို အသစ်ဖောက်လုပ်ခြင်း၊ လက်ရှိ လမ်း၊ တံတားများကို ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်း၊ မြို့ပြနှင့် ဒေသစီမံကိန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုကို အောက်ပါပုံရိပ်များက သက်သေပြလျက်ရှိပါသည်။

ရန်ကုန်-မန္တလေးအမြန်လမ်းမကြီး (၁၃/၅)မိုင် (စကားအင်း-တံတားဦး-တံခွန်တိုင်လမ်း အပိုင်း) မအူပင်-

## သန်းဇော် (စီမံ/စီးပွား)

အထက်ပါတ်တားကြီးများအပြင် တည်ဆောက်ဆဲ ပေ(၁၈၀)နှင့်အထက် တံတားကြီးများအဖြစ် ကချင်ပြည်နယ်တွင် မချမ်းဘောတံတား၊ မူလာရိုးတံတား၊ မဲရွတ်တံတား၊ ကရင်ပြည်နယ်တွင် ဝင်းရော်မြစ်ကူးတံတား၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတွင် လွဲဆိပ်ချောင်းတံတား၊ မူးမြစ်ကူးတံတား၊ ချင်းတွင်းတံတား(ကလေးဝ)၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတွင် စစ်တောင်းမြစ်ကူးတံတား၊ မဒေါက်ကလေးတံတား၊ ထန်းပင်ကုန်းတံတား၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် တော်ဝင်တံတား၊ ဆားဗွတ်ချောင်းတံတား၊ ရွှေချောင်းတံတား၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် ဒုဋ္ဌဝတီတံတား၊ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ရွာချောင်းကြီးတံတား၊ ဇင်ချောင်းတံတား၊ စွန်ရဲမြစ်တံတား၊ ဆင်ခုံတိုင်မြစ်ကူး တံတား၊ စံမတီးချောင်းတံတား၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးတွင် ကြဲတံတား၊ ညောင်ပင်ကွင်းတံတား၊ ရှမ်းပြည်နယ်တွင် ကင်းချောင်းတံတား၊ နမ်ပန်ချောင်းတံတား(မိုင်းရှူး)၊ နမ်ပန်ချောင်းတံတား (မုန်းစမ်း)၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးတွင် ဘိုကလေးမြစ်ကူးတံတား၊ စော်ကဲတံတား၊ လမ်းသမိုင်းတံတား၊ သူဌေးကုန်းတံတား၊ လိပ်ချောင်းတံတား၊ စက်ဆန်းချောင်းတံတား၊ ဘုံမိတ်တံတား၊ ကွင်းပေါက်တံတား၊ ရေတွင်းချောင်းကျယ်တံတား၊ ပိုးလောင်းလေးတံတား၊ ပိုးလောင်းကြီးချောင်းတံတား၊ ရေဝန်းကြီး တံတား၊ ရေဝန်းလေးတံတား၊ လှိုင်းဘုန်းတံတား၊ ဓနုးချောင်းတံတား၊ လေးခွကြီးတံတား၊ ဘင်္ဂလာကြီးတံတား၊ ဒေါင့်ချောင်းတံတား၊ ကျောက်ကလပ်တံတား၊ ဆားကျင်းချောင်းတံတား၊ ဟိုင်းကြီးကျွန်းတံတား၊ ကျွဲခြံရေကျော်တံတား၊ သစ်ပုတ်ချောင်းတံတား၊ ဖျာလိပ်တံတား၊ စခန်းချောင်းတံတားတို့ကို တည်ဆောက်လျက်ရှိပါသည်။

## စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၁ သို့ \*

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ၂၀၁၀-၂၀၁၂ ဘဏ္ဍာနှစ်မှ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာနှစ် (စက်တင်ဘာလ)အထိ ဆောက်လုပ်ပြီးစီးသော ပေ(၁၈၀)နှင့်အထက် တံတားကြီးများ

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်	အရေအတွက်	တံတားအမည်
၁	ကချင်	၂ စင်း	နန်ခွင့်တံတား၊ ဧရာဝတီတံတား (စင်းခန်း)
၂	ကရင်	၂ စင်း	လှိုင်းဘွဲ့တံတား၊ ဟောင်သရောတံတား
၃	စစ်ကိုင်း	၃ စင်း	ကျောက်အိုင်ချောင်းတံတား၊ တို့စိတ်တံတား၊ ရတနာသီယံတံတား
၄	ပဲခူး	၇ စင်း	မြို့ချောင်းတံတား၊ နဂါးပေါက်ချောင်းတံတား၊ စစ်တောင်းတူးမြောင်းတံတား၊ ရဲရွယ်ချောင်း တံတား၊ စစ်တောင်းတံတား(နတ်သံကွင်း)၊ ဘူးရိုးချောင်းတံတား၊ ကျောက်ကြီးမြို့လယ်တံတား
၅	မကွေး	၁၁ စင်း	ကျားထူးတံတား၊ ဧရာဝတီတံတား(ပခုက္ကူ)ရွှေချောင်းတံတားအမှတ်(၁)၊ ရွှေပန်းချောင်းတံတား၊ စွန်ချောင်းတံတား၊ ဆင်ဇာချောင်းတံတား၊ လွှာချောင်းတံတား၊ ဧရာဝတီမြစ်ကူးတံတား(မလွန်)၊ မိကျောင်းရဲတံတား၊ ပင်းချောင်းတံတား၊ မင်းတုန်းချောင်းတံတား
၆	မန္တလေး	၁ စင်း	နန်ပန်ချောင်းတံတား
၇	ရခိုင်	၁ စင်း	အမ်းချောင်း(အောက်)တံတား
၈	ရန်ကုန်	၁ စင်း	ဆိပ်ကြီးခနောင်တိုတံတား
၉	ရှမ်း	၁ စင်း	တုံဟုံးတံတား
၁၀	ဧရာဝတီ	၁၀ စင်း	မြစ်ချောင်းတံတား၊ အောက်နတ်ချောင်းတံတား၊ ဧရာဝတီတံတား (ညောင်တုန်း)၊ ပေပင်မြစ်တံတား၊ ထော်ပိုင်တံတား၊ ရွှေစမ်းချောင်းတံတား၊ ရွှေရတကျိုက်ပိတံတား(ကျူတူ)၊ ချောင်းမြကြီးချောင်းတံတား၊ ရေကျော်ကြီးချောင်းတံတား၊ သက္ကယ်ချောင်းတံတား
၁၁	နေပြည်တော် ကောင်စီ	၂ စင်း	စွန်ချောင်းတံတား၊ ငလိုက်ချောင်းတံတား

ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံး စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပြီး လူမှုဘဝသာယာဝပြောရေးအတွက် အခြေခံအဆောက်အအုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဒေသအားလုံးတွင် ဖြန့်ဖြူးနိုင်သမျှ ဖြန့်ဖြူးပေးထားသည်။ ချိတ်ဆက်နိုင်သမျှ ချိတ်ဆက်ပေးထားသည်။ အနာဂတ်၌ စိန်ခေါ်လာနိုင်သည့် အခြေအနေအရပ်ရပ်အပေါ်တွက်ဆပြီး ရေရှည်ရပ်တည်နိုင်ရေး စီမံဖန်တီးပေးထားသည်။

## ပြည်တွင်းရေးရာ

### \* စာမျက်နှာ ၉ မှ

တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း လွယ်ကူစွာ ကူးလူးသွားလာဆက်သွယ်နိုင်ပြီး နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး စီးပွားဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှု မျှတစွာ ဖြစ်ထွန်းစေရန်နှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု အသီးအပွင့်ကို အလျင်အမြန် ရရှိခံစားနိုင်ရေးအတွက် ရထားပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနများကပါ တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

၂၀၁၁-၂၀၁၂ ဘဏ္ဍာနှစ်မှ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာနှစ် (စက်တင်ဘာလ)အထိ ဆောက်လုပ်ပြီးစီးသော ပေ (၁၈၀)နှင့်အထက် တံတားကြီးများ (စင်းရေ)

စဉ်	ဝန်ကြီးဌာန	၂၀၁၀-၁၁ဘဏ္ဍာနှစ်	၂၀၁၄-၁၅ဘဏ္ဍာနှစ်	တိုးလာသည့်စင်းရေ
၁။	ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန	၄၆၁	၅၀၂	၄၁
၂။	ရထားပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန	၂၂၇	၂၃၇	၁၀
၃။	ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန	၃၀	၆၇	၃၇
စုစုပေါင်း		၇၁၈	၈၀၆	၈၈

အောင်ပန်း-ပင်လောင်း-မိုးမြ-လွိုင်ကော် လမ်းပေါ်ရှိ ဘီလူးချောင်းတံတား(မိုးမြ) တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေ



ပင်လောင်းမြို့နယ်အတွင်း တံတားအထူးအဖွဲ့(၃)မှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်သည့် အောင်ပန်း-ပင်လောင်း-မိုးမြ-လွိုင်ကော် လမ်းပေါ်ရှိ ဘီလူးချောင်းတံတား(တီလွစ်) တည်ဆောက်နေမှုအခြေအနေ



ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ကို အေးချမ်းသာယာပြီး ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် ဒီမိုကရေစီ နိုင်ငံတော်သစ်တည်ဆောက်ရာတွင် တစ်ပြည်လုံးအတိုင်းအတာဖြင့် တစ်ပြိုင်တည်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် နိုင်ငံတော်အစိုးရက ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး ဖြန့်ဖြူးကြက်၍ လမ်း၊ တံတားများ တည်ဆောက်ပေးခဲ့သောကြောင့် နိုင်ငံအနှံ့ပိုမိုပျံ့နှံ့ခဲ့ပြီ။ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲစေရေး၊ လုံခြုံချောမွေ့စေရေးကို ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက နိုင်ငံချစ်စိတ်ကို အရင်းခံကာ တာဝန်သိသိဖြင့် ထိန်းသိမ်းကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ။

## ဆေးဆိုင်များတွင် ကာမစိတ်ကြွဆေးများနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးများရောင်းချမှု ရှိ-မရှိလိုက်လံစစ်ဆေး

**မူဆယ် ဧပြီ ၅**  
ယခုနှစ် မြန်မာ့ရိုးရာ အတာသင်္ကြန်ကာလအတွင်း မှုခင်းများကင်းစင်ပြီး အများပြည်သူပျော်ရွှင်ချမ်းမြေ့စွာ ရေကစားနိုင်ရန်အတွက် ဧပြီ ၄ ရက်က မူဆယ်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ ပူးပေါင်းပါဝင်သော အဖွဲ့သည် မူဆယ်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဆေးဆိုင်များတွင် ကာမစိတ်ကြွဆေးများနှင့် တရားမဝင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ရောင်းချခြင်း ရှိ မရှိကို လိုက်လံစစ်ဆေးခဲ့သည်။  
တပ်ဖွဲ့အနေဖြင့် သင်္ကြန်ကာလအတွင်းသာမက သင်္ကြန်ပြီးဆုံးသောအချိန်များထိ နယ်မြေအေးချမ်းစေရန်

အတွက် မှုခင်းကြိုတင်ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်သကဲ့သို့ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် ကာမစိတ် နိုးကြွစေသည့် တရားမဝင်ဆေးများ ရောင်းဝယ်သုံးစွဲခြင်း မပြုကြရန် အသိပညာပေး ဆွေးနွေးပွဲများလည်း ဆောင်ရွက်နေကြောင်း မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးစိုးသန်းက ပြောသည်။  
အဆိုပါအဖွဲ့သည် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များ၌ နယ်မြေ အလိုက်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပြီး ရောင်းဝယ်သုံးစွဲခြင်းများ တွေ့ရှိပါက ထိရောက်စွာ အရေးယူမည်ဟု သိရသည်။  
**ဆရာမောင်(မူဆယ်)**

## ပထမပြန်စာမေးပွဲ ဆက်လက်ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၅

သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာန သာသနာရေးဦးစီးဌာနက ကျင်းပလျက်ရှိသည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ပထမပြန်စာမေးပွဲကို တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် စာဖြေဌာန ၂၃၈ ဌာနတို့၌ ဖြေဆိုကြသည်။

၂၀၁၅ ခုနှစ် ပထမပြန်စာမေးပွဲ ပထမငယ်၊ ပထမလတ်၊ ပထမကြီး စာရင်းသွင်း သံဃာ၊ သီလရှင် စုစုပေါင်း ၅၉၂၂၇ ပါးအနက် ၄၅၁၃၁ ပါး ဖြေဆိုကြသဖြင့် ၇၆ ဒေသ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းဖြေဆိုကြကြောင်း သာသနာရေးဦးစီးဌာနမှ သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာန

၁၃၇၆ ခုနှစ်၊ ပထမပြန်စာမေးပွဲ နေ့ရက်အလိုက်ဖြေဆိုမှုအခြေအနေ

ရက်စွဲ၊ ၅-၄-၂၀၁၅

- ဖြေဆိုသည့်ဘာသာ၊ ပထမကြီးတန်း - ယမိုက်အထက်(၅)ကျမ်း
- ပထမလတ်တန်း - ယမိုက်အောက်(၅)ကျမ်း
- ပထမငယ်တန်း - ဇာတ်တော်ကြီး(ဘာသာပြန်)

စဉ်	အကြောင်းအရာ	စာရင်းသွင်း	ဖြေဆို	ပျက်ကွက်	ရာခိုင်နှုန်း
၁။	ပထမကြီးတန်း	၁၅၁၄၃	၁၁၄၉၁	၃၆၅၂	၇၅. ၈၈
၂။	ပထမလတ်တန်း	၁၄၆၂၀	၁၁၄၁၅	၃၂၀၅	၇၈. ၀၈
၃။	ပထမငယ်တန်း	၂၉၄၆၄	၂၂၂၂၅	၇၂၃၉	၇၅. ၄၃
ပေါင်း		၅၉၂၂၇	၄၅၁၃၁	၁၄၁၉၆	၇၆. ၂၀

## မြန်အောင်တွင် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေ

မြန်အောင် ဧပြီ ၅

မဟာသင်္ကြန်ကာလအတွင်း ယာဉ်တိုက်မှုဖြစ်ပွားခြင်း မရှိစေရန်အတွက် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များဖြန့်ဝေခြင်းကို ဧပြီ ၅ ရက်က မြန်အောင်မြို့ နေပြည်တော်၊ ရှေးရှေးနံနက်ပိုင်း လူစည်ကားချိန်တွင် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၏ စီစဉ်ညွှန်ကြားမှုဖြင့် မြို့မရဲစခန်း၊ ဒုစခန်းမှူး၊ ရဲအုပ်ဝင်းမင်းထွန်း၊ ဦးဆောင်သော တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ဈေးရောင်းဈေးဝယ်လာသူများအား ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပြီး မော်တော်ဆိုင်ကယ် မောင်းနှင်သူများ လိုက်နာရမည့် ယာဉ်စည်းကမ်း

များကို ပညာပေးပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့သည် ၁၃၇၆ ခုနှစ် မဟာသင်္ကြန် အကြိုကာလနှင့် မဟာသင်္ကြန်ကာလအတွင်း မှုခင်း ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း ထိန်းသိမ်းရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရေး၊ ကာမစိတ်ကြွဆေးဆွဲသော ဆေးဝါးများရောင်းချနိုင်သည့် ဆေးဆိုင်၊ လမ်းဘေးဈေးဆိုင်များတွင် ရောင်းချမှုမရှိစေရန်နှင့် တရားမဝင် အရက်ရောင်းချခြင်းများမရှိစေရန် ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာများတွင် အရှိန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးမှ သိရသည်။  
**ဝင်းဗိုလ် (ပြန်/ဆက်)**



## သင်္ကြန်ကာလအတွင်း မှုခင်းမဖြစ်ပွားရေး ပညာပေးဟောပြော

နောင်ချို ဧပြီ ၅

နောင်ချိုမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူး စောနောင်၏ စီစဉ်ကြိုကြိုမူနှင့် သင်္ကြန်ကာလအတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါး၊ အရက်သေစာသောက်စားပြီး ထိခိုက်မှု ရန်ဖြစ်မှုများ မရှိစေရေး၊ ကာမစိတ်ကြွဆေးများ သုံးစွဲမှုမရှိစေရေးနှင့် ယာဉ်တိုက်မှုများ မဖြစ်ပွားစေရေး ရည်ရွယ်ပြီး အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲကို ဧပြီ ၃ ရက် မွန်းလွဲ

၁ နာရီက နောင်ချိုမြို့ တောင်ရပ်ကွက် အမှတ်(၃) အခြေခံပညာ မူလတန်းကျောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ ရှေးဦးစွာ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီး နှိမ်နင်းရေးတပ်ဖွဲ့(၂၄) လားရှိုး၊ နောင်ချိုလှုပ်ရှားဆွယ်မှု ဒုရဲအုပ် နိုင်စိုးက မူးယစ်ဆေးဝါး၊ စိတ်ကြွ ရူးသွပ်ဆေးပြား ရောင်းချမှုမရှိစေရေး၊ သုံးစွဲမှုမရှိစေရေး၊ ကာမစိတ်ကြွ ဆေးများ သုံးစွဲမှုမရှိစေရေးနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးကြိုတင်ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများကို လည်းကောင်း၊ နောင်ချိုမြို့မရဲစခန်းမှူး ဒုရဲမှူးမျိုးတင် ခိုင်က သင်္ကြန်ကာလအတွင်း မှုခင်း လုံးဝမဖြစ်ပွားစေရေး၊ မှုခင်းကြိုတင် ကာကွယ်ရေးနှင့် ယာဉ်အန္တရာယ် ကင်းရှင်းစေရေးတို့အတွက် အသိပညာပေး ဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
**(စိုးဝင်း-နောင်ချို)**

ပြည်တွင်းရေးရာ

ကျည်ဆန်တွေအစား ပန်းများပွင့်စေတော့မယ့် ငြိမ်းချမ်းရေးကြိုးစာသို့

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဖော်စု(UPWC)နှင့် တစ်နိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့(NCCT)တို့၏ တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခတ်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်မူကြမ်းအား နှစ်ဖက် သဘောတူညီနှိုင်းပြုစုရေးဆွဲပြီးစီးကြောင်းအတည်ပြုချက်ကို မတ် ၃၁ ရက်က လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ထိုသို့ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် သဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်သည့်အပေါ် နိုင်ငံသားအချို့၏ သဘောထားအမြင် များကို တင်ပြလိုက်ပါသည်။

**ဦးလှမောင်ရွှေ (ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်စုလုပ်ငန်း ကော်မတီ၊ နည်းပညာအထောက် အကူပြုအဖွဲ့)**

ကျွန်တော်တို့ မျှော်လင့်တာကတော့ သိပ်မကြာခင်မှာ တိုင်းရင်းသား ခေါင်းဆောင်တွေ နေပြည်တော်မှာ လက်မှတ်ရေးထိုးမယ့်ရက် မဝေးတော့ဘူးလို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။ တိုင်းရင်း

ချမ်းချမ်းဖြစ်အောင် လုပ်တဲ့သူတွေကိုလည်း ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ဆူဆူပူပူဖြစ်အောင်၊ ဆူပူအောင်လို့ဆော်နေတဲ့ သူတွေကိုတော့ ရှုတ်ချပါတယ်။

**ဦးဇော်ဇော် (Max-Myanmar Holding Limited)**

ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံက အများကြီး နောက်ကျကျန်ခဲ့ပါပြီ။ ဒီအချိန်မှာ ကျွန်တော်တို့ တိုင်းရင်းသားတွေ

အောင်မြင်တော့မယ့် အနေအထားတွေ မြင်နေရပြီ ကြားနေရပြီပေါ့နော်။ ဘာပဲဖြစ်ဖြစ် ရာခိုင်နှုန်းတော်တော်များများဟာ အောင်ကိုအောင်မြင်မယ်လို့ ယူဆလို့ရကြပြီဆိုတဲ့အခါမှာ အလွန်ကို ဝမ်းသာတယ်။ အလွန်ကို ပီတိဖြစ်တယ်။ ကျွန်တော်တို့တွေ အလိုချင်ဆုံးကလည်း ငြိမ်းချမ်းရေးပါပဲ။ တိုင်းပြည်တစ်ပြည်ဟာ ငြိမ်းငြိမ်း



ဦးကိုကိုထွေး။



ဦးဇော်ဇော်။



ဦးလှမောင်ရွှေ။



ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင် ပြေတီဦး။



ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင် လွင်စိုး။



တေးသံရှင် ဇော်ပိုင်။

သား ခေါင်းဆောင်တွေကိုလည်း မေတ္တာရပ်ခံပါတယ်။ လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲကြီး ကျင်းပပြီးတဲ့နေ့ကစပြီး ရက်ပေါင်း ၆၀ အတွင်းကနေ ရက်ပေါင်း ၉၀ အတွင်းမှာ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲကြီးစမယ်လို့ စာချုပ်ထဲမှာပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့ တစ်ရက်စောထိုးနိုင်လေ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲကို တစ်ရက် စောစနိုင်လေပါပဲ။ ဒါကို အမြန်ဆုံးရရှိနိုင်ဖို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။

**ဦးကိုကိုထွေး (တော်ဝင်ဆောက်လုပ်ရေး)**

စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်တွေကတော့ တိုင်းပြည်အေးအေးချမ်းချမ်းနဲ့ ရှိနေရင် အကုန်လုံးအတွက်လည်း ကောင်းမွန်သလို စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအတွက်လည်း ကောင်းမွန်ပါတယ်။ တိုင်းပြည်က အေးချမ်းမှ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကောင်းမယ်။ စီးပွားရေးသမားတွေ အားလုံးကတော့ ငြိမ်းချမ်းရေးလိုချင်ကြတာပဲ။ အဲလိုပဲ ပြည်သူတွေ အားလုံးကလည်း ငြိမ်းချမ်းရေးလိုချင်ကြတာပဲ။ စစ်ဘေးဒေသက သူတွေ၊ ပဋိပက္ခဒေသကလူတွေဟာ အင်မတန် ဒုက္ခရောက်တာ။ တို့ရန်ကုန်က လူတွေဟာ စိတ်ပူပိုက် ပူရတာ။ သူတို့က ကိုယ်တိုင်ဒုက္ခရောက်တာ။ တကယ်တော့ အားလုံးဟာ ငြိမ်းချမ်းချမ်းနဲ့ နေနိုင်မယ်ဆိုရင် အဲဒီလူတွေရဲ့ ဒုက္ခကို ကယ်တင်နိုင်မယ်။ ငြိမ်းချမ်းတာကိုလည်း အားပေးပါတယ်။ ငြိမ်းငြိမ်း

အားလုံး ချစ်ချစ်ခင်ခင်နဲ့ အတူနေပြီးတော့ နိုင်ငံကို ပြန်ထူထောင်ရမယ့်အချိန်ပါ။ ဒါပေမယ့် ဒီလိုထူထောင်တဲ့အချိန်မှာလည်း အချိန်တစ်ခုယူပြီးတော့ ဆွေးနွေးရတဲ့အပိုင်းတွေ၊ အခက်အခဲတွေအများကြီးရှိပါတယ်။ ဒါတွေကို ဦးစီးဦးဆောင်လုပ်ပြီးတော့ အဖြေတစ်ခုထွက်အောင် လုပ်ပေးခဲ့တဲ့ သူတွေ အားလုံးကို ကျွန်တော်တို့က ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ဒါတွေတင်မဟုတ်ပါဘူး။ ငြိမ်းချမ်းရေးရပြီးလို့ နိုင်ငံကိုပြန်ထူထောင်တဲ့ အချိန်မှာလည်း အရည်အချင်းရှိတဲ့ လူတွေအားလုံးပိုင်းဝန်းထူထောင်ရင်းနဲ့ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံက သူများနိုင်ငံနည်းတူ တိုးတက်တဲ့နိုင်ငံတစ်ခု ဖြစ်လာမှာပါ။ အရေးကြီးတဲ့ အဓိကကျတဲ့ ဒီငြိမ်းချမ်းရေးဆိုတာကြီးကို ဒီအခြေအနေအထားထိ ခြေလှမ်းစလားနိုင်တာ အားလုံးရဲ့ကြိုးစားမှုကြောင့်ပါ။ ဒါထက်လည်းပိုပြီးတော့ အောင်မြင်အောင် ဆက်ကြိုးစားဖို့လိုပါတယ်။

**တေးသံရှင် ဇော်ပိုင်**

ကျွန်တော်တို့ တိုင်းပြည်အတွက် အလားအလာကောင်းတဲ့ လက္ခဏာတွေ အများကြီးဖြစ်ပေါ်လာပြီလို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ အဲဒါကြောင့်လည်း တစ်နိုင်ငံလုံးကိုယ်စား ဝမ်းသာပီတိဖြစ်မိပါတယ်။

**ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင် ပြေတီဦး** အခုလို ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲဟာ

ချမ်းချမ်းနဲ့ တိုးတက်တက်နဲ့ တကယ့်ကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်တဲ့ နိုင်ငံကြီးမှာ နေထိုင်ရတဲ့ နိုင်ငံသား တစ်ယောက် အလွန်ကို ဖြစ်ချင်ပါတယ်။ အဲဒီအတွက်ကို ငြိမ်းချမ်းရေး မရှိမဖြစ်လိုအပ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့ အားလုံးဟာ တစ်ယောက်အပေါ်မှာ တစ်ယောက် နားလည်မှုနဲ့ ရိုးရိုး သားသားနဲ့ ပေးထားတဲ့ကတိတွေ အားလုံးကို ဒီထဲမှာပါတဲ့သူတွေ အားလုံးဟာ လေးစားလိုက်နာကြပြီးတော့ တကယ့်ငြိမ်းချမ်းရေးအစစ်ကို တည်ဆောက်နိုင်ပါစေလို့ ရင်ထဲကနေ လှိုက်လှိုက်လှဲလှဲ ဆန္ဒပြပါတယ်။ အလွန်ကို လိုချင်တာပါခင်ဗျာ ငြိမ်းချမ်းရေးကို။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

**ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင် လွင်စိုး**

တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး စာချုပ်မူကြမ်းကို သဘောတူလိုက်ပြီဆိုတာ ကြားရတဲ့အတွက် တကယ်လည်း ဝမ်းသာမိပါတယ်။ တကယ်လည်း ပီတိဖြစ်မိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ အနာဂတ် မြန်မာနိုင်ငံဟာ ဒီထက်ပိုပြီး တိုးတက်ဖို့လိုသလို ဒီထက်ပိုပြီး ငြိမ်းချမ်းဖို့လည်း လိုအပ်ပါတယ်။ ဒါတွေဟာ အခုအခြေခံ အုတ်မြစ် တစ်ခုအနေနဲ့ လာမယ့်နှစ်တွေမှာ အစစအရာရာ အဆင်ပြေ ချောမွေ့ပါစေဖို့ပဲ ကျွန်တော်တို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။

**ဆုနင်းလှ၊ ခင်ဇာလီ**



ငြိမ်းချမ်းရေးကိုလိုလားသူများ စုပေါင်းကာ တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခတ်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) မူကြမ်းသဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်မှုအား ထောက်ခံဆန္ဒဖော်ထုတ်

သထုံ ဧပြီ ၅

တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခတ်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) မူကြမ်း သဘောတူလက်မှတ် ရေးထိုးနိုင်မှုအား ကြိုဆိုထောက်ခံပြီး ဧပြီလကုန်ပိုင်းတွင် အပြီးသတ် လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရေးအတွက် မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့နယ်တွင် ငြိမ်းချမ်းရေးလိုလားသူ ဒေသခံတိုင်းရင်း သားပြည်သူများစုပေါင်းကာ ဧပြီ ၅ ရက် နံနက် ၇ နာရီ ၄၅ မိနစ်မှစတင်၍ ဆန္ဒဖော်ထုတ်ခဲ့ကြသည်။ (အပေါ်ပုံ)

အားကစားကွင်းမှ စတင်ထွက်ခွာကာ ရဟန်းရှင်လူပြည်သူ အားလုံး အပစ်အခတ်ရပ်စဲ ငြိမ်းချမ်းရေးကိုလိုလားသည်။ တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး စာချုပ်ချုပ်ပေးပါ စသည့် ဆိုင်းဘုတ်များကိုကိုင်ဆောင်ပြီး ကြွေးကြော်သံများဖြင့် မြသပိတ်ဘုရားလမ်းမှတစ်ဆင့် ရန်ကုန်-မော်လမြိုင် လမ်းအတိုင်း ယင်းမှ ရွှေစာရံဘုရားလမ်းအတိုင်း ခရိုင်အားကစားကွင်းသို့ ငြိမ်းချမ်းစွာစိတ်တန်းလှည့်လည် ဆန္ဒဖော်ထုတ်ခဲ့ကြသည်။

ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားများကို ဦးဆောင်သူ မြို့နယ် ပအိုဝ်းစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဦးခွန်ကျော် သိန်းက "ဒီကနေ့ ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားတွေ ကိုယ်စားပြုပြီး ပါဝင်ရတဲ့သဘောတော့ ကျွန်တော်တို့အားလုံး ငြိမ်းချမ်းရေးကိုလိုလားပါတယ်။ ဒါကြောင့် စစ်မှန်တဲ့ငြိမ်းချမ်းရေး အတွက် အားလုံးကကြိုးပမ်းပြီး လက်မှတ်ရေးထိုးကြတာကို ထောက်ခံပြီး လာမယ့်ဧပြီလကုန်လောက်မှာ အပြီးသတ် လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ဖို့ ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒဖော်ထုတ်တာပါ" ဟု ၎င်း၏ဆန္ဒကို ပြောသည်။

ထိုသို့ဆန္ဒဖော်ထုတ်ရာတွင် ဒေသခံပြည်သူများနှင့် သထုံမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကရင်၊ ပအိုဝ်း၊ မွန်တိုင်းရင်းသားများ စုစုပေါင်းအင်အား ၁၁၅၀ ကျော်တို့က ခရိုင်

အားကစားကွင်းမှ စတင်ထွက်ခွာကာ ရဟန်းရှင်လူပြည်သူ အားလုံး အပစ်အခတ်ရပ်စဲ ငြိမ်းချမ်းရေးကိုလိုလားသည်။ တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး စာချုပ်ချုပ်ပေးပါ စသည့် ဆိုင်းဘုတ်များကိုကိုင်ဆောင်ပြီး ကြွေးကြော်သံများဖြင့် မြသပိတ်ဘုရားလမ်းမှတစ်ဆင့် ရန်ကုန်-မော်လမြိုင် လမ်းအတိုင်း ယင်းမှ ရွှေစာရံဘုရားလမ်းအတိုင်း ခရိုင်အားကစားကွင်းသို့ ငြိမ်းချမ်းစွာစိတ်တန်းလှည့်လည် ဆန္ဒဖော်ထုတ်ခဲ့ကြသည်။

ယခုကဲ့သို့ ငြိမ်းချမ်းရေးကို လိုလားသူများ စုပေါင်းကာ တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခတ်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) မူကြမ်းအားထောက်ခံသည့် ဆန္ဒဖော်ထုတ်ခြင်းကို မွန်ပြည်နယ်အတွင်း ဧပြီ ၅ ရက်တွင် သထုံမြို့၊ ကျိုက်မရောမြို့နှင့် မုဒုံမြို့တို့တွင်တစ်ပြိုင်တည်း ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ (ခရိုင်မြန်/ဆက်)



မုဒုံမြို့တွင် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခတ်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) မူကြမ်း သဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်မှုကို ထောက်ခံသည့်ဆန္ဒဖော်ထုတ်မှုပြုလုပ်

မုဒုံ ဧပြီ ၅

တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခတ်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူ စာချုပ် (NCA) မူကြမ်း သဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်မှုကို ထောက်ခံသောအားဖြင့် ဧပြီ ၅ ရက် နံနက် ၇ နာရီခွဲတွင် မုဒုံမြို့၌ အင်အား ၁၀၀၀ သည် ခွင့်ပြုချက်ရယူ၍ ဆန္ဒဖော်ထုတ်ခဲ့သည်။ (အပေါ်ပုံ)

အဆိုပါ ဆန္ဒဖော်ထုတ်ခြင်းကို မုဒုံမြို့ မြို့မ(၂) ရပ်ကွက်ရှိ သာသနာ့ဗိမာန်ရှေ့တွင် စုရပ်ပြုလုပ်ပြီး တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခတ်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) မူကြမ်းကို အပြည့်အဝထောက်ခံသည်။ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး အမြန်ရအောင်ဆောင်ရွက်ပေး၊ ရဟန်း

ရှင်လူပြည်သူအားလုံး အပစ်အခတ်ရပ်စဲ ငြိမ်းချမ်းမှုကို လိုလားသည်။ တစ်နိုင်ငံလုံးအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး အပြီးသတ်စာချုပ် အမြန်ချုပ်ဆိုပေးစသည့် ဆိုင်းဘုတ်များကိုကိုင်ဆောင်ပြီး "တစ်နိုင်ငံလုံးအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး"၊ "အပြီးသတ်စာချုပ် အမြန်ချုပ်ဆိုပေးရေး"၊ "ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး အမြန်ရအောင် ဆောင်ရွက်ပေးရေး" စသည့် ကြွေးကြော်သံများဖြင့် မော်-သံလမ်းအတိုင်း မြို့မ(၄)ရပ်ကွက် ချမ်းမြ ကန်သာလမ်းထိမှ ရွှေလာသံဘုရားရှေ့၊ ၎င်းမှ ကျွန်းရွာ လမ်းနှင့်ပိဇယလမ်းဆုံအထိ စိတ်တန်းလှည့်လည် ဆန္ဒဖော် ထုတ်ခဲ့ကြပြီး နံနက် ၈ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် ပြီးဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ပြည်နယ်မြန်/ဆက်)



အားကစား

# လီဟာပူးထက် အာဆင်နယ်ကိုရွေးချယ်ခဲ့သော ဆန်းချက်င်၏ ဆုံးဖြတ်ချက်အပေါ် ဝင်းဂါးကျေနပ်



အလက်ဆန် ဆန်းချက်င်သည် ပြီးခဲ့သည့်နှစ်ရာသီက ဘာစီလိုနာမှ ထွက်ခွာရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ရာ အာဆင်နယ်၊ လီဟာပူးစသည့်အသင်းများက ၎င်းအား အလိုရှိခဲ့သော်လည်း ဆန်းချက်င်က အာဆင်နယ်ကိုသာ ရွေးချယ်ခဲ့သည်။ လီဟာပူးကလည်း ဆွာရက်စ်နေရာအစားထိုးနိုင်ရန်အတွက် ဆန်းချက်င်ကိုအလိုရှိခဲ့သော်လည်း ကစားသမားကိုယ်တိုင်က အာဆင်နယ်ကိုသာရွေးချယ်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ ချီလီကြယ်ပွင့်က အင်္ဂလိပ်ဘောလုံးလောကနှင့် အလွယ်တကူ ပင် အသားကျခဲ့ပြီး ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီတွင် အာဆင်နယ်အတွက် ၁၉ ဝိုင်းအထိ သွင်းယူပေးခဲ့သည်။ အာဆင်နယ်သည် လီဟာပူးနှင့် ယခုတစ်ပတ်တွင် ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်ရာ ဝင်းဂါးက ဆန်းချက်င်ကို လီဟာပူးကအသင်းအသန်အလိုရှိခဲ့သော်လည်း ဘာကြောင့် အာဆင်နယ်ကိုသာရွေးချယ်ခဲ့သလဲဆိုသည်ကို ၎င်းအနေဖြင့် တိတိကျကျမသိရှိကြောင်း ဆိုသည်။ သို့သော် အဆိုပါဆုံးဖြတ်ချက်သည် အာဆင်နယ်အား ကံကောင်းစေခဲ့ပြီး ဆန်းချက်င်၏ ရွေးချယ်မှုအပေါ် ၎င်းအနေဖြင့် ကျေနပ်မိကြောင်း

ထပ်လောင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ဝင်းဂါးက “ဆန်းချက်င်ဘာကြောင့် အာဆင်နယ်ကိုရွေးခဲ့တယ်ဆိုတာ သူပဲတိတိကျကျ ရှင်းပြနိုင်ပါလိမ့်မယ်။ ဘာကြောင့် သူ့ဒီလိုလုပ်ခဲ့တယ်ဆိုတာ ကျွန်တော်မသိပါဘူး။ ဘာပဲဖြစ်ဖြစ် သူ့ရဲ့ဆုံးဖြတ်ချက်က ကျွန်တော့်အတွက် စိတ်ချမ်းမြေ့စရာဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ သူ့ကို လီဟာပူးက အလိုရှိခဲ့တယ်ဆိုပေမယ့် ဒါက သူတို့ဘက်က အကြောင်းသက်သက်ပါပဲ။ သူ့လိုအရည်အသွေးမြင့်၊ လုပ်အားနှုန်းကောင်းပြီး တိုက်ပွဲဝင်စိတ်ရှိသူကို အသင်းတော်တော်များများက လိုချင်မှာပါ။ ပြီးတော့ သူကပွဲအပြေကို ပြောင်းလဲစေနိုင်တဲ့ ကစားသမားပါ” ဟု ဆိုသည်။

ဝင်းဂါးအနေဖြင့် လီဟာပူးနှင့်ပွဲမတိုင်မီ ဆန်းချက်င်၏ရွေးချယ်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ စကားစစ်ထိုးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကာ အာဆင်နယ်ကွင်းလယ်အင်အားသည် ၂၀၀၃ ခုနှစ်နောက်ပိုင်း အတောင့်တင်းဆုံးအနေအထားသို့ရောက်ရှိနေသည်။ ထို့ပြင် လီဟာပူး၏ ယခင်နှစ်ခြေစွမ်းမှာ ပိုမိုကောင်းသည်ဟုလည်း ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။



## ဒဏ်ရာရကစားပေးရမည့် တိုက်စစ်ကွက်လပ်ကို ပြည့်ဆည်းရန် ပီပီအဆင်သင့်ပြန်နေဟု ဂေါ့ဇီဆို

တိုင်ယန်ကွင်းလယ်ကြယ်ပွင့် မာရီယိုဂေါ့ဇီက ဒဏ်ရာရကစားသမားများ များပြားနေသည့်အတွက် အသင်းဖော်များ၏လစ်ဟာသွားသော တိုက်စစ်ကွက်လပ်ကို ပြည့်ဆည်းရန် ၎င်းအနေဖြင့် တာဝန်ယူသွားမည်ဟု ဆိုသည်။ ဒေါ့မွန်နှင့်ရင်ဆိုင်ရမည့်ပွဲတွင် တိုင်ယန်ကွင်းလယ်ဒဏ်ရာရကစားသမားများ များပြားနေကာ ရီဘာရီက ခြေချင်းဝတ်ဒဏ်ရာ၊ အာလာဘာက၏ ဒူးဒဏ်ရာနှင့် အာဂျန်ဇော်ဘင်က အာရုံကြောညစ်ဒဏ်ရာများရရှိနေသောကြောင့် ကွင်းလယ်တိုက်စစ်နေရာအတွက် ခက်ခဲနေခဲ့သည်။

ဂေါ့ဇီသည် ၂၀၁၃ ခုနှစ် တိုင်ယန်သို့မပြောင်းရွှေ့မီက ဒေါ့မွန်အတွက် တောင်ပံ တိုက်စစ်မျှအနေဖြင့် ကစားပေးခဲ့ရာ ရော်ဘင်နှင့် ရီဘာရီတို့ကြောင့် လစ်ဟာသွားသောတောင်ပံနှစ်ဖက်တွင် ၎င်းအနေဖြင့် ပြည့်ဆည်းပေးသွားရန် ဆန္ဒရှိနေခြင်းဖြစ်သည်။

ဂေါ့ဇီက “ဒီတာဝန်ကိုယူဖို့ အဆင်သင့်ပါပဲ။ သူတို့လိုတော့ (ရီဘာရီရော်ဘင်)အလုံးစုံအစားထိုးနိုင်မယ့်လို့ဆိုလို့တာမဟုတ်ပါဘူး။ ဒါပေမယ့် တိုင်ယန်မှာ ဘယ်သူပဲဝင်ကစားစား အသင်းကောင်းပွဲစည်းပုံတော့ ပျက်သွားမှာမဟုတ်ပါဘူး။ ပွဲတစ်ပွဲကို အနိုင်ရဖို့နဲ့ ရသအပြည့်အပေးပေးစွမ်းနိုင်ဖို့တော့ ကျွန်တော်တို့စွမ်းဆောင်နိုင်သမျှ အကောင်းဆုံးကြိုးပမ်းသွားမှာပါ။ အများကြီး ပြောင်းလဲဖို့ ဘယ်တော့မှ ကျွန်တော်မကြိုးစားပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ပုံမှန်တိုးတက်မှု မျိုးကိုတော့ အမြဲတမ်းဆာလောင်နေတတ်တဲ့သူပါ” ဟု ဆိုသည်။

တိုင်ယန်သည် နောက်ဆုံးကစားခဲ့သည့် ဘွန်ဒန်လီဂါပွဲစဉ်တွင် မိုချန်ဂလာဘတ်အား နှစ်ဝိုင်း-ဝိုင်းမရှိဖြင့် အိမ်ကွင်း၌ပင် ရှုံးနိမ့်ခဲ့သော်လည်း ဒုတိယနေရာရှိ ဝုဖ်ဘတ်အား ၁၀ မှတ်ထိဖြတ်ကာ အမှတ်ပေးဇယားကို ဦးဆောင်နေသည်။ ဒေါ့မွန်အသင်းကမူ ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီတွင် ရလဒ်များဆိုးရွားကာ ယခုထိရမှတ် ၃၁ မှတ်သာရရှိထားပြီး နောက်နှစ်ဘောလုံးရာသီတွင် ဥရောပဝင်ခွင့် ဆုံးရှုံးရန်အလားအလာများနေသည်။

# အိတ်လီဘောလုံးလောကသို့ ပြန်ဝင်ရန်အစီအစဉ်မရှိသေးဟု အန်စလော့တီဆို

အန်စလော့တီသည် လက်ရှိတွင် ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်း၌ ဖိအားများနှင့်ဆိုင်နေရသော်လည်း အိတ်လီဘောလုံးလောကသို့ ပြန်လည်အခြေချရန်စိတ်မဝင်စားဟုဆိုသည်။ အန်စလော့တီက ရိုးယဲလ်ကိုသို့ပင် ချယ်လ်ဆီး၊ ပီအက်စ်ဂျီနှင့် အေစီမီလန်တို့တွင် ဖိအားများရှိခဲ့ဖူးသည်ဟု ဆိုခဲ့သည်။

အဆိုပါ အိတ်လီလူမျိုးနည်းပြကြီးက အိတ်လီ၏ ရုပ်မြင်သံကြားအစီအစဉ်တစ်ခုဖြစ်သော “အိတ်လီ ပစ္စုပ္ပန်နှင့် အနာဂတ်” အစီအစဉ်တွင် ယင်းကဲ့သို့ ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အန်စလော့တီက “ရိုးယဲလ်ရဲ့ ရည်ရွယ်ချက်က ရှင်းရှင်းလေးပါပဲ။ သူတို့အနေနဲ့ ပြိုင်ပွဲစုံမှာ ဖြစ်နိုင်သမျှ အမြင့်ဆုံးအဆင့်မှာပဲ ရပ်တည်ချင်တဲ့ ဆန္ဒ ရှိနေတဲ့အသင်းပါ။ ဒါမျိုးက ချယ်လ်ဆီး၊ ပီအက်စ်ဂျီနဲ့ မီလန်အားလုံး အတူတူပါပဲ။ အသင်းတွေသာမတူညီတာ နည်းပြတွေအနေနဲ့ သူတို့ရှိနေစဉ်မှာ အသင်းအတွက်အကောင်းဆုံး ရလဒ်ရရှိဖို့ အားထုတ်ရတာကတော့ အတူတူပါပဲ။ ကျွန်တော်တို့ရဲ့နည်းပြအလုပ်က လူတိုင်းကိုပျော်အောင်တော့ မစွမ်းနိုင်ကြပါဘူး။ အထူးသဖြင့် ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ရွေးချယ်မှုကြောင့် ပွဲထွက်ခွင့်မရတဲ့ကစားသမားတွေပေါ့။ မိုရာတာဆိုရင် ဘင်ဇီမာ၊ ရိုနယ်ဒိုနဲ့ ဘေးလ်တို့လို ကံကောင်းမှုမျိုးမရရှိခဲ့ပါဘူး” ဟု ရှင်းပြခဲ့သည်။

အန်စလော့တီသည် အေစီမီလန်အား ချန်ပီယံလိဂ်ဖလားနှစ်လုံးရရှိအောင် စွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့သလို ရိုးယဲလ်အတွက် ပွဲဦးထွက်ရာသီမှာပင် ချန်ပီယံလိဂ်ဖလားကိုရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ သို့သော် ယခုနှစ်ရာသီတွင် ရိုးယဲလ်က လာလီဂါတွင် ဘာစီလိုနာအောက် လေးမှတ်လျော့ကာ အမှတ်ပေးဇယား ဒုတိယနေရာတွင်သာ ရပ်တည်နေပြီး ကိုပါဒယ်ရော့ဖလားမှထွက်ခဲ့ရသလို ချန်ပီယံလိဂ် ၁၆ သင်းအဆင့် ရှုံးထွက်ပွဲစဉ်တွင်လည်း ရှော်လ်ကေးအား ဒုတိယအကျော့အိမ်ကွင်း၌ ရှုံးနိမ့်ခဲ့ရာ အန်စလော့တီမှာ ဖိအားများအောက် ရောက်ရှိနေသည်။



## ချယ်လ်ဆီးအသင်းတွင် ပျော်ရွှင်နေကြောင်း ပီလစ်ပီလူးစစ်ပြောကြား

ချယ်လ်ဆီးအသင်း၏ ဘရာဇီးနောက်ခံကစားသမား ပီလစ်ပီလူးစစ်က မိမိအနေဖြင့် လာမည့်ဘောလုံးရာသီတွင် ချယ်လ်ဆီးအသင်းမှထွက်ခွာမည် မဟုတ်ဘဲ အသင်းအတွက် အကောင်းဆုံးပေးဆပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်။ လူးဝစ်မှာ ပြီးခဲ့သည့်နှစ်ရာသီကလက အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်အသင်းမှ ပေါင် ၁၅ ဒသမ ၈ သန်းဖြင့် ပြောင်းရွှေ့လာခဲ့သူဖြစ်ပြီး အသင်းနှင့်အမဝင်ဘဲ ပုံမှန်ပွဲထွက်ခွင့်ရရှိရန် ရုန်းကန်နေရခြင်းဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် ၎င်းအား စပိန်နှင့် ဂျာမနီကလပ်များက လာမည့်နှစ်ရာသီတွင် အငှားဖြင့်ခေါ်ယူရန် အပြိုင်စိတ်ဝင်စားနေခြင်းဖြစ်သော်လည်း ချယ်လ်ဆီးအသင်းအတွက်သာ ဆက်လက်ကစားသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တရားဝင်ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

လူးဝစ်က “ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ဒီအသင်းမှာကစားရတာ အလွန်ပျော်ရွှင်မိပါတယ်။ အသင်းနဲ့ အထိုင်ကျဖို့အနည်းငယ်ရုန်းကန်နေရပေမယ့် မကြာခင်မှာ အကောင်းဆုံးခြေစွမ်းနဲ့ပြန်လာမှာပါ။ ချယ်လ်ဆီးအသင်းကို ဆုဖလားတွေ ထပ်မံရရှိဖို့ အစွမ်းကုန်ကူညီသွားမှာဖြစ်ပြီး နောက်ထပ်ဖလားတွေဆွတ်ခူးဖို့ မစောင့်နိုင်အောင်ပါပဲ” ဟုပြောကြားသွားခဲ့သည်။

**ဘောလုံးလောကသတင်းတိုများ**

- ပြင်သစ်ပထမတန်းကလပ် ပီအက်စ်ဂျီအသင်း၌ ပုံမှန်ပွဲထွက်ကစားခွင့် ပျောက်ဆုံးနေခဲ့သည့် နယူးကာဆယ်ကွင်းလယ်ကစားသမားဟောင်းကာဗာရီအား အာဆင်နယ်အသင်းက ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် သန်း ၁၀ ဖြင့် ခေါ်ယူရန် ပစ်မှတ်ထားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
- ပရီမီယာလိဂ်ကလပ် မန်ယူအသင်းသည် ယခုနှစ်နှစ်အပြောင်းအရွှေ့ကာလတွင် ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းနှင့် စာချုပ်သက်တမ်းကုန်ဆုံးတော့မည့် ဂျာမနီကွင်းလယ်ကစားသမား ဒီဒီယာအား ခေါ်ယူစာချုပ်ရန် ကမ်းလှမ်းမှုများ ပြုလုပ်ထားပြီး မန်ယူအသင်းအနေဖြင့် ဒီဒီယာအား တစ်ပတ်လုပ်ခလစာပေါင် နှစ်သိန်းပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
- ချယ်လ်ဆီးအသင်းသည် ဗလင်စီယာအသင်းမှ အသက် ၂၉ နှစ်အရွယ်ရှိ နောက်တန်းကစားသမား လူးဝစ်ဂါယာအား ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၁၃ ဒသမ ၆ သန်းဖြင့် ခေါ်ယူစာချုပ်သွားရန် ရှိနေကြောင်း သိရသည်။
- ပီအက်စ်ဂျီအသင်းသည် အသက် ၁၉ နှစ်အရွယ်ရှိ မန်ယူအသင်းကွင်းလယ်ကစားသမား ပီရိုနီရာအား ခေါ်ယူရန်ပစ်မှတ်ထားလျက်ရှိနေသော်လည်း မန်ယူအသင်းကမူ အဆိုပါကစားသမားအား မန်ယူအသင်း၌ ဆက်နေရန်ဆန္ဒရှိပါက စာချုပ်သစ်တစ်ရပ်ထပ်တိုးချုပ်ဆိုနိုင်ကြောင်း လူသိရှင်ကြားထုတ်ဖော်ပြောကြားထားကြောင်း သိရသည်။
- တိုက်စစ်မျှ ဟာနန်ဒရစ် အငှားစာချုပ်သက်တမ်းကုန်၍ မန်ယူအသင်းသို့ ပြန်သွားခဲ့ပါက လက်ရှိမန်ယူအသင်း၌ အငှားဖြင့်လာရောက်ကစားလျက်ရှိသည့် မိုနာကိုတိုက်စစ်မျှ ဖယ်ကာအိုအား ခေါ်ယူစာချုပ်သွားရန် ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းက ပစ်မှတ်ထားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (ဧွေကြယ်)

**ခရိုင်အဆင့်အားကစားသမားဟောင်းကြီးများ နှာရေးရန်ပုံငွေအတွက် ဘောလုံးပြိုင်ပွဲကျင်းပ**

ပဲခူး ဧပြီ ၅

ဧပြီ ၄ ရက် ညနေ ၄ နာရီက ပဲခူးမြို့ မိုးလုံလေလုံအားကစားကွင်း၌ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ခရိုင်အဆင့် အားကစားသမားဟောင်းကြီးများ နှာရေးရန်ပုံငွေအတွက် ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ပြုလုပ်ရာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်ဦးညွှန်ဝင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဘောလုံးအားကစားသမားများ၊ အနုပညာရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး လက်ရွေးစင်အားကစားသမားဟောင်းများနှင့် အနုပညာရှင်များပါဝင်သော ဘောလုံးရှားလေးများအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ ဘောလုံးရှားလေးများအသင်းက သုံးဂိုး တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။

ဘောလုံးရှားလေးများအသင်းတွင် ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင် ရာဇာနေဝင်း၊ သူထူးစံ၊ မိုးယုံစွန်း၊ ဇတ်မင်းသား ဖိုးချစ်၊ ဟန်ဇာမိုးဝင်း၊ အောင်ဆန်းစွန်း၊ တင်မောင်ဆန်းမင်းဝင်း၊ ဝေလျှံ၊ ဇော်လင်းထွန်း၊ နေဒွေး စသည့်အနုပညာရှင်များပါဝင်ပြီး နိုင်ငံကျော်အဆိုတော်တေးသံရှင်များကလည်း တေးသီချင်းများဖြင့် သီဆိုဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေကြသည်။

တင်စိုး(ပဲခူး)









အသုံးအဆောင်



သူငယ်ချင်းလို့ပဲ ဆက်၍ခေါ်မည်...ခိုင်

wuonbinkef

ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ဝတ္ထုတက္ကသိုလ်ကထည့်သွင်းဖော်ပြပေးခဲ့ဖူးပါသည်။ ထိုဝတ္ထုတက္ကသိုလ်ကထည့်သွင်းဖော်ပြပေးရာတွင် ပြန်လည်ဖတ်ရှုနိုင်ရန်အတွက် ကြေးမုံသတင်းစာတွင် နေ့စဉ် ပြန်လည်ဖော်ပြပေးလိုက်ပါသည်။ ထိုသို့ ဖော်ပြပေးရာတွင် စာဖတ်ပရိသတ် စွဲလမ်းဆဲလက်စရှိသည့် ဆရာတက္ကသိုလ်ဘုန်းနိုင်၏ “သူငယ်ချင်းလို့ပဲ ဆက်၍ခေါ်မည်...ခိုင်” ဝတ္ထုကို အခန်းဆက်ဝတ္ထုအဖြစ် ဦးစွာတင်ဆက်ပေးလိုက်ပါသည်။

ထိုဝတ္ထုကို ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကြီးအဖြစ်ရိုက်ကူးတင်ဆက်ခဲ့ပြီးဖြစ်သော်လည်း ရုပ်ရှင်ရသဒံစားမှုထက် ဝတ္ထုရသ ဒံစားမှုက ပရိသတ်အား ပိုမိုဆွဲဆောင်မှုရှိသည်ကို ဖတ်ရှုလေ့လာ သိသာနိုင်ရန်ဖြစ်ပါသည်။ ယင်းနောက် စာဖတ် ပရိသတ်၏ နှလုံးသားကို ပိုမိုစေမည့် ရသမြောက်သည့် ထင်ရှားသော ဝတ္ထုများကိုလည်း ဆက်လက်ဖော်ပြပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။ (စာတည်း)

ယခင်အပတ်မှအဆက်

ကျွန်တော်တို့ကဲ့သို့ ခင်မင်သော အိမ်များ၌ လုပ်စရာ ရှိလျှင် ငွေကြေးကို ပစာနမထားဘဲ စေတနာသန့်သန့်ဖြင့် လိုက်လုပ်ပေးတတ်သူဖြစ်သည်။ သူ့အဓိကထား လုပ်သည်မှာ ခြံအလုပ်ဖြစ်သည်။ သူ့ခြံတွင်း၌ တည်းခို၊ ပိန္နဲ၊ မာလကာ၊ သစ်တုံး၊ ကနစို၊ သရက်၊ မရန်းစသော ရာသီ သီးပင်စားပင်များရှိသည်။ ဝါးတောကြီးများလည်းရှိသဖြင့် မျှစ်မျိုးစုံလည်း ထွက်သည်။ မျိုးအိုးနက်၊ တောင်ပို့ပို့ စသော မှိုအကောင်းစားများလည်း ထွက်သည်။ ဦးထွန်းမောင်ကြီးသည် သုံးရက်တစ်ကြိမ် ဈေးလာ သောအခါ သူ့ခြံထွက် အသီးအနှံ၊ မြို့၊ မျှစ်၊ ကန်စို၊ ချဉ် ပေါင် စသည်တို့ကို ခင်မင်သောအိမ်များအတွက် လက်ဆောင်ပေးရန် ယူလာတတ်သည်။ သရက်သီးမှည့်၊ မရန်းသီးမှည့်၊ ကနစိုသီး စသည်များ ကို ကျွန်တော် အလွန်ကြိုက်သည်။ ကျွန်တော် ကြိုက်သော ထိုအသီးများကိုမှ ဖေဖေနှင့် မေမေသည် အဝစားခွင့် မပေး။ ဤသည်ကိုသိသော ဦးထွန်းမောင်ကြီးသည် ဤအသီးများ ပေါ်ချိန်၌ အိမ်အတွက်ယူလာခဲ့သည်တို့အပြင် ကျွန်တော့် အတွက်လည်း သီးသန့်လျှို့ဝှက်ယူလာကာ တိတ်တဆိတ် ခိုးဝှက်ပေးသည်။ ထို့ကြောင့် ဦးထွန်းမောင်ကြီးကို ကျွန် တော်အလွန်ချစ်သည်။ ကိုကိုကလည်း ဦးထွန်းမောင်ကြီးကို ချစ်သည်။ ကိုကို ငယ်စဉ်က ဦးထွန်းမောင်ကြီးသည် ကျွန်တော့်ကို ကျွေး သကဲ့သို့ပင် ဟိုအသီး၊ ဒီအသီးတို့ကို ခိုးဝှက်ကျွေးခဲ့ဖူး

သည်။ ကိုကိုလာတိုင်း ဦးထွန်းမောင်ကြီးခြံသို့ မသွားမရှိ၊ အနည်းဆုံးတစ်ခေါက်တော့ ရောက်အောင်သွားမြဲ ဖြစ် သည်။ ယခုလည်း ကိုကိုက ဦးထွန်းမောင်ကြီး၏ခြံသို့ ပျော်ပွဲစားထွက်မည်ဆိုသောအခါ ကျွန်တော်မှာ အလွန် ပျော်ရွှင်မိသည်။ ပိုမို၍ ပျော်ရွှင်မိသည်မှာ ကိုကိုက ကျွန် တော်တို့ချည်းမသွားဘဲ ခိုင်တို့အိမ်သားများ (ကိုကို စကားအတိုင်းဆိုလျှင် မြိုင်တို့အိမ်သားများ) ကိုပါ ဖိတ် ခေါ်ရန် အကြံပေးခြင်းဖြစ်သည်။ ကျွန်တော်ကလည်း ကျွန်တော်သူငယ်ချင်း ငြိမ်းမောင်ကို ဖိတ်ခွင့်တောင်း သည်။ သားနှစ်ယောက် တောင်းဆိုလျှင် မည်သည်ကိုမျှ မငြင်းတတ်သော မေမေသည် အားလုံးကို ခွင့်ပြုသည်။ ကျွန်တော်တို့ ပျော်ပွဲစားထွက်မည့်အကြောင်းကို ဦးလေးကိုဖိုးခင်က ဦးထွန်းမောင်ကြီးဆီသွား၍ ကြိုတင် သတင်းပို့သည်။ ဦးထွန်းမောင်ကြီး ပြန်ကြားချက်မှာ တိုတို နှင့် ရှင်းသည်။ မည်သည့်သား၊ ငါး၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်မျှ မဝယ်ခဲ့ရ ဟူသတည်း။ ထို့ကြောင့် ကျွန်တော်တို့သည် ဦးထွန်းမောင်ကြီးခြံတွင် မရ နိုင်သော ပေါင်မုန့်၊ ငါး သေတ္တာ၊ ချိမ်၊ ထောပတ်၊ နို့ဆီ၊ သကြား၊ ကော်ဖီ၊ လက်ဖက် ခြောက် စသည်တို့ကိုသာ စုဆောင်းရသည်။ ကိုကိုကြိုက် တတ်သော ငါးပိကြော်လည်း ကြော်ရသည်။ ထိုညနေ၌ ငါးပိကြော်နေသော ဒေါ်စာဥကြီးအနီးသို့ ကျွန်တော် ကပ်သွားသည်။ ကျွန်တော် ဖော်ပြခဲ့ပြီးသော

အကြောင်းများကြောင့် ဒေါ်စာဥကြီးနှင့် ကျွန်တော်၏ ဆက်ဆံရေးမှာ မိုးလေဝသ ကောင်းမွန်လှသည်မဟုတ်။ “ဒေါ်လေး သိပ်ပန်းနေသလား” ဒေါ်စာဥကြီးက မဖြေ။ သူ့လက်မောင်း အိမ်တွဲတွဲ ကြီးများ လှုပ်အောင် ကြော်လှော်နေသည်။ သူ့ပါး ဖောင်း ဖောင်းကြီးများကလည်း စိတ်ဆိုးဟန် စူးထားသည်။ “ဒေါ်လေး မောင်ကို စိတ်ဆိုးနေလား” ဒေါ်လေးက နှုတ်ဖြင့်မဖြေဘဲ မျက်စောင်းသာ လှည့်ထိုး သည်။ “အင်းလေ... ဒေါ်လေးက စိတ်ဆိုးပြီး ဥဥစောင့် အကြောင်း မပြောပေမယ့် ခိုင်က မောင်ကိုပြောပြပြီးပြီ” ထိုအခါမှ ဒေါ်လေးသည် နှုတ်ခမ်းတလန် ပန်းတလန် နှင့် ရန်တွေ့တော့သည်။ “အေးပီတော်... ဒေါ်လေးကို မောင် အရေးမစိုက် တော့တာ သိသားပဲ၊ မောင်က အဆက်ရ နေပြီတုံး...။ ဒေါ်လေးကို မေ့ပြီပေါ့၊ ဒေါ်လေးကလည်း မမူပါဘူး၊ ဆန်ကုန်စား၊ ကံကုန်သွားပေါ့” ကျွန်တော်သည် ဒေါ်စာဥကြီး၏ စကားကြောင့် ဝမ်းလည်းနည်းမိသည်။ စိတ်လည်းဆိုးမိသည်။ “ဒေါ်လေးက ဘာလို့ ခိုင်ကို မောင်အဆက်... မောင်အဆက်လို့ ပြောနေတာလဲ၊ တော်ပြီ မောင်ကလည်း ဒေါ်လေးကို ဆန်ကုန်စား ကံကုန်သွားပဲ၊ မောင်က စကားအကောင်းပြောမလို့ပစ္စာ၊ မပြောတော့ဘူး၊ သွား မယ်...” ကျွန်တော်ဒေါ်လေးမှာ အမှန်တကယ် စိတ်ဆိုးတတ်သူ မဟုတ်။ ကျွန်တော်က လှည့်ထွက်သွားသောအခါ သူက လိုက်ဆွဲသည်။ “မောင်ကလည်း ဒေါ်သကြီးပဲ၊ ကံပါ လာပါ ဘာပြော မလို့လဲ၊ နေဦး ရော့ ပစ္စန်ခြောက်စား...” ဒေါ်လေးသည် အနီးရှိ ဘူးတစ်ဘူးအတွင်းမှ ရွှေပစ္စန် ခြောက်ကြီးတစ်ဆုပ် နှိုက်၍ပေးသည်။ ကျွန်တော်လည်း စိတ်ကျေနပ်သွားသည်။ “ကံ ပြောလေ မောင်... စကားကောင်းကောင်း ပြော မလို့ဆို” “အင်းပါ... ပြောမလို့ပါ။ ဒီမှာ ဒေါ်လေး ကြိုင်နဲ့မြိုင် ဘယ်သူပိုလှသလဲ” ဒေါ်လေးသည် အံ့အားသင့်ဟန် ငါးပိကြော်ခြင်းကို ရပ်လိုက်၍ လှည့်ကြည့်သည်။ ထို့နောက် ပြုံးပြီးဖိုးနှင်း ဆို၏။ “အဲဒါတော့ မသိဘူး တော်ရော့ ဒါပေမယ့် သူတို့အထဲ မှာ မောင်ခိုင်က အလှဆုံးပဲ...” ကျွန်တော် ဒေါ်ပွ သွားပြန်သည်။ “တော်ပြီ... ဒေါ်လေးနဲ့ စကားမပြောတော့

ဘူး... ” ကျွန်တော်က လှည့်ထွက်သွားမည် ပြုပြန်သည်။ ဒေါ်လေးက ဆွဲပြန်၏။ “စိတ်မဆိုးပါနဲ့၊ မောင်ရယ်... ဒေါ်လေးက ကျီစားတာပါ။ ဒေါ်လေးက မောင်ကိုလည်းသိပ်ချစ်တယ်၊ ခိုင်ကိုလည်း သိပ်ချစ်တယ်။ ဒေါ်လေး တကယ်ပြောတာ၊ ခိုင်ကငယ်နေသေးလို့ သူတို့အထဲမှာ အချောဆုံးပဲ။ ဒါထက် မောင်တို့ဆိုတဲ့သီချင်း ဘာပါလိမ့်။ အဲ... အဲ... ကြိုင်... မြိုင်... လှိုင်... ခိုင်လုံးရယ် မွေးတဲ့...။ ဟဲ... ဟဲ... သူတို့တစ်ခိုင်းလုံးမှာ ခိုင်ဟာ အမွှေး ဆုံးပဲ...” ဒေါ်စာဥကြီးစကားကြောင့် ကျွန်တော် စိတ်ဆိုးပြေ ကာ ကျေနပ်သွားသည်။ ကျွန်တော်မျက်နှာ ကြည်လင်သွား သည်ကို မြင်သောအခါ ဒေါ်စာဥကြီးသည် ပြုံး၍ ထပ်ကွန်သည်။ “ကလေး... ပြောလေ” “ကျွန်တော်က ဘာပြောရမှာလဲ” “လုပ်ပြီ မောင်က၊ စောစောက စကားအကောင်းပြော မလို့ဆို၊ နေဦး ခုနက မောင်မေးတာ ဘာပါလိမ့်၊ အဲ... အဲ... ကြိုင်နဲ့ မြိုင် ဘယ်သူပိုလှသလဲ ဟုတ် လား၊ အဲဒါဘာဖြစ်လို့ မေးတာလဲ” “ဟိုဒင်းလေ... ညက ကိုကိုနဲ့ ကြိုင်နဲ့ စကားများ လိုက်ကြတာ” ဒေါ်စာဥကြီး မျက်လုံးပြူးသွားသည်။ ငါးပိကြော် နေသော ယောက်မကြီးကို လွှတ်ချလိုက်၍ အလွန်စိတ်ဝင် စားဟန် မေးသည်။ “ကိုကိုနဲ့ ကြိုင် စကားများတယ်...။ ဘာဖြစ်လို့ စကားများတာလဲ...” “အဲဒါပြောရရင် ရှုပ်ပါတယ် ဒေါ်လေးရာ၊ မောင် လည်း ကောင်းကောင်းနားမလည်ဘူး၊ ဒါပေမယ့်ကြိုင်က ပိုပြီးထွက်ပြေးသွားရတာပဲ” “ဟောတော်... ကြိုင် ငိုပြီးထွက်ပြေးသွားရတယ်၊ ကိုကိုက ကြိုင်ကို ဘာလုပ်လွှတ်လိုက်လို့လဲဟင်၊ ပြော စမ်း... ပြောစမ်း” “ဪ... ဒေါ်လေးကလည်း၊ ဘာလုပ် လွှတ်လိုက်ရမလဲ ဘာမှမလုပ်လွှတ်ပါဘူးဗျာ၊ စကားပဲ ပြောလွှတ်လိုက်တာပေါ့”

ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည် (၁၉၆၄ ခုနှစ် ဧပြီလက ထုတ်ဝေခဲ့သော ဆရာ တက္ကသိုလ်ဘုန်းနိုင်၏ စာအုပ်မှ အခေါ်အဝေါ်နှင့် အသုံးအနှုန်းများ၊ စာလုံးပေါင်းသတ်ပုံနှင့် သဒ္ဒါအထား အသိုများကို မူရင်းအတိုင်း ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။)

မြန်မာ့နှစ်သစ်ကူးသင်္ကြန်ကာလ ရုံးပိတ်ရက်များအတွင်း အကောက်ခွန်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ လျှပ်မြန်ချောမွေ့စွာဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ပေးမည့်အခြေအနေ သင်္ကြန်ကာလ အစိုးရရုံးပိတ်ရက်များအတွင်း သွင်းကုန်/ ပို့ကုန်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနမှ အောက်ပါ အတိုင်း သတင်းထုတ်ပြန်လိုက်သည်- ၁။ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် သွင်းကုန်/ ပို့ကုန်လုပ်ငန်းများကို ရုံးချုပ်၊ ဆိပ်ကမ်း၊ လေဆိပ်ကုန်လှောင်ရုံ၊ စက်လှေဆိပ်ကမ်းများ တွင် ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၁ ရက်၊ ၁၂ ရက်၊ ၂၀ ရက်၊ ၂၁ ရက်များ၌ နေ့စဉ် နံနက် ၁၀ နာရီမှ ညနေ ၃ နာရီအထိ ရုံးဖွင့်လှစ်ပြီး လုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။ ၂။ လေကြောင်း Export လုပ်ငန်းအနေဖြင့် ပိတ်ရက်မရှိ ဆောင်ရွက်ပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။ ၃။ ငွေပေးသွင်းမှုအနေဖြင့် Payment Order ကိုသာ လက်ခံမည်ဖြစ်၍ Deposit ကို လုံလုံလောက်လောက် ပေးသွင်းထားရမည်ဖြစ်သည်။ ၄။ သင်္ကြန်ကာလရုံးပိတ်ရက်များတွင် ရုံးဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ပေးမည့် သတ်မှတ်ရက်များနှင့် အခြားရက်များတွင် အရေးကြီးတင်သွင်း/ တင်ပို့လိုပါက အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနသို့ ၁၀-၄-၂၀၁၅ ရက် နောက်ဆုံးထား၍ ဌာနဆိုင်ရာ/ကုမ္ပဏီ၏ Letter head နှင့်အတူ အချိန်ပို လျှောက်ထားရ မည်ဖြစ်ပါသည်။ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန

ချွေးအိုးစင်္ကြံ သက်သေခံစာများကြိုတင်ဝယ်ယူနိုင်ပါပြီ 50% DISCOUNT အထူးစောင့်... မုန့်၊ ညောင်ဦး၊ ပုဂွါး (ရွယ်တော်လေးထွ၊ ပြည့်ငါးပြည့်) ဝန်ခွင့် 60000/- [အဆင့်မြင့်ပိုတယ်တည်း၊ စာမေးပွဲ၊ စာမေးပွဲ၊ စာမေးပွဲ၊ စာမေးပွဲ၊ စာမေးပွဲ၊ စာမေးပွဲ၊ စာမေးပွဲ၊ စာမေးပွဲ] Apr 3,17 မုန့်၊ ရွှေစက်တော်၊ ရွှေစက်တော်၊ ရွှေစက်တော်၊ ရွှေစက်တော်၊ ရွှေစက်တော်၊ ရွှေစက်တော်၊ ရွှေစက်တော်၊ ရွှေစက်တော် (၇)ရက်၊ အပတ်စဉ် မုန့်၊ ရွှေစက်တော် နှင့် အလောင်းတော်ကုသမှု၊ မုန့်၊ မုန့်၊ မုန့်၊ မုန့် (၇)ရက်ခရီး၊ (၇)ရက်ခရီး၊ (၇)ရက်ခရီး၊ (၇)ရက်ခရီး၊ (၇)ရက်ခရီး၊ (၇)ရက်ခရီး၊ (၇)ရက်ခရီး၊ (၇)ရက်ခရီး] သောကြာ မုန့်၊ ရွှေစက်တော် နှင့် မုန့် (ရွယ်တော်လေးထွ)၊ ညောင်ဦး၊ ပုဂွါး၊ (၇)ရက်ခရီး၊ (၇)ရက်ခရီး] မုန့်၊ ရွှေစက်တော်၊ ဘင်းလေး၊ ပင်းတယ်၊ ကလေး၊ ထမင်းပေး (၇)ရက် မုန့်၊ ရွှေစက်တော်၊ ပြင်ဦးလွင်၊ မုန့်၊ စစ်ကိုင်း၊ အလောင်းတော်ကုသမှု (၅)ရက် မုန့်၊ ရွှေစက်တော်၊ ပြင်ဦးလွင်၊ လားရှိုး၊ ပုထိုး၊ ဝေလီ၊ ဝေလီ (၇)ရက် Apr 12 [၂၀၁၅ ခုနှစ်ကုန်လုပ်ငန်းစဉ်အထောက်အပံ့အကူပြုရန်အတွက်] 373275, 0949219404, 708342 STARFISH SIYB 2015 မှာ မိမိကိုယ်ပိုင်လုပ်ငန်းစတင်ဖို့ စဉ်းစားနေပါသလား... Entrepreneurship Course : Start Your Business (ကိုယ်ပိုင်လုပ်ငန်းစတင်ခြင်းစီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ) သင်တန်းတက်ရမည့်ရက် : April 25, 26 & May 2, 3, 6 (၅)ရက် သင်တန်းချိန် : မနက်(၉)နာရီမှ ညနေ(၄)နာရီအထိ STARFISH is a strategic partner of the ILO's SME Support and Development Project in Myanmar အမည်တော် (၂) ဦးထွန်းလင်းမြိုင်၊ လှည့်တန်း ရန်ကင်း၊ Ph : 09-253179825, 09-47080671

မြန်မာ့နှစ်သစ်ကူးသင်္ကြန်ကာလ သင်္ကြန်ခွန်အလှူ မိတ်ဆောင်ပိတ်လက်များ မိတ်ဆောင်ပေးခြင်း (1.4.2015 မှ 11.4.2015 အထိ) နှစ်သစ်ကူးသင်္ကြန်အထူးလက်ဆောင်များလည်းပေးနေပြီနော် ရွှေဆိုတာ မရှိဝင်းတာ၊ ဂိုတန်သာ... တစ်ကျပ်ပြား၊ ငါးပုပြား၊ နိုင်ငံတကာစံချိန်နီ 99.99၊ Density 19.32 အရည်အသွေးရှိ ရွှေငါးပုပြား၊ တစ်ကျပ်ပြားများကို (အလျှော့တွက်မပါ)လက်ခံဖြင့် လက်လီလက်ကား ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။ ရွှေလက်လီပတ် ခွဲခြင်း၊ ဆန်း၊ လေး၊ များ... အမှတ်(၇၅)၊ လှည်းတန်းလမ်း၊ လှည်းတန်းဈေးအနီး၊ ကမာရွတ်ပြိုနယ်၊ ရန်ကင်း၊ မုန့် - ၅၂၆၂၁၄၊ ၅၁၂၂၂၊ ၅၀၅၁၄၄၊ ၅၁၂၆၆၆





**ပြည်တွင်းရေးရာ**

# လယ်ဧက ၇၀၀၀ ကျော် ရေကြီးနစ်မြုပ်မှုဘေးမှ ကာကွယ်ပေးမည့် တာပွန်တူးမြောင်းပြန်လည်တူးဖော်

**နတ်တလင်း ဧပြီ ၅**

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီခရိုင် နတ်တလင်းမြို့နယ်တွင် တာပွန်တူးမြောင်း တစ်ကောနေမှုအား တူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်းကို မြို့နယ်အဖွဲ့မှ တူးဖော်ခြင်းဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးစပ်ခွန်းဦးနှင့် ဝန်ထမ်းများက ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်မှစ၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သီးနှံပင်တွေပျက်စီးပြီး စီးပွားရေးမှာ ဒုက္ခရောက်ရတယ်။ ကြို့လေးပင်ရွာ တစ်ဝိုက်နဲ့ ကန်တစ်ရာကွင်းဘက်မှာ ဆိုရင် လယ်ကွင်းတွေထဲကြည့်လိုက်ရင် မြစ်ပြင်ကြီးကျနေတာပဲ။ တတ်အားသမျှ ရေမြောင်းတွေလိုက်ဖွင့်ခြင်း၊ ဖောက်ခြင်းတွေကို လယ်သမားတွေ ဝိုင်းဝန်းလုပ်ကြသော်လည်း ထိရောက်မှုသိပ်မရှိလှဘူး။



သီးနှံပင်တွေ အပင်အားကောင်းလာပြီဆိုရင် ရေကကြီးပြီ။ ရေကြီးပြန်တော့လည်းတော်တော်နဲ့ရေက မကျပြန်ဘူး။ ဒီတော့ကျွန်တော်တို့ လယ်သမားတွေစားဝတ်နေရေး ကျပ်တည်းရတယ်။ နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း စီးပွားရေးထိခိုက်နေရတယ်။ အခုလို တာပွန်တူးမြောင်းကို ပြန်လည်တူးဖော်ပေးခြင်းအားဖြင့်လာ မယ့်နှစ်

စပါးသီးနှံပင်တွေရေကြီး နစ်မြုပ်မှုဘေးကလွတ်ကင်းပြီး စီးပွားရေးပိုမိုအဆင်ပြေသွားတော့မှာ ဖြစ်တယ်"ဟု ယင်းဒေသတွင် နေထိုင်သူ လယ်သမားကြီးဦးမြင့်ကြွယ်က ပြောသည်။  
တာပွန်တူးမြောင်း ပြန်လည်တူးဖော် ပေးခြင်းကို ကုန်းသာရွာ၊ ကြို့လေးပင်ရွာ၊ ဆင်သေကုန်းရွာ၊ ကတက်ကုန်းရွာ၊ ပျဉ်းမကုန်းရွာ တောင်ယာတောရွာ၊ ကြို့ပင်အင်းရွာစတဲ့ ကျေးရွာများရှိ လယ်မြေ ၈၀၀၀ ကျော်ကို နှစ်စဉ်ရေကြီးနစ်မြုပ်ခြင်းဘေးမှ လွတ်ကင်းစေရန် မိုးမကျမီပြီး စီးအောင် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု သိရသည်။ (၀၇၁)

## အခြေခံ ဖော်တစ်ခုချုပ်သင်တန်း ဖွင့်ပွဲပြုလုပ်

**မြန်ကြီးနား ဧပြီ ၅**

မြန်ကြီးနားခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ကြီးမှူး၍ အခြေခံဖော်တစ်ခုချုပ်သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို မတ် ၃၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မြန်ကြီးနားမြို့ရှိ အိမ်တွင်းမူသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပရာ ခရိုင်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးဦးကျော်လွင် ဦးစီးကျင်းပခဲ့ပြီး တက်ရောက်၍ အမှာစကားပြောကြားသည်။  
သင်တန်းကာလ တစ်လကြာဖွင့်လှစ်မည့် အဆိုပါသင်တန်းသို့ မြန်ကြီးနားနှင့် ဝိုင်းမော်မြို့နယ်တို့မှ သင်တန်းသူ ၃၀ တက်ရောက်ကြမည်ဖြစ်ပြီး မြန်ကြီးနားမြို့ အိမ်တွင်းမူသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းအုပ်ကြီး ဒေါ်ခင်အုန်း၊ သင်တန်းမှူး ဒေါ်အယ်နီနှင့် နည်းပြဆရာမများက လျှပ်စစ်ဖော်တစ်ခုချုပ် အင်အားစနစ်များဖြင့် အခြေခံဖော်တစ်ခုချုပ်ပညာရပ်အမျိုးမျိုးကို စနစ်တကျ လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးရန် စီစဉ်ထားကြောင်းသိရသည်။ (၄၉၉)

## မြဝတီတွင် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ပေးအပ်

**မြဝတီ ဧပြီ ၅**

ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီခရိုင် မြဝတီမြို့တွင် မြို့နယ်လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် NRC တို့ပူးပေါင်းပြီး မိုးပွင့်အထူးစီမံချက်ဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများကို အခမဲ့ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ မြဝတီမြို့ အမှတ်(၄)ရပ်ကွက် တောရကျောင်းပရိယတ္တိစာသင်တိုက်တွင် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို မတ် ၃၀ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အခမ်းအနားတွင် ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဇော်မင်းတက်ရောက်၍ အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံသားများ၏အခွင့်အရေးများကို အပြည့်အဝလုပ်ဆောင်သည့်အချိန်၌ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးက အရေးကြီးကြောင်း၊ ယခုလို နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ လုပ်ပေးနေခြင်းသည် နိုင်ငံသားများ၏ အခွင့်အရေးကို ဖြည့်ဆည်းပေးနေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံသားတစ်ယောက်၏ ရပိုင်ခွင့်များကို ရအောင်ယူပြီး နိုင်ငံသားတစ်ယောက်၏ တာဝန်များကိုလည်း လေးစားလိုက်နာရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ကြီး အေးချမ်းသာယာပြီး စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် တက်ညီလက်ညီနှင့် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်းနောက် ကရင်ပြည်နယ် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီးဌာနမှူး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဝင်းဇော်အောင်က နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုအခြေအနေ၊ အသုံးဝင်ပုံနှင့် ကိုင်ဆောင်သူများလိုက်နာရမည့် အချက်များအား ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။  
ယင်းနောက် ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများကဒေသခံ ၁၄၂ ဦးအား နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားပေးအပ်ခဲ့သည်။ ထိန်းသိမ်းရေး(ပြန်/ဆက်)

# မိုးတွင်းချောင်းရေမတက်မီ ဓမ္မာရုံချောင်းတံတား အပြီးတည်ဆောက်

**တွံတေး ဧပြီ ၅**

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တွံတေးမြို့နယ် အုန်းပင်ချောင်းကျေးရွာနှင့် ငွေပန်းစုကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းပေါ်ရှိ ဓမ္မာရုံချောင်းတံတားကို တွံတေးတူးမြောင်းမှရေမလာမီ ဆောက်လုပ်ပြီးစီးရန်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း တံတားဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီဝင်တစ်ဦးထံမှ သိရသည်။  
အဆိုပါတံတားကို အုန်းပင်ချောင်းကျေးရွာရှိ အလှူရှင်များနှင့် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်က တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စားလှယ်က တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး စုစုပေါင်းငွေကျပ်သိန်း ၁၅၀ ဖြင့် ၂၀၁၅ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှာတင်ဆောက်လုပ်ခဲ့ရာ တံတားအရှည် ၆၀၀၊ အကျယ် ၁၈ ပေမြောက်လက်မအမြင့် ၉ ပေရှိပြီး တံတားအမျိုးအစားမှာ သံကြောင့်တံတား ဖြစ်ပြီး အုန်းပင်ချောင်းမှ ရေတက်လာသည့်အခါ အုန်းပင်ချောင်းရေဝင်လာပြီး ဆိုရင်တံတား ဖြစ်ပြီး ခံနိုင်ဝန်တန် ၂၀ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
“ကျွန်တော်တို့ အုန်းပင်ချောင်းကျေးရွာဟာ ချောင်းတွေထဲကို တူးမြောင်းရေဝင်လာပြီဆိုရင်

ခရီးသွားလာရာမှာ အခက်အခဲဖြစ်ပါတယ်။ အခုဆိုရင် တွံတေးတူးမြောင်းအရှေ့ဘက်ခြမ်းရှိ ကျေးရွာများဖြစ်တဲ့ ရှမ်းစုလေး၊ အုန်းပင်ချောင်း၊ ငွေပန်းစု၊ ရွှေလှေချောင်း(တွံ)၊ တမ္ပတီ၊ အမ္ပတီ၊ ကြို့လှမ၊ ကျေးရွာများသို့ အရှည်မိုင် ၈ မိုင် ၃ ဖာလုံမြေသားလမ်းဖောက်လုပ်ပြီးစီးသွားပြီးဖြစ်လို့ ကျေးလက်နေပြည်သူတို့၏ လူမှုရေး စီးပွားရေးများအမှန်ဖွံ့ဖြိုးလာပါပြီ” ဟု ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်မြင့်က ပြောသည်။

**Your Travel** | **သင်္ကြန်ခရိုင်ရုံး** | 01-223180 / 09-31679777 / 09-253634845  
ပတ်ဘုရားဂူခရိုင် | **မန္တလေး ဝန်ထောက်ပြင်ဦးလွင်ခရိုင်** | တောင်ကြီး/အင်းလေးခရိုင်  
Thipyithaya Sanctuary Resort | **Scania Car** | Scania Car  
April 12-16 ၁၉၅၀၀၀ ကျပ် | April 12-16 ၁၉၅၀၀၀ ကျပ် | April 12-16 ၁၉၅၀၀၀ ကျပ်

**အပြန်** | မဟာဗေဒီမြိုင်ဆောင်ပေးတာကြောင့်ရေသာပေါင်းတော်မူသည့် ရေတိုပျောက်ဆုတ်  
(၂) ဝေပလွှာရာမဆရာတော်ဘုရားကြီးညွှန်ပြသော ဂုဏ်တော်-သရဏဂုံအကျင့်၊ မြတ်စွာဘုရားရှင်ပြင်တော်မှထူးထူးခြားခြားတော်ရား လယ်တီယုဇာတိတော်မူခြင်းနှင့်ပစ္စုပ္ပန်တရားတော် ရေးဟောင်းသမိုင်းဝင်လေ့ရှိစေတော်မူ၏။ အဘုရားမာရ်ခရီးဆရာတော်ကားကုန်း၊ မူလမင်းကွန်းဝေတဝန်ဆရာတော်ကြီးအမှတ်တရ၊ မကျေမြို့နယ်ဘုရားပြကျေးရွာမှလှူဒါန်းတော်မူသည့် ဆရာတော်ကားကုန်း သာယာဝတီတိုက်၊ သုံးဆယ်မြို့နယ်ခန္ဓာမပုပ်ပျက်မယွင်းသည့်ဆရာတော်ကြီး ဘဒ္ဒန္တအရှင်ဘုရားကလောင်တော်၊ မဟာဗေဒီမြိုင်ဆရာတော်ဘုရားကြီးအား ဘိုင်ဖိကယ်ပျက်အတွင်းမှူးမြေကြည့်သို့ပေးတော်မူခြင်း၊ ရွှေကံကုလေးညောင်တော်ရပ်တော်မြတ်၏ထူးဆန်းသောကျောက်ဆည်ခရီးစဉ်၊ အမှအကျိတ်ကင်ဆာရောဂါများအတွက် နှုတ်လေးညောင်ဆေးမြစ်ဥ၊ ပပေးဇီဝဆေးနေသောစားမဆရာတော်၊ ဝိဇ္ဇာဆေးများချမ်းမိုင်လောဆရာတော်ကြီး၊ လင်ပိုင်နှင့်ဂရုစိုက်ရုံရပ်များ၊ မဟာပထမပညာစံပြုပြင်ပုံစံချုပ်ပိုင်လောဆရာတော်ကြီး(၂) ဟတ်သိမ်းမကောင်းသောရာဂါမှဆင်းရဲခြင်း ကျွန်တော်မှတ်တမ်းဆရာတော်ကြီး သန့်စင်တံတား၊ ယက်သိမ်းပင်နှင့်ကင်ဆာ၊ မျက်မှန်လွတ်စေတဲ့မျက်ကြည့်စာဆေး၊ ပင်လယ်အမှတ်(သို့)အသက်ဆုံးအေးဂင်လျှော့ရောဂါပေး၊ ဂင်သေးဆေးစွမ်းဟစ်လက်ကြွစွမ်းကတိတ်သတ္တန်ဝင် ဗျည်းပေအာရုံအား၊ အမှန်ကိုဆိုခြင်းအတွက်သုဂ္ဂိုလ်ကံဆောင် အပရိယညီဆောင်ပေး၊ ကောင်းကျိုးစွမ်းဖြင့်.....

**iStock** | ကုန်ပစ္စည်းထိန်းကွန်ပျူတာနစ်  
ကုန်ရောင်း/ကုန်ဝယ်စာရင်း | ငွေစာရင်း  
ကုန်လက်ကျန်စာရင်း | ကုန်တစ်မျိုးချင်းစီ၏ အမြတ်စာရင်း  
အကြွေးစာရင်း | လုပ်ငန်းတစ်ခုလုံး၏ အရုံးအမြတ်စာရင်း  
Contact Us ...  
YGN 09-43064181, 09-252424002, 09-254151516  
MDY 09-43200283, 09-257333214  
NPT 09-974432762, 09-974432763  
Galaxy Software Co.,Ltd.  
www.galaxy.com.mm

**မြန်မာ့စွယ်စုံစာရုံအကြီးဆုံးရောင်းပွဲကော်**  
**MYANMAR CULTURE VALLEY (Shopping Center)**  
**( 3.4.2015 ) to ( 9.4.2015 )**  
**Daily 9:00 AM to 9:00PM**  
ရော်ငြေရေးအစီအစဉ်များစွာဖြင့် စင်ဆက်သွားပါမည်  
သင်္ကြန်အကြိုပတ်ရှင်အဝတ်အထည်/ပစ္စည်းအမျိုးမျိုး၊ မြန်မာရိုးရာအဝတ်အထည်/ပစ္စည်းအမျိုးမျိုး၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုး၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုးတို့ကိုရုံလင်စွာချေးနှုန်းချိုသာစွာ အထူးလျှော့ချေးများဖြင့်ရောင်းချပေးသွားပါမည်။  
ရွှေတိဂုံဘုရားအနောက်ဘက်မုခ်၊ ပြည်သူ့ရင်ပြင်နှင့်ပြည်သူ့ဥယျာဉ်ဝင်း၊ ဦးပိစာရလမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ဗုန်း - ၀၉ ၂၅၀၂၀၃၉၆၊ ၀၉ ၂၅၃၅၂၄၀၉

ပြည်တွင်းရေးရာ

ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း ပညာပေးခြင်းနှင့် မီးဘေးကြိုတင် ကာကွယ်ရေး လက်တွေ့သရုပ်ပြသ

မင်းလှ ဧပြီ ၅
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်ခရိုင် မင်းလှမြို့တွင် ယာဉ် စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အသိပညာပေးဟောပြောပွဲနှင့် မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေး မီးငြိမ်းသတ်နည်း လက် တွေ့သရုပ်ပြသခြင်းကို မတ် ၃၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက ရေနံဓာတုစက်ရုံမှ (မန်းသံပရာကန်) အားကစားကွင်း အတွင်း ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လမ်းချဲ့ခြင်း၊ ရေနုတ်မြောင်းတူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ပြုလုပ်

ကျွန်းလှ ဧပြီ ၅
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကျွန်းလှမြို့၌ ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရေးပြီး ရေစီးရေလာ ကောင်းမွန်စေရန်ရည်ရွယ်၍ လမ်းချဲ့ခြင်း၊ ရေနုတ်မြောင်းတူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ဧပြီ ၁ ရက်က ပျဉ်းမမြိုင်ရပ်ကွက် အောင် ဇေယျလမ်းတွင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။



ရေနုတ်မြောင်းတူးဖော်ပေးတဲ့ အတွက် ရေစီးရေလာကောင်းမွန်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဟု ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဆန်းဇော်က ပြောသည်။

မန္တလေး-မြစ်ကြီးနား အမှတ် ၉၃၃ အဆန်ကုန်ရထား နှင့်စီးအောင်ဘူတာအနီးတွင် ဘီးချော်မှုဖြစ်ပွား

အင်းတော် ဧပြီ ၅
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် အင်းတော်မြို့နယ် နန့်စီးအောင်ဘူတာအနီး၌ မတ် ၃၀ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၁၅ မိနစ်က မန္တလေး-မြစ်ကြီးနား အမှတ် (၉၃၃) အဆန်ကုန်ရထား ဘီးချော်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မိုးပွင့်(အထူး)စီမံချက် အိမ်ထောင်စုစာရင်းနှင့် စိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ပြုလုပ်ပေး

ကျောက်ပန်းတောင်း ဧပြီ ၅
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးခရိုင် ကျောက်ပန်း တောင်းမြို့နယ် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် အမျိုးသားမှတ်ပုံ တင်ရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးမျိုးခိုင်နှင့်ဝန်ထမ်း များသည် မြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာအုပ်စုများ၏ လိုအပ် ချက်အလိုက် အသက် (၁၈) နှစ်ပြည့်ပြီး နိုင်ငံသားအရည် အချင်းပြည့်မီသူများနှင့် အိမ်ထောင်ခဲ့၊ အိမ်ထောင်စု အသစ်များအတွက် အိမ်ထောင်စုစာရင်းပုံစံများ အသစ်ပြု လုပ်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းတို့ကို မိုးပွင့်(အထူး)စီမံချက်ဖြင့် ကျေးရွာများအရောက် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိရာ မတ် ၃၀ ရက်တွင် အမြောင်ကန်ကျေးရွာအုပ်စု၌လည်း ကောင်း၊ မတ် ၃၁ ရက်တွင် တလိုင်ကန်ကျေးရွာအုပ်စု၌ လည်းကောင်း ကွင်းဆင်း၍ One Stop Service စနစ်ဖြင့် နေ့ချင်းပြီးဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

GOLDEN STAR Travels & Tours
ဧည့်ဝတ်စုံ-ပုဂံ-ပုဂံ-ပရတီ Apr-12
ပုဂံ-ပုဂံ-ပရတီ Apr-12,13
ပုဂံ-အလောင်းတော်တဿပ Apr-11
တောင်ကြီး-အင်းလေး-ပင်းတယ် Apr-12,13,17
မန္တလေး-မြင်ဦးလွင်-စစ်ကိုင်း Apr-12,17
ပုဂံ-ပုဂံ-တောင်ကြီး-အင်းလေး Apr-11,12
ထားဝယ်(ရင်တိုရေ)-မော်လမြိုင်-စစ်ကိုင်း Apr-11
ကျိုက်ထီးရိုး-ခရောင်သာ-ငွေဆောင် (မေ့စဉ်)
Ph: 209200, 703448, 430480, 544383, 705968, 09-5081580

မြန်မာ့ကောင်းကင်ကြွယ်
အလောင်းတော်ကဿပ (သီးသန့်)
ဝန်ထမ်းပျားအတွက် အထူးအစီအစဉ် Apr 13
ချောင်းသာ/ငွေဆောင် Package
စီစဉ်ပေးသည်
09-73234009, 09-73104317, 09-253251638

ကိုညက် KO NYAN
Car Rental & Travel Service
ဘုရားပုထိုးစဉ်အမျိုးမျိုးနှင့်လှည့်ပတ်အတွက်
Model မြို့ ကားသစ် မျိုးစုံ ရောင်း/ဝယ်/ငှားရမ်းပေးပါမည်။
ယာဉ်ပိုင်ရှင်များလည်း ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။
09-5078440, 01-551649, 01-209183

နန်းဆိုင်ရွှေ
၂-ဥပဒေ-ရက်စဉ် ငွေ (၁၅) ထုတ်ပေးခြင်း
အလောင်းတော်အတွက် အထူးအစီအစဉ်
၀၉-၅၀၈၀၁၁၀၀၀၀
၀၉-၅၀၈၀၁၁၀၀၀၀

ရွှေဘုရား
ကျိုက်ထီးရိုး(မေ့စဉ်)
ခရောင်သာ (မေ့စဉ်)
ငွေဆောင် (မေ့စဉ်)
209077, 209388, 09-73167000

Topsyne Herbal Cream
မြန်မာနိုင်ငံ အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဌာန (FDA) မှ အလှကုန် ထုတ်လုပ်ခြင်းထောက်ခံချက်အမှတ် - 1308 PC 0021
မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ အသိပညာပေးအဖြစ် အသိပညာပေးရန် ပြုလုပ်ထားပါသည်။
Apple Production Co., Ltd.
ရန်ကင်း (ရုံး) - 01-581391, 581844, 581886, 09 49316408, 09 8618081, 09 5020489

ချို သင်္ကြန်မှာ ချိုခွဲအထူး ချိုသွားရုံအောင်...
စိတ်တော်/ထပ် ရုံးအတွက် အထူးအစီအစဉ်
Restaurant, Hotel, VIP Tour Express - SCANIA (2+1, 2+2) ကားသစ်ကြီးများဖြင့်
သင်္ကြန်သီးသန့်များအားလုံး 50% Discounts အားလုံးစီမံခြင်း
ပုဂံ-ညောင်ဦး-ပုဂံ-ပရတီ (စွယ်စုံစားဆေးဆေးခြင်း) လမ်းဘေးရုံ
သင်္ကြန်သီးသန့် (၄) ခု (၅) ရက် ရေစိုစဉ် Dinner စားရင်း/ချောပြုပေးပါ
ပုဂံ-မန္တလေး-စစ်ကိုင်း-မြင်ဦးလွင် (စွယ်စုံစားဆေးဆေးခြင်း) ညစိုင်း Dinner စားရင်း/ချောပြုပေးပါ။ ငွေ/၅၅၀ ယာဉ် 328800 ယာဉ် 160000
၂၀၁၅ သင်္ကြန်အတွက် သီးသန့်အဆင့်မြင့် စိတ်ကြိုက် ချိုခွဲအစီအစဉ် ကြိုတင်စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။
အမှတ်(၅၅) Orange Center ဘေး ဝေဖေယန္တရလမ်း၊ သယ်နန်းကျွန်း။
Ph: 09-420073607, 09-73211079, 09-49250637

စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန
မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း
(အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)
(၆/၂၀၁၅)
၁။ မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းအတွက် အောက်ဖော်ပြပါရေနံတူးဖော်/ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသုံး ပစ္စည်းများအား နိုင်ငံခြားငွေ(အမေရိကန်ဒေါ်လာ)/မြန်မာ့ကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်။
စဉ် တင်ဒါအမှတ် ပစ္စည်းအမျိုးအမည် မှတ်ချက်
(၁) IFB-001(15-16) 4" Dia Discharge Vibrator Hose and 4" Dia Hammer Union (2) Items USS
(၂) IFB-002(15-16) Electrical Spares for USS Oil Well Rig (26) Items USS
(၃) DMP/L-001(15-16) PGGO 140 Gear Oil (1) Lot KS
(၄) DMP/L-002(15-16) Hydraulic Oil (H.O.L) (1) Lot KS
(၅) DMP/L-003(15-16) Cooling Fan Motor, Water Pump & Motor, Oil Pump & Motor for CNG Compressor (4) Items KS
၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံများကို ကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ ရုံးချိန်အတွင်း စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း၊ ရုံးအမှတ်(၄၄)၊ နေပြည်တော်တွင် လာရောက်ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။
၃။ အဆိုပါအိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို ၄-၅-၂၀၁၅ ရက် ၁၆:၃၀ နာရီတွင် နောက်ဆုံးထား၍ ပစ္စည်းစီမံဌာန၊ မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း၊ ရုံးအမှတ်(၄၄)၊ နေပြည်တော်သို့ (လူကိုယ်တိုင်) လာရောက်ပေးသွင်းရန် ဖြစ်ပါသည်။
မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း
ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၀၉၇/၄၁၂၀၆

<b>UNIQUE STAR TRAVELS</b> ဥရောပ(အင်္ဂလန်) Apr:7,9,12,13 (၆ 3၅00) ဟောင်ကောင်(မကာဝဒို) Apr:12 (၆ 1900) တိုရိုနိုယား Apr:11,12 (၆ 2300) ကမ္ဘောဒီးယား(ဇီယက်နမ်) Apr:11 (၆ 1300) 70/A,Kahnave Pagoda Rd,Bahan,8604964, 8604965, 8604966. 708353. 705723. 0973109133, 0973109144, 0973109155, 0973109166		အနောက်ပတ္တနာ(6D) Dream/Safari World, Emerald Buddha, Byoke Sky / Cruise Dinner, Tiger Zoo, Nong Nooch Garden, Akaza Show, Ayutthaya] Apr:10,11,12,13,14,17, 25/ May: 2, 9, 16, 23, 30 (၆ 300) အနောက်ပတ္တနာ(6D) [ PhiPhi / James Bond Island, Fantasy Show ] Apr : 11, 12, 13, 14 / May: 2, 16, 30 (၆ 500) အနောက်ပတ္တနာ(6D) Apr: 11 / May: 2, 30 (၆ 500) အနောက်ပတ္တနာ(8D) Apr: 11 / May: 2 (၆ 700) ဖူးဇာင် (4D) Apr: 10, 11, 12, 13, 18 / May: 30 (၆ 300) ဖူးဇာင် (4D) Apr: 13,14 / May: 2, 16, 30 (၆ 300) တွမ်ပေး-သေဇီ ကရီးယန်း(၆) Apr: 11,12 / May:30 (၆ 400)	<b>UNIQUE TRAVELS &amp; TOURS LTD.</b> တောင်ကြီး Apr:11,12,13,18 (၆ ၆၀,၀၀၀) ပုဂံ(တောင်ကြီး) Apr: 12 (၆ ၅၀,၀၀၀) ပုဂံ(စွယ်တော်လေးဆူ) Apr: 12,13 (၆ ၆၅,၀၀၀) ပုဂံ(မန္တလေး) Apr: 12,13 (၆ ၆၅,၀၀၀) ပုဂံ(ရွှေစက်တော်) Apr: 12,13 (၆ ၆၅,၀၀၀) ချောင်းသာ Apr:8 (Hotel Max) ၂၅၀,၀၀၀ ငပလီ Daily (Merciel Hotel & Resort) (၂၅၀,၀၀၀) ငွေဆောင် Daily ၂၅၀,၀၀၀
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	--	----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

**စစ်တက္ကသိုလ် အမှတ်စဉ်(၄၁) ပိုလ်လောင်းသင်တန်း**  
 (၁၅)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အခမ်းအနား  
 အလှူတော်မင်္ဂလာနှင့် မိတ်ဆုံညစာစားပွဲ စိတ်ကြားလွှာ

အမှတ်စဉ်(၄၁) ပိုလ်လောင်းသင်တန်းသည် အမိ စစ်တက္ကသိုလ်တွင် လေးနှစ်လေးမိုး ပညာရည်နို့သောက်စို့ခဲ့ပြီး တိုင်းပြည်တာဝန် အသီးသီးကို ထမ်းဆောင်ခဲ့ရာ ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၇ရက်တွင် (၁၅)နှစ်ပြည့်မြောက်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါသည်။ (၁၅) နှစ်ပြည့်အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ကျောင်းဆင်းသင်ချမ်းများမှ တိုင်းပြည်တာဝန်ကို ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်ရင်း အသက်ပေးလှူဒါန်းကြသော သူငယ်ချင်းများအတွက် ရည်စူး၍ ပိုလ်တထောင် ကျိတ်ဖေးအပ်ဆောင်ပြီး ဓေတီတော်မြတ်ကြီးရှိ လှူဒါန်းထားသောကျောက်ဆင်းတူ တော်ဘုရားအား အနေကဇာတင်ခြင်း၊ သံဃာတော်များအား ဆွမ်းကပ်လှူဒါန်းခြင်းနှင့် မိတ်ဆုံညစာစားပွဲ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့ပါ၍ သူငယ်ချင်းများမိသားစုနှင့်တကွ တက်ရောက်နိုင်ပါရန် စိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

**အလှူတော်မင်္ဂလာအစဉ်-**  
 မင်္ဂလာနေ့ရက် - (၁၃၇၆ ခုနှစ်၊ တန်ခူးလပြည့်ကျော် ၄ရက်) ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၇ရက်  
 မင်္ဂလာအချိန် - နံနက် ၁၀:၀၀ မှ ၁၂:၀၀နာရီအထိ  
 မင်္ဂလာနေရာ - ပိုလ်တထောင်ဓေတီတော်မော်ဗျာရုံ  
**ညစာစားပွဲ အစီအစဉ်**  
 ၇-၄-၂၀၁၅ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ည ၇:၀၀နာရီမှ ည ၁၀:၀၀နာရီအထိ၊ မြရိပ်ညိုဟိုတယ်မြက်ခင်းပြင်တွင် မိတ်ဆုံစားပွဲ ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

**ရွှေတင်္ကန်** မိုးထည်တိုက်  
**သင်္ကြန်နှစ်သစ်ကူးအကြိုအထူးဈေးရောင်းပွဲတော်**  
 (1.4.2015) ~ (7.4.2015)  
 up to **50%**

**ရန်ကင်း(၁)** အမှတ် - ၁၆၁၊ အနောက်ဘက်တန်း၊ ပိုလ်လောင်းဆင်းလမ်း၊ ပန်းပဲတန်း၊ ရန်ကင်း၊ ဝန်း - ၀၁ - ၂၄၃၅၆၂  
**ရန်ကင်း(၂)** အမှတ် - ၁၂၅ - ဝိသုဒ္ဓိတောင်ရွာတိုက်လမ်း၊ သုတေသနတိုက်နှင့်ပျက်နာချင်းဆိုင်လမ်း၊ ရန်ကင်း၊ ဝန်း - ၀၉ - ၇၃၀၃၅၆၅  
**ရန်ကင်း(၃)** အမှတ် - ၄၇၅၊ ပြည်လမ်း၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ နှာမတ်တောင်လမ်းအနီး၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်း၊ ဝန်း - ၀၁ - ၅၂၂၀၀၉  
**မန္တလေး** အမှတ် - ၇၀၊ ဂုလမ်း၊ ၁၄လမ်းနှင့် ၃၅လမ်းကြား၊ ရတနာပုံရိပ်ဖွန်းပလာစာအနီး၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေး၊ ဝန်း - ၀၂ - ၂၄၃၅၆၂

**Y.E.S. Since 1994** အထူးသင်တန်းဗဟို  
 B.A.(Hons.)(English), M.A.(ESL)(Hawaii, USA) ဦးစီးဌာန  
**International English Language Centre**  
 တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း ဖြေဆိုထားသူများဆောင်ရွက်ပြီးသူများ နှင့် ဘွဲ့ကြို၊ ဘွဲ့ရများအတွက်

<b>Basic Spoken English</b>	<b>Grammar Foundation Course</b>
Mon to Thurs-1:00-3:00-5:00pm 27Apr	Mon to Thurs - 1:00-2:30 pm 27Apr
Mon to Thurs-5:30-7:00 pm 27Apr	Mon to Thurs-10:00-12:00 am 27Apr
Mon to Thurs-10:00-12:00 am 27Apr	<b>Structure &amp; Written Expression</b>
Sat & Sun - 12:30-3:30 pm 25Apr	Sat & Sun - 12:30-3:30-6:30pm 25 Apr
Sat & Sun - 3:45-6:45 pm 25Apr	Mon to Thurs-1:00-3:00pm 27 Apr
<b>Pre-Intermediate English</b>	Mon to Thurs-5:30-7:00pm 27 Apr
Mon to Thurs-10:00-12:00 am 27Apr	Mon to Thurs-3:00-4:30pm 27 Apr
Mon to Thurs-1:00-3:00 pm 27Apr	Mon to Thurs-4:30-6:00pm 27 Apr
Mon to Thurs 5:00-7:00 pm 27Apr	<b>Basic Writing Course</b>
Mon to Thurs 10:30-12:30 am 11 May	Sat & Sun - 12:30-3:30 pm 25 Apr
<b>Vocabulary Enrichment Course</b>	Sat & Sun - 3:45-6:45 pm 25 Apr
Sat & Sun - 10:00-12:00 am 25 Apr	Mon to Thurs-10:00-12:00am 27 Apr
	Mon to Thurs-3:00-4:30pm 27 Apr

**TOEFL, ITLTS, SAT, APLAWG, IE**  
 No.190, 2<sup>nd</sup> Flr., 28<sup>th</sup> St(Upper), Pabedan Tsp. Ph: 01-243950, 240910

**AKK SHOPPING CENTRE** ကျပ် ၂၀၀၀၀ ပိုးနှင့် အထက် ဝယ်ယူအားပေးသူတိုင်းအတွက်  
 Your Store, Your Place  
**SPECIAL LUCKY DRAW** ကံစမ်းမဲအထူးအစီအစဉ်

**1<sup>st</sup> Anniversary** 23<sup>rd</sup> March - 31<sup>st</sup> May, 2015

**Lucky Draw Opening - 31<sup>st</sup> May, 2015**  
 ဝေးဝေးတစ်ကမ်းလမ်းမကြီး၊ ဝေဇနမုတ်တိုင်း နှင့် ဘုရားလမ်းမုတ်တိုင်းကြား၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ Ph: 01-666080, 8661483, 662142

**PUN HLAING HOSPITAL**  
**မြန်မာ့နှစ်ဆစ်ကူးအထူးအစီအစဉ်**

ပန်းလှိုင်ဆေးရုံကြီးနှင့်ပန်းလှိုင်ဆေးခန်းတို့တွင် အဆင်ပြေတိကျသောဝန်ဆောင်မှုများနှင့် ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးခြင်းအစီအစဉ်များကို အထူးသက်သာသောနှုန်းထားများဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးနေပြီဖြစ်ကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

**'ကျန်းမာပျော်ရွှင်တဲ့မိသားစုဘဝကိုပိုင်ဆိုင်ဖို့ပုံမှန်ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးကြပါရဲ့'**

**April 1<sup>st</sup> ~ 30<sup>th</sup> Only**

**ဆက်သွယ်ရန် - (၀၁) ၆၈၄ ၃၂၁၊ ၆၈၄ ၃၂၅၊ ၆၈၄ ၃၃၆၊ ၂၄၃ ၀၁၀၊ (၀၉) ၄၂၁၀ ၄၂၆၇၉** Email : marketing-phi@spa-mm.com

LIKE US ON facebook Pun Hlaing Hospital









ကြေး

(၃၅)နှစ်ပြည့်မင်္ဂလာဆောင်တောင်း

ချစ်ဖေဖေ ဦးကျော်ဝင်းနှင့် ချစ်မေမေ ဒေါ်သန်းသန်းဌေးတို့၏ ၆-၄-၂၀၁၅ရက်တွင် ကျရောက်သော (၃၅)နှစ်ပြည့် “ကျောက်စိမ်းရတု” မင်္ဂလာရက်မြတ်မှသည် နောင်နှစ်ပေါင်းများစွာတိုင်အောင် ချစ်သော မိသားစုနှင့်အတူ ကျန်းမာပျော်ရွှင်စွာဖြင့် လောကီလောကုတ္တရာအကျိုး နှစ်ဖြာကို ထမ်းဆောင်နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်း တောင်းလျက်။

- သားကြီး - ကိုကျော်ဇေလတ်(Co-founder, iNnowave IT Solutions)- မစုမြတ်အောင်(Manager, Kanematsu Coporation)
သမီးလတ် - ဝိဇ္ဇာမိုး၊ မိုးသန်းထွန်း-မသဉ္ဇာညိုမိုး
သမီးငယ် - ဒေါက်တာ ရွှန်းလဲ့ညိုမိုး(M.B.,B.S)
ချစ်မြေး - မောင်အောင်မြတ်ဇေ

ရေပေးစနစ် အထူးဝန်ထမ်းများ... ဝန်ထမ်းများ၏ အားထုတ်မှုကို အားပေးရန်အတွက်... နေပြည်တော်၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရွှေလှိုင်မြို့နယ်၊ ရွှေလှိုင်မြို့နယ်၊ ရွှေလှိုင်မြို့နယ်... ဖုန်း 09-425334456, 09-49578205, 09-49323965, 09-250233599

အများသိစေရန်ကြေညာချက်

ရန်ကုန်မြို့တော်စည်သာယာရေးကော်မတီပိုင် တိုက်ခန်းကို လက်ရှိအမည်ပေါက်ထံမှ ဝယ်ယူ၍ အဆောက်အအုံနေထိုင်ခွင့် စာချုပ်ပျောက်ဆုံးခဲ့ပြီး အမည်ပြောင်းလဲပေးရန် လျှောက်ထားလာခြင်းအား ခွင့်ပြုရန်မသင့်ကြောင်း ကန့်ကွက်လိုပါက စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများနှင့်အတူ ကြော်ငြာသည့်နေ့မှ(၁၄)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အကြောင်းကြားလိုက်သည်။

Table with 3 columns: No., တိုက်ခန်းအမည်ပေါက်အမည်၊ မှတ်ပုံတင်အမှတ်, အမည်ပြောင်းလျှောက်ထားသူအမည်၊ မှတ်ပုံတင်အမှတ်, လျှောက်ထားသည့်တိုက်ခန်းအမည်၊ မှတ်ပုံတင်အမှတ်. Includes details for 'အမည်ပြောင်းလျှောက်ထားသူ' and 'အမည်ပြောင်းလျှောက်ထားသူ'.

စေတနာရှင်... ကျိုက်ထီးရိုး / ချောင်းသာ (ဒေသ)
သင်္ကြန်ခရီးစဉ်များ Apr 12, 13, 17, 18 ခွက်မည်း၊ ကြိုတင်လက်မှတ်ရောင်းချပြီး
\*ရွှေစက်တော်(၄)ရက်\*ရွှေစက်တော်၊ ပုဂံ၊ ပုပ္ဖာ(၅)ရက်\*ရွှေစက်တော်၊ အလောင်းတော်(၅)ရက်
\*ရွှေစက်တော်၊ ပုဂံ၊ ပုပ္ဖာနှင့်ဆက်၍ (တောင်ကြီးသင်္ကြန် / မင်းသင်္ကြန်)..... (၈)ရက် / (၁၁)ရက်
\*မင်းသင်္ကြန်(၅)ရက်\*တောင်ကြီးသင်္ကြန်(၅)ရက်\*ဆက်၍ ရွှေစက်တော်-တောင်ကြီး(၆)ရက်
\*ပုဂံ-ဓညာဦး၊ ပုပ္ဖာ၊ (၄)ရက် \* အလောင်းတော်ကာသယ၊ မုံရွာ၊ စစ်ကိုင်း၊ (၄)ရက် ကာချီနွယ်ရိုး
\*ထားဝယ် - ရင်ကိုရှင်၊ မောင်းမကန်၊ မျက်ရစ်၊ ကျီကွမီ၊ စက်စံ ..... (၆)ရက် ဖြာရှုနိုင်ပါသည်။
အဆင့်မြင့်ခရီးစဉ် Hotel တည်း Restaurant တည်း အဆင့်မြင့် ကားသင်္ကြန်များဖြင့်
\*ပုဂံ-ဓညာဦး(ဧည့်တော်လေးဆူ) ပုပ္ဖာ၊ မုံရွာ (၄)ရက် (Apr 13) 140000
(Apr 18) 120000
၂၀၁၅-ထပ်သုတ်လမ်း(အထက်) 392704, 09 50 66657, 09 73017110

မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန
ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန (အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)
၁။ မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ခု တက္ကသိုလ်အတွင်း ဂျပန်ဘဏ္ဍ (ODA Loan) ဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးမြို့တိုးချဲ့မြို့ရေပေးရေးလုပ်ငန်းအတွက် လိုအပ်သော ပစ္စည်းများအား တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်။ နေရာအသိရှိရန်အတွက် တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်။

Table with 4 columns: Sr No, Name of Work, Component, Lot No.
1. Lot 1(Pipe & Accessories) From Kandawgyi Reservoir to Maekhong pump station Replacement of water main pipe line project (PVC Class Related) 14"ø,12"ø PVC(C1;13.5), 18"ø,14"ø,12"øPVC Valve Socket & Elbow, Other Accessories Lot1.1
2. Lot 2 From Kandawgyi Reservoir to Maekhong pump station Replacement of water main pipe line project (GI Class Related) 20"ø,18"ø,14"ø,12"ø GI Pipe 18"ø,14"ø,12"ø GI Flange,Gate Valve, Air Valve, Flow Meter and Other Accessories Lot1.2

၂။ ပစ္စည်းများ၏ နည်းပညာစံချိန်စံညွှန်းအဆိုပြုလွှာ (Technical Proposal)နှင့် ဈေးနှုန်းအဆိုပြုလွှာ(Financial Proposal)များကို ၃၀-၄-၂၀၁၅ရက် ၁၂:၀၀နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ တင်သွင်းရမည်ဖြစ်ပြီး တင်သွင်းပုံအား ၃၀-၄-၂၀၁၅ရက် ၁၃:၀၀နာရီတိုင်တွင် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါသည်။
၃။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ၃-၄-၂၀၁၅ရက်မှစ၍ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ် (၁၄) နေပြည်တော်(တယ်လီဖုန်းအမှတ်-၀၆၇-၄၀၉၄၀၇၊ ၄၀၉၂၁၅)တွင် ဆက်သွယ်ရယူနိုင်ပါသည်။ တင်ဒါခေါ်ယူရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ
မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန

GL အဆင့်မြင့်ခရီးသွားလုပ်ငန်း
\*ပြည်အကောက်တောင်(နေချင်းပြန်) Apr 13,16
\*တောင်ကြီး၊အင်းလေး၊ပင်းတယ၊ကလေး Apr 13
\*မန္တလေး၊ပြင်ဦးလွင်၊စစ်ကိုင်း၊မုံရွာ၊ကာသယ Apr 12
\*ပုဂံ(စွယ်တော်လေးဆူ)၊ပုပ္ဖာ၊မန္တလေး၊ပြင်ဦးလွင် Apr 12
\*ထားဝယ်၊ကန်ချကာဘူရီ၊မောင်းမကန်ကမ်းခြေ Apr 12
\*ထားဝယ်ရှင်ကိုးရှင်၊မောင်းမကန်ကမ်းခြေ Apr 12
\*ချင်းပြည်နယ်(နတ်မတောင်)၊ပခုက္ကူ Apr 12
\*ကျိုက်ထီးရိုး၊မော်လမြိုင်၊ကျိုက္ကမီ၊စက်စံ Apr 12
\*မန္တလေး၊စစ်ကိုင်း၊မင်းကွန်း၊မိုးကုတ် Apr 12
အမှတ်(၁၀၀)လမ်းသစ်လမ်းလမ်းမတော်မြို့နယ်၊ရန်ကုန်မြို့။
09 73040050, 09 73040051, 09 73040052
09 51364666, 09 86364666, 09 73040053

Modern Myanmar Travels ကား၊မြို့၊ပင်လယ်၊ဘူရီ၊ဝိသုဒ္ဓိ၊ပင်လယ်
ချောင်းသာ(သင်္ကြန်) Guest Package ကျိုက်ထီးရိုး (နေ့စဉ်)
ငွေဆောင် (သင်္ကြန်) Hotel + ကားခ ချောင်းသာ (နေ့စဉ်) 35000
Guest Package
သင်္ကြန် (ငွေဆောင်၊ချောင်းသာ- Hotel / Guest) အခန်းစဉ်ပေးသည်။ ငွေဆောင် (နေ့စဉ်) 68000
Hotel (2) Night
၂၃မိုး၊ ၃၇လမ်း(အထက်)၊ ကျောက်တံတား 09-450047016.09-253540004

ယုံယုံမိသားရ သင်္ကြန်အဆင့်မြင့်အထူးခရီးစဉ်
ဘားအံ၊ မြဝတီ၊ မဲဆောက်၊ ပဝေါ
(စရိတ်ငြိမ်း ၂၀၀၀၀/ကျပ် Hotel အိမ်၊ Hotel စား)
ဧပြီ(၁၁မှ ၁၅) L~7 ယူဇနပလာဇာမြေညီ
ဖုန်း-၀၁-၂၀၀၇၄၇ လိုင်-ခွဲ-၁၃၁၅၊ ၀၉-၇၃၀၉၈၄၁

အင်းလေးချစ်သူ (Travels & Tours)
အဆင့်မြင့်ဘူရား၊ဖူးခရီးသွားလုပ်ငန်း
\* အင်းလေးချစ်သူ၏ ဂုဏ်သိမ်စင် ခရီးစဉ်များ
\* တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ကလေး၊ ပင်းတယ၊ ထပ်မံ၊ ကတ္တူ (Hotel-2N) (Apr-18/30-May-15) 119,000/-
\* ပုပ္ဖာ၊ ပုဂံ၊ စွယ်တော်လေးဆူ၊ ပြင်ဦးလွင်၊ ပခုက္ကူ (Hotel-2N) (Apr-24/30) 109,000/-
\* မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ စစ်ကိုင်း၊ အင်းဝ (Hotel-2N) (Apr-24) 109,000/-
Ph : 09421030814, 09250092602, 095010851

APEX Airlines The Smart Way to Fly
SPECIAL SMART PACKAGE
Nay Pyi Taw
APEX Airlines အိမ်နေပြည်တော် - ရန်ကုန် - ထားဝယ် - ဗြိတိ - ကော့စသောင်း လေကြောင်း ခရီးစဉ်များကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ(၇)ရက်နေ့မှ စတင်ဖြေဆိုမည်ဖြစ်ပြီး လေယာဉ်လက်မှတ်များကို Online မှတစ်ဆင့်သော်လည်းကောင်း၊ အောက်ပါ တယ်လီဖုန်းနံပါတ်များမှ တစ်ဆင့်မှာယူပြီး မိမိတို့နှင့် နီးစပ်ရာ APEX Airlines လေယာဉ်လက်မှတ် အရောင်းကော်မတီများထံတွင် ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။
Inclusive:
- Return Airfare
- Hotel with Breakfast
- Airport Transfer
from 100,000 Ks USD 100
Starting From 7th April 2015
APEX Airline Public Company Limited
Ground Floor, Seasons of Yangon International Airport Hotel, Mingalardon Township (11021), Yangon, Myanmar
Tel : 95 - 1 - 53 3300-311 Fax : 95 - 1 - 53 3312
Email : tro@apexairline.com, smkto@apexairline.com
Website : www.apexairline.com
Book Online: www.apexairline.com



# ရောဝတီဘဏ်

AYA Bank

နှစ်ဟောင်းကုန်လို့  
နှစ်သစ်ကူးချိန်  
တန်ခူးကာလ  
ဤအချိန်ဝယ်  
မြန်မြည်သားပေါင်း  
ကျန်းမာချမ်းသာ  
ဘေးရန်ကွာ၍  
စီးပွားလူမှု  
တိုးတက်စေပြီး  
ငြိမ်းချမ်းမှုပေါင်း  
ခညောင်းပါစေ  
ဆုမွန်လည်းဖြေ  
မေတ္တာလည်းဝေ  
ရောဝတီဘဏ်၏  
နှစ်သစ်လက်ဆောင်



# ကြေးမုံ

## ကြေးမုံ

**NEW MOTION** Travels & Tours  
အနာဂတ် အသစ်အပြောင်အတင် အနာဂတ်အတွက် အင်အားပြိုင်ပေးပါသည်။  
စွန့်လွှားသင်္ခါလွင် သင်္ကြန်ခရီးစဉ်



- ပုဂံ - April: 12, 13, 30
- မိုးကုတ် - April: 13
- မန္တလေး - April: 14, 30
- ပုဂံ-တောင်ကြီး - April: 11, 12
- တောင်ကြီး - April: 30
- ငွေဆောင်ခရီးစဉ် - April - 13-15 / April - 15-17  
( Myanmar Treasure Resort , Aureum Resort & Spa )

အမှတ်-16၊ ကျွန်းတောင်လမ်းမတန်း၊ Ph: 527 922, 538 811, 09-731 48922, 09-4925 2911, 4925 2922.

**POPULAR STAR** Travel & Services  
လမ်းဆန်းလမ်းပြိုင် သင်္ကြန်ခရီးစဉ်

ဖောင်ကြီး - ဘင်းလေး - ပင်းတယ်  
ကလေး - ထိုသစ် - ငွေတော်ကဏ္ဍ

Apr 11, 12, 13, 17 - 190000 ကျပ်  
Apr 30 - 130000 ကျပ်

ပန္နလေး - ပင်းကျွန်း  
ပြင်ဦးလွင် - စစ်ကိုင်း  
Apr 12 - 150000 ကျပ်

Scania (2+2) Bus, 3 Stars Hotel, Restaurants

သင်တန်းကြေးသင့်စွန့်ခွဲ အင်အားစုကား မြန်မြန်မြော့ဆောင်ချင်သူများအတွက်



**GETC**  
အခြေအနေ: 537895, 502775  
စာအမှတ်: 549590, 09254148006  
www.getc-languageschool.com

Thingyan Promotion **25 % OFF** in April! **Enroll Now!**

အမှတ် ၄၄ (ပထမထပ်)၊ နှုတ်သင်္ဃာတိုက်၊ အလုံမြို့နယ်၊  
Ph : 01 2301866 , 09 5129134, 09 799676523

**“စိန်ရွှေပွား”** အထည်အလိပ်မျိုးစုံရောင်းဝယ်ရေး

- \*ဟိုတယ်နှင့်တည်းခိုခန်းလုပ်ငန်းသုံး အိပ်ရာခင်း ၁၀၀% ချည်သားဖြူမျိုးစုံ
- \* Heart to Heart<sup>®</sup> အရည်အသွေးမြင့် ချည်အိပ်ရာခင်း၊ ခေါင်းဖုံးစွပ်၊ ဖက်လုံး
- \* ရွှေမောင်နီ<sup>®</sup> ခန်းဆီးလိုက်ကာ (မြန်မာပြည်တွင်ဂုဏ်ယူစွာ ချုပ်လုပ်သည်)

ဝယ်ယူအားပေးသူမိဘပြည်သူများ စိန်ရွှေ ရတနာဒီရေအလားတိုး ပွား ကြပါစေ။  
အမှတ် (၁၅၄/၁၅၆) မြေညီထပ်၊ ဗညားဒလလမ်း၊ မင်္ဂလာတေးမီးပွိုင့်အနီး  
ဖုန်း - ၂၀ ၆၁ ၆၂၊ ၂၀၆ ၂၃၄၊ ၀၉ ၅၀ ၂၂ ၆၀၃၊ ၀၉ ၈၆ ၁၇ ၁၉၈

# လှိုက်လှဲစွာ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း



**Premium Home Co., Ltd** ၏ ၂၀၁၅ ခုနှစ် မတ်လ ၃၀ ရက်နေ့ အမှတ် (၁၂၅) လမ်း ၃၀၊ ၆၅-၆၆ လမ်းတွင်  
**GROHE SHOWROOM – Mandalay (Luxury Bathroom Fittings) ဆိုင်** အား  
အောင်မြင်စွာ ဖွင့်လှစ်နိုင် ခြင်းအတွက် လှိုက်လှိုက်လှဲလှဲ ဂုဏ်ယူ ဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း နှင့် နောင်နှစ်ပေါင်းများစွာ  
တိုင်အောင် တိုးတက် အောင်မြင်နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်း တောင်းအပ်ပါသည်။



**Kempinski Hotel, Nay Pyi Taw**




**PRO-1 HOME MART**  
Yangon & Mandalay



**JEWELLERY LUCK Construction CO., LTD.**



**ROYAL MODERN FUNITURE**



**Skywalk Shopping Mall**



**LOTUS ROYAL MYANMAR COMPANY CO.,LTD.**

- မြန်မာ မန္တလေး ကုမ္ပဏီလီမိတက်၊ မန်းမြန်မာဆောက်လုပ်ရေး  
ဦးသိန်းဇော် TZ Construction, Mandalay  
Aerial Co., Ltd, Mandalay  
Amazing Holidays Hotel & Resort  
Diamond Rise Business Hotel, Mandalay  
Mother Trading Co., Ltd, Mandalay  
Happy Home အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းရောင်းဝယ်ရေး၊ မန္တလေး  
သိရီ အိမ်ဆောက်ပစ္စည်း ရောင်းဝယ်ရေး၊ မန္တလေး  
ဒေါင်းဖန်း အိမ်အလှဆင်ပစ္စည်း အရောင်းခန်းမ၊ မန္တလေး

- 
- SHWE INGYINN HOTEL**
- Asia Express Co., Ltd, Yangon  
Hotel M Management Co., Ltd  
United Plaza Home Mart, Yangon  
Shwe Myitta Home Mart, Yangon  
ကိုညက်ထွန်း အိမ်ဆောက်ပစ္စည်း ရောင်းဝယ်ရေး၊ ရန်ကုန်  
ပြည်သင်းကျော် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်း ရောင်းဝယ်ရေး၊ ရန်ကုန်  
အာရှ ထိပ်တန်း အိမ်ဆောက်ပစ္စည်း ရောင်းဝယ်ရေး၊ ရန်ကုန်  
707 အိမ်ဆောက်ပစ္စည်း ရောင်းဝယ်ရေး၊ ရန်ကုန်



**99 CONDO တိုက်ခန်းငှားမည်**  
 ၉၀ (24x48) ပထမထပ်တိုက်ခန်းငှားမည်။  
 Phone,internet, aircon,carparking,lift,  
 ကြွေပြားခင်းပါဝင်သည်။  
 (CB Bank မျက်စောင်းထိုး၊ ဝိယောဘက်ခွဲအနီး)  
**Ph:0973072141, 09421069433,0932591717**

**ဆုဇွဲည** 09-31815390,09-792432296  
 09-31815395,09-792298138  
**သင်္ကြန်ပိတ်ရက်အထူးအစီအစဉ်(၅)ရက်သုံး: Apr 12(ဟိုတယ်၊စားစားဆိုင်၊အိပ်ခန်း)**  
 တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ပင်းတယ၊ ကုလုံ၊ ကလေး (ငြိမ်း) ၁၅၀,၀၀၀ /  
 မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ စစ်ကိုင်း၊ မုံရွာ၊ အလောင်းတော်ကသပ (ငြိမ်း) ၁၆၀,၀၀၀ /  
 ချောင်းသာ (ည၊ ၃၀၀) - ၁၂၀,၀၀၀ /- (Guest House) Apr 13 ကြိုတင်  
 ငွေဆောင် (ည၊ ၃၀၀) - ၁၅၀,၀၀၀ /- (Hotel) Apr 14 လက်မှတ်  
 မိသားစုအသင်းအဖွဲ့၊ ကုမ္ပဏီများအတွက်ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ကားမျို၊ ခွဲစိတ်လှူငှားသည်။

**အသင်းရောင်** 09421061860, 421099405, 421129597  
 www.alinyangtravels.com  
 Yutong, Kinglong, Japan တာရှည်ခံအစီအစဉ် -  
**Apr 3/12/17**  
 ငွေစက်ငွေ၊ အကောက်ငွေ (ငွေ) 45000  
 ငွေစက်ငွေ၊ ပုဂံ၊ ပုဂံ (ငွေ) 70000 + မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ မုံရွာ၊ စစ်ကိုင်း (ငွေ) 70000  
 ငွေစက်ငွေ၊ ပုဂံ၊ ဘေးကြီး (ငွေ) 95000 + ဘေးကြီး၊ အင်းလေး၊ ပင်းတယ (ငွေ) 70000  
 ငွေစက်ငွေ၊ အလောင်းတော် (ငွေ) 70000 + ဘေးကြီး၊ အင်းလေး၊ ပုဂံ (ငွေ) 90000  
 ငွေစက်ငွေ၊ ပုဂံ၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင် (ငွေ) 95000 + ဘေးကြီး၊ ပုဂံ၊ ဘေးကြီး (ငွေ) 90000  
 ပုဂံ၊ ပုဂံ၊ ဘေးကြီး၊ အင်းလေး (ငွေ) 80000 + ငွေစက်ငွေ၊ ဘေးကြီး၊ ပုဂံ၊ ဘေးကြီး 250000  
 ပုဂံ၊ ပုဂံ၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင် (ငွေ) 80000 + မန္တလေး၊ လားရှိုး၊ မုံရွာ၊ စစ်ကိုင်း (ငွေ) 100000  
 ဘေးကြီး၊ အင်းလေး၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင် (ငွေ) 80000

**သင်္ကြန်ပိတ်ရက်အထူးအစီအစဉ် နှင့် အထူး April (၇) ရက်နေ့မှာ သင်တန်းအသင်း ဗဟုသုတဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်း**

**KMD Computer Centre**

**Application & Professional သင်တန်းများအားလုံးအတွက်...**

Software Engineering  
 i-Office 2013  
 Network Engineering

**သင်တန်းကျော် 100% အထိ Discount**

Graphic Design  
 Web Design  
 AutoCAD 2013

**ရရှိနိုင်မည့်အခွင့်အရေးများ...**

- သင်တန်းအသွင် **Free**
- 40% Dis ခံစားခွင့်များ
- 30% Dis ခံစားခွင့်များ
- 20% Dis ခံစားခွင့်များ

(ပန်းဆိုးဆန်း) ခန်း - ၃၀၁၁၂၉	(ခရိုင်ကုန်း) ခန်း - ၅၂၄၄၃၆
(လှည်းဆန်း - ၁) ခန်း - ၅၂၄၄၀၀	(တာမွေ (၁-၂)) ခန်း - ၅၄၁၃၂၉
(သစ်ကြီးစေ့) ခန်း - ၃၀၄၂၆၀	(လမ်းမတော်) ခန်း - ၂၂၀၅၅၅
(လှည်းဆန်း - ၂) ခန်း - ၅၀၂၂၁၀	(ကမ္ဘာတော်) ခန်း - ၆၆၀၀၀၅

**ကမ္ဘာ့ နံပါတ် (၁) ခွန်အားဖြည့် အချို့ရည်**

**Red Bull**

© 01 2306666

**နားဆင်**



**ကြည့်ရှု**



**မျှဝေ**



**အသက်ဝင်နေတဲ့ ဘီဘီစီရဲ့ သတင်းတွေ တီဗီ၊ အွန်လိုင်း၊ မိုဘိုင်း နဲ့ ရေဒီယို**

**BBC**  
 မြန်မာပိုင်းအစီအစဉ်

သက်ဝင်လှုပ်ရှား ဖြစ်ရပ်များ



# တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့်ထပ်တူ အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတွင်းနေထိုင်ကြသော ပြည်သူလူထုအသီးသီးတို့သည် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရရှိပြီး အေးချမ်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော နိုင်ငံတော်ကြီး ဖြစ်ထွန်းပေါ်ပေါက်လာရေးအတွက် လိုလားတောင့်တလျက်ရှိကြပါသည်။

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ (UPWC) နှင့် တစ်နိုင်ငံလုံးအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ (NCCT) တို့အကြား တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်အခတ်တိုက်ခတ်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်မူကြမ်း (National Ceasefire Agreement-NCA) ကို ၂၀၁၅ခုနှစ်၊ မတ်လ(၃၁)ရက်နေ့တွင် သမ္မတကြီးရှေ့မှောက်၌ နှစ်ဖက်သဘောတူ လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ခြင်းအတွက် ကမ္ဘောဇဘဏ် လီမိတက်အနေနှင့် အထူးပင်ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါ တစ်နိုင်ငံလုံးအပစ်အခတ်တိုက်ခတ်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် မူကြမ်းပြုစုရေးဆွဲနိုင်ရေးအတွက် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသော ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ (UPWC)နှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၏ တစ်နိုင်ငံလုံးအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့(NCCT) တို့အား အထူးလှိုက်လှဲစွာ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းတင်ပါကြောင်း ဖော်ပြအပ်ပါသည်။



## ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း

၄.၄.၂၀၁၅ ရက်နေ့၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး၊ မင်္ဂလာခန်းမတွင် ကျင်းပပြုလုပ်သော ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အစိုးရ၊ ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန၏ ၂၀၁၃-၂၀၁၄ စည်းကြပ်နှစ်အတွက် ဝင်ငွေခွန်နှင့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် အများဆုံး ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည့် လုပ်ငန်းရှင်များအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနား၌ ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း **“တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် ဝင်ငွေခွန် ပထမ အများဆုံး”** ထမ်းဆောင်ခဲ့သော (မြန်မာကုမ္ပဏီ) **“ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက်”** အား နိုင်ငံတော်အတွက် တာဝန်ကျေပွန်စွာဖြင့် အခွန်ထမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့သည့်အပြင် တိုင်းပြည်စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်လည်း တစ်ထောင့်တစ်နေရာမှ ပါဝင်ကြိုးပမ်းအားထုတ်ခဲ့မှုအတွက် ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ခြင်းခံရသဖြင့် အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ပါကြောင်းနှင့် နောင်နှစ်များတွင်လည်း ယခုကဲ့သို့ နိုင်ငံတော်အတွက် အခွန်ဘဏ္ဍာအများဆုံး သယ်ပိုးထမ်းဆောင်နိုင်ပြီး နိုင်ငံအကျိုးပြုဆိုင်ရာ ကဏ္ဍအသီးသီး၌ ဆထက်ထမ်းပိုးတိုး ဆောင်ရွက်နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းများတောင်းအပ်ပါသည်။





ကြေး

**t x|OrfenfaMufif**  
 ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဒါယကာကြီး  
**Oat mifribn** (ဦးလှိုင်-အငြိမ်းစား၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်-အငြိမ်းစား)  
 (ကြည်း-၇၈၆၉)၊ စစ်တက္ကသိုလ်အပတ်စဉ်(၁)  
 အသက်(၇၇)နှစ်  
 ကျေးဇူးရှင် မိဘ-ဆရာဖြစ်သော ဦးအောင်မြင်ဘော်(ဗိုလ်မှူးကြီး-အငြိမ်းစား) အသက်(၇၇)နှစ်သည်  
 ၄-၄-၂၀၁၅ရက်(စနေနေ့) နံနက် ၃း၃၆ နာရီတွင် အမှတ်(၁)တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး(ခုတင်-၁၀၀၀)မင်္ဂလာဒုံ၌  
 ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကောင်းရာသုဂတိ၊ အေးချမ်းသောနိဗ္ဗာန်သို့ ရောက်ရှိပါစေကြောင်း  
 ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သရင်း ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
 သားတပည့်  
 ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြင့်လှိုင်(အငြိမ်းစား)  
 ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနနှင့်  
 ဇနီးဒေါ်ခင်သန့်စင် မိသားစု

**OrfenfaMufif**  
**Oapmxdif B.E(EP)1977**  
 လက်ထောက်စက်ရုံမှူး(ဦးမိုး)  
 တပ်မတော်ချုပ်ချုပ်နှင့်အထည်စက်ရုံ(မိတ္ထီလာ)  
 မိတ္ထီလာမြို့နယ်(ဒေါ်ရီရီကြွယ်)လက်ထောက်စက်ရုံမှူး၊ တပ်မတော်ချုပ်ချုပ်နှင့်အထည်  
 စက်ရုံ (မိတ္ထီလာ)၏ခင်ပွန်း ဦးစောထိန်ဝင်း အသက်(၆၄)နှစ်သည် ၂၉-၃-၂၀၁၅ရက်  
 (တနင်္ဂနွေနေ့) တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။  
 ခေတ္တစက်ရုံမှူးနှင့်ဝန်ထမ်းမိသားစုများ  
 တပ်မတော်ချုပ်ချုပ်နှင့်အထည်စက်ရုံ  
 (မိတ္ထီလာ)

**ObluMiv:(jirif)**  
 အသက်(၈၂)နှစ်  
 Managing Director, Asia Yangon  
 Bank Ltd.  
 ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး(ဦးမိုး)  
 မြန်မာ့အသေးစားချေးငွေလုပ်ငန်း  
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မြင်းမူမြို့နယ်နေ  
 (ဦးမြင့်-ဒေါ်မော်)တို့၏သား၊ ရန်ကုန်မြို့၊  
 သယ်န်းကျွန်းမြို့နယ် (ဦးစံညွန့်-ဒေါ်နှင်း  
 လှိုင်)တို့၏ သားသမက်၊ (ဦးကျော်သိန်း)  
 (ဦးကိုကိုကြီး-ဒေါ်တင်ည) (ဦးသိန်း-ဒေါ်မြစိန်)  
 ဒေါ်တင်ရွှေတို့၏ညီ/မောင်၊ (ဦးခင်မောင်တိုး)  
 -ဒေါ်ရီရီမြင့်၊ ဦးခင်မောင်ကျော်-ဒေါ်မငယ်၊  
 ဦးစိုးလင်း-ဒေါ်ညိုညိုမြင့် တို့၏အစ်ကို၊  
 ဦးထွန်းမြင့်ဦး-ဒေါ်အိန္ဒာတိုးတို့၏ဦးလေး  
 ဦးကိုကိုလေး သည် ၁-၄-၂၀၁၅ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)  
 ည ၉ နာရီတွင် အမှတ်(၁၂၅) လေးဒေါင့်  
 ကန်လမ်း၊ သယ်န်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်  
 မြို့နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၇-၄-  
 ၂၀၁၅ ရက်(အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင်  
 ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသဏ္ဍိတ်မည်  
 ဖြစ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**t x|OrfenfaMufif**  
 ဦးစောထိန်ဝင်း (၆၄)နှစ်  
 B.E (EP) 1977  
 ဒုစက်ရုံမှူး(ဦးမိုး)  
 မိတ္ထီလာမြို့မှ ဦးစောထိန်ဝင်းသည် ၂၉-၃-၂၀၁၅ရက်တွင် ကွယ်လွန်  
 သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
 Aou(54)rS ol, tsifsm

**t x|OrfenfaMufif**  
 ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်းဒါယကာမကြီး  
**a':qi(Nwv)**  
 အသက်(၈၄)နှစ်  
 မြိတ်မြို့နယ်အသင်းဥက္ကဋ္ဌ၊ ဝဏ္ဏကျော်ထင်ဦးဌေးမြင့်  
 (အဂ္ဂမဟာသီရိသုဓမ္မမဏိဇောတဓရ-ဥက္ကဋ္ဌ၊ ယုဇနကုမ္ပဏီ  
 လီမိတက်)-ဒေါ်အေးအေးမော်တို့၏ မိခင်ကြီးသည် ၂၃-၃-  
 ၂၀၁၅ ရက်(တနင်္လာနေ့)နံနက် ၂း၃၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်  
 သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူ  
 ထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
 United GP Development Co.,Ltd (68 Residence)  
**Oggifypu? Oggifpda&weng**  
**pd&efawnpda&weng**  
**&weneefawn pd&weng**  
**a&Tefawnpda&weng**  
 Jewel Collection Manufacturing Co.,Ltd

**ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ**  
 သာကေတမြို့နယ်၊မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်  
 ၃မာန်ပြေမြေကွက်အမှတ်(၂၈၅/က)၊မြေကွက်  
 တည်နေရာအမှတ်(၂၈၅/က)အရေမာန်ပြေ  
 (၇)လမ်း၊(၃)ရပ်ကွက်သာကေတမြို့နယ်၊(၁)  
 ဦးညွန့်သောင်း၊(၂)ဒေါ်တင်နွယ်အမည်ပေါက်၊  
 နှစ်(၆၀)ဂရန်မြေအားသာကေတမြို့နယ်တရားရုံး၌  
 ဒေါ်ယုယုကြည်မှ ၂၀၁၄ခုနှစ်တရားမကြီးမှုအမှတ်-  
 ၆၆ဖြင့်ဦးညွန့်သောင်း၊ဒေါ်တင်နွယ်အားပိုင်သည့်  
 အတိုင်းမှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ချုပ်ဆို  
 ပေးရန်တရားရုံးဆိုခဲ့ရာအနိုင်ဒီကရီနှင့် ၂၀၁၄ခုနှစ်  
 တရားမစာရီမှုအမှတ်-၅၄ အမိန့်တိုင်ပြု၍ တ  
 ရားရုံးကွယ်စားဘိလမ်းဒေါ်တင်မေလှိုင်(၁/၂)ဗဟဒ  
 (နိုင်)၀၂၀၆၇)မှအရောင်းအဝယ်စာချုပ်ချုပ်ဆိုမှုကို  
 လျှောက်ထားလာရာခိုင်လုံသောအထောက်အထား  
 များဖြင့်(၇)ရက်အတွင်းကန်ကွက်နိုင်ပါအမည်  
 ကွက်မှုမရှိပါကဌာနမှလုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း  
 ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။  
 ဌာနမှူး၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန  
 ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**uehGEMMifaMufim**  
 မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်  
 အမှတ်(ယ)၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၃၃)၊ မြေကွက်  
 တည်နေရာအမှတ်(၂၃၃)၊ ဝေလှူ(၅)လမ်း၊  
 (ဦးကျော်စိန်)၁၂/ဥကမ(နိုင်)၁၁၁၀၀၂အမည်  
 ပေါက် နှစ်(၆၀)ဂရန်မြေအား အမည်ပေါက် ခင်ပွန်း  
 ဦးကျော်စိန်ကွယ်လွန်သဖြင့် ဒေါ်ရင်မေ(၁၂/  
 ဥကမ(နိုင်)၁၁၂၉၉)က တစ်ဦးတည်းသော  
 ဇနီးတော်စပ်ကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာ/သေစာရင်း  
 တင်ပြ၍ အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်း စာချုပ်  
 ရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာရာ ခိုင်လုံသော  
 အထောက်အထားများဖြင့် (၇)ရက်အတွင်း  
 ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန်ကွက်သူမရှိပါက  
 ဌာနမှလုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်  
 ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။  
 မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန  
 ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**uehGEMMifaMufim**  
 ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်း  
 ရပ်ကွက်အမှတ်(၂၁)၊ မြေကွက်အမှတ်(၉)  
 မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်(၉) မြိတ်လမ်း၊  
 (၂၁)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်  
 ဗိုလ်ကြီးတင်မော်(၁၀/မဒန(နိုင်)၀၀၆၈၅၄)  
 အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)ဂရန်မြေအား အမည်  
 ပေါက် ဗိုလ်ကြီးတင်မော်ကွယ်လွန်သဖြင့်  
 ဒေါ်အေးအေးသက်(၁၀/မဒန(နိုင်)၀၀၆  
 ၈၅၅)က တစ်ဦးတည်းသောတရားဝင်ဇနီး  
 တော်စပ်ကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာ၊ သေစာရင်း  
 တင်ပြ၍ အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်း  
 စာချုပ်ရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာရာ  
 (၇)ရက်အတွင်း ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။  
 ကန်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာနမှလုပ်ထုံးလုပ်နည်း  
 အတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်  
 ပါသည်။  
 မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန  
 ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**OrfenfaMufif**  
**Oapmxdif B.E(EP)1977**  
 [ဒု-စက်ရုံမှူး(ဦးမိုး)တပ်မတော်ဦးရေတာဖုင်စက်ရုံ]  
 အသက်(၆၄)နှစ်  
 (ဒေါ်ရည်ရည်ကြွယ်)လက်ထောက်စက်ရုံမှူး၊ တပ်/ချုပ်ထည်၊ မိတ္ထီလာ၏ခင်ပွန်း၊  
 မောင်မင်းမော်သွင်(မန္တလေး ဆေးတက္ကသိုလ်)၏ချစ်လှစွာသော မခင်ဦးစောထိန်ဝင်းသည်  
 ၂၉-၃-၂၀၁၅ ရက် နံနက် ၅း၅၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်း  
 ကြေကွဲရပါသည်။ မဟာဗုတ်အဖွဲ့၊ မတ္တီလာ

**OrfenfaMufif**  
**a':cihq&sc)a':oefir**  
 ဆေးတက္ကသိုလ်(၂) သွေးရောဂါ အထူးကုဌာနမှ ပါမောက္ခဒေါက်တာ  
 အေးအေးကြီး၏ မိခင် ဒေါ်ခင်ဆွေလှ(ခ)ဒေါ်သန်းမြသည် ၃၁-၃-၂၀၁၅  
 ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်း  
 ပါကြောင်း။  
 သွေးရောဂါအထူးကုဌာနမိသားစု  
 အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး  
 မန္တလေးမြို့

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဒေါ်မေသိန်းဆွေ(ခ)Doris Ko Ko**  
 အသက်(၇၆)နှစ်  
**ကပ္ပတိန်ရောဘတ်အောင်ဇော် + ဒေါက်တာမေကြည်သန့်**  
**(United Engineering Co.,Ltd) တို့၏**  
**မိခင်သည်(၁.၄.၂၀၁၅)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့်**  
**မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။**  
 ကောင်းရာသုဂတိလားပါစေ  
**Class Of 1987 IM(1) ဘွဲ့ရသူငယ်ချင်းများ**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဒေါ်ဆင့်(မြိတ်)**  
 အသက်(၈၄)နှစ်  
 မြန်မာနိုင်ငံငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဝဏ္ဏကျော်ထင် ဦးဌေးမြင့်  
 (ဥက္ကဋ္ဌ၊ ယုဇနကုမ္ပဏီလီမိတက်) - ဒေါ်အေးအေးမော်တို့၏မိခင် ဒေါ်ဆင့်  
 (မြိတ်) အသက် (၈၄) နှစ်သည် ၂၃-၃-၂၀၁၅ ရက် (တနင်္လာနေ့)  
 နံနက် ၂ : ၃၅ နာရီတွင် အာရှတော်ဝင် ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း  
 ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။  
 ဦးမြင့်ဆွေ - ဒေါ်ထွေးထွေးဝေ(မိသားစု)  
 (ဦးရောင်ထွေးဝေ)၊ နောက်လယ်၄လမ်း၊ မြိတ်မြို့

**t x|OrfenfaMufif**  
**a':vS&D)a':t rm**  
**(q&M)at jrih t pnaMaofaQ;vsufmaQ;wluif**  
**t ouf(54)Esfif**  
 ဦးသက်ဦး(ဆရာဦးအေးမြင့်၏ အစာကြေသွေးဆေးလျက်ဆားဆေးတိုက်)၏ဇနီး  
 ကိုမိုးမင်းမင်းကျော်(ပြည့်စုံကျော်ဆန်ဆိုင်)၊ မလုံလုံဝင်း၊ မဝင့်ဝါဖြိုးတို့၏မွေးမိခင်သည်  
 ၃၁-၃-၂၀၁၅ရက်(အင်္ဂါနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ  
 ထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
 a&TefoDy&aQ;a&mi fD, h&  
 t rSv(214? 215)? A^NodRiapsES  
 t rSv(100)? (2၈)vr(v, f)? yefbJwehR, f

**OrfenfaMufif**  
**Oimif (awmifm)**  
 အမှုဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး(ဦးမိုး)၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်  
 အသက်(၉၅)နှစ်  
 ရန်ကုန်မြို့၊ အလုံမြို့နယ်၊ သင်္ဃာလမ်း၊ အမှတ်-၁၂နေ [ဦးထင်-ဒေါ်ရွှေ(တောင်သာ)]  
 တို့၏သား၊ (ဒေါ်ကြင်တီ)၏ခင်ပွန်း၊ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာသိန်းလွင်(ခွဲစိတ်ကုပညာဌာန၊  
 ဆေးတက္ကသိုလ်-၁၊ ရန်ကုန်)-ဒေါ်နီလာဦးတို့၏ ချစ်လှစွာသောမခင်ကြီးသည် ၂၆-၃-၂၀၁၅ ရက်  
 (ကြာသပတေးနေ့) ည ၉ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်  
 ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။  
 အုပ်ချုပ်မှုဒါရိုက်တာအဖွဲ့နှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများ  
 အာရှတော်ဝင်ဆေးရုံ



# သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန်သည် အဆောက်အအုံတည်ဆောက်နေဆဲအဆင့်၌ပင် မြန်မာအလုပ်သမား ၂၀၀၀ ခန့်ကို အလုပ်အကိုင်များ ခန့်ထားပေးနိုင်ပြီ

၂၀၁၃ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်တွင် ဂျပန်နိုင်ငံ တိုကျိုမြို့ ၌ မြန်မာအစိုးရနှင့် ဂျပန်အစိုးရ တို့သည် မြန်မာ-ဂျပန် သီလဝါအထူး စီးပွားရေးစက်မှုဇုန်ကို အကောင် အထည်ဖော်ရန် နှစ်ဖက်သဘောတူ စာချုပ်ချုပ်ဆိုခဲ့သည်။ ၂၀၁၃ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်တွင် သီလဝါ အထူး စီးပွားရေးစက်မှုဇုန်အား လုပ်ငန်း စတင်အကောင်အထည် ဖော်ခဲ့သည်။ သီလဝါအထူးစီးပွားရေး ဇုန်တွင်သာမကဘဲ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိသည့် အထူး စီးပွားရေးဇုန်အားလုံး၏ အဓိကရည်ရွယ်ချက်သည် မြန်မာ နိုင်ငံတွင် ကောင်းမွန်သည့် ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုဝန်းကျင် ဖြစ်လာစေရန်ပင် ဖြစ်သည်။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း - ဗြိတိသန္တာမောင်  
ဓာတ်ပုံ - အလယ်လေး



သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန် တည်ဆောက်နေလုပ်ငန်းခွင်တစ်နေရာကို တွေ့ရစဉ်။

စာမျက်နှာ ၁၂ ကော်လံ ၁ သို့ \*

## လနေ သတင်းအချက်အလက်

- နေ့ဦးရာသီကာလ မိုးလေသတိပြု  
.....  
စာမျက်နှာ - ၂
- ထင်ထင်ရှားရှား ပုံရိပ်များ (၁)  
.....  
စာမျက်နှာ - ၉၊ ၁၀
- လီလာပူးထက် အာဆင်နယ်ကို ရွေးချယ်ခဲ့သော ဆန်းချက်ဇ်၏ ဆုံးဖြတ်ချက်အပေါ် ဝင်းဂါးကျေနပ်  
.....  
စာမျက်နှာ - ၁၃

## လားရှိုးမြို့၌ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှု လူထုဆန္ဒထုတ်ဖော်ထောက်ခံပွဲ ကျင်းပ



လားရှိုးမြို့၌ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှု လူထုဆန္ဒထုတ်ဖော်ထောက်ခံပွဲ ကျင်းပစဉ်။

လားရှိုး ဧပြီ ၅ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) လားရှိုး မြို့ ရပ်ကွက်(၁၂) ပြည်ထောင်စု အားကစားကွင်း၌ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဧပြီ ၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲခန့်က လားရှိုး မြို့ပေါ်ရှိ ကျေးရွာ/ရပ်ကွက် ၁၂ ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ မြို့သူမြို့သားများ၊ ရပ်မိ ရပ်ဖများ၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်း များ၊ NGO အဖွဲ့အစည်းများက တစ်နိုင်ငံလုံးအပစ်အခတ်တိုက်ခိုက် မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်မူကြမ်း လက်မှတ် ရေးထိုးနိုင် မှု အပေါ် ထောက်ခံသည့် လူထုဆန္ဒထုတ်ဖော်မှု ကို ခွင့်ပြုချက်ရယူပြီး ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့မိမြို့ဖ ဦးကမြိုင်က “တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ် အခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘော တူစာချုပ်မူကြမ်းကို နှစ်ဖက်သဘော တူညီနှိုင်း ပြုစုရေးဆွဲပြီးစီးကြောင်း အတည်ပြုတဲ့ အခမ်းအနားမှာ ငြိမ်းချမ်းရေးဟာ ပြည်သူတွေရဲ့

စာမျက်နှာ ၁၂ ကော်လံ ၁ သို့ ◆



## ကမ္ဘာ့နံပါတ်တစ် တင်းနစ်မယ် ဆရီနာဝီလျံ မီယာမီအိုးပင်းတင်းနစ်ဖလား ရှစ်ကြိမ်မြောက်ဆွတ်ခူး

ကမ္ဘာ့နံပါတ်တစ် တင်းနစ်မယ် ဆရီနာဝီလျံဟာ မီယာမီအိုးပင်းတင်းနစ် ပြိုင်ပွဲရဲ့ အမျိုးသမီးတစ်ဦးချင်းပြိုင်ပွဲမှာ စပိန်တင်းနစ်မယ် ကာလာဆွာရတ်စ် နာလာရီကိုအနိုင်ရရှိပြီး မီယာမီအိုးပင်းအမျိုးသမီးတစ်ဦးချင်းတင်းနစ်ဖလားကို ရှစ်ကြိမ်မြောက်အဖြစ် ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ○

“ မြန်မာ့ရိုးရာနှစ်သစ်ကူး သင်္ကြန်ပွဲတော်နှင့်အတူ မြန်မာပြည်သူ၊ ပြည်သားများ အားလုံး ကိုယ်စိတ်နှစ်ပါးရွှင်လန်းချမ်းမြေ့ပါစေကြောင်း ”

**SUPER POWER ELECTRIC INDUSTRY CO., LTD.** မှ ဆုမွန်ကောင်း တောင်းအပ်ပါသည်။

ASFOUR, FUMAGALLI, IRIS-CRISTAL BOHEMIA, OLYMPIC CABLE, RTR, LAPP CABLE, ERGA Heavy Duty, WIREMAN, WUSI Cable, KDK, KEYSTONE CABLE, hager, TERASAKI, SOCOMEC Superior, LEO OSRAM

ရွှေဂုံပလာဇာ၊ တမ္ဘာအေးဘုရားလမ်းနှင့် ရွှေဂုံတိုင်လမ်းထောင့်၊ ဝဟန်းမြို့နယ်။ Tel: 01 552594, 558386, 558422 Email: spowercompany@gmail.com, info2@mspei.com www.facebook.com/speimyanmar

‘ရလဒ်’ ကောင်းဖို့ ‘ကျောင်းကောင်း’ ရွေးပါ

ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်းမှ ဘော်ဒါ

FORWARD အဆင့်မြင့်စာသင်စိုင်း

၂၀၁၅ - ၂၀၁၆ လေ့လာပညာရေး ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၈၈-၁၃/၄၄/၁၆၅)

ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း (သို့) အဆင့်မြင့် ဘော်ဒါ (သို့) အဆင့်မြင့် စာသင်စိုင်း

Hot Line: 01 249 649, 01 230 2009, 09 250 31 2020, 09 519 7726

www.facebook.com/themirrordaily  
www.facebook.com/speimyanmar  
www.facebook.com/forwardmhs